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Τ
α εκλογικά διλήµµα-
τα και το φάντασµα του 
2015 που κάνει την εµ-
φάνιση του µέσα από το 

αφήγηµα της «προοδευτικής διακυ-
βέρνησης» µε την σύµπραξη Τσί-
πρα, Βαρουφάκη και Ανδρουλάκη 
έχουν συσπειρώσει το εκλογικό 
ακροατήριο του Κυριάκου Μητσο-
τάκη και τις τελευταίες δύο εβδοµά-
δες η Νέα ∆ηµοκρατία βρίσκεται 
σε σταθερά ανοδική τροχιά όπως 
καταγράφουν όλες οι µετρήσεις.

 Η εικόνα που µεταφέρουν 
στην «ΤΡ» δηµοσκόποι και στε-
λέχη του Μεγάρου Μαξίµου που 
επεξεργάζονται τα στοιχεία των 
focus group αποτυπώνει ένα ισχυ-
ρό προβάδισµα έναντι του ΣΥΡΙ-
ΖΑ και την προοπτική το βράδυ 
της 21ης Μαΐου να επιτύχει ένα 
υψηλό ποσοστό που θα αποτελέ-
σει πρόκριµα για την επίτευξη της 
αυτοδυναµίας στις δεύτερες κάλ-
πες, κάτι που αναµένεται να κατα-
δειχθεί και στις δηµοσκοπήσεις 
που θα δηµοσιευτούν τις επόµε-
νες ηµέρες.

Η βάση είναι το 34%
Ο κ. Μητσοτάκης αποφεύγει να 
αναφερθεί σε συγκεκριµένο πο-

σοστό και προτάσσει µία νίκη «µε 
καθαρή διαφορά από τον δεύτε-
ρο». Συνεργάτες του, όµως, σε κατ’ 
ιδίαν συζητήσεις θέτουν ως βάση 
το 34% το οποίο θεωρούν «ένα 
εφικτό ποσοστό που θα αποτελέ-
σει επαρκή βατήρα για την αυτο-
δυναµία στην αναµέτρηση µε την 
ενισχυµένη αναλογική». Για να 
φτάσει όµως εκεί η Νέα ∆ηµοκρα-
τία χρειάζεται την µέγιστη δυνατή 
συστράτευση δυνάµεων και απαι-
τείται να παλέψει µέχρι την ηµέρα 
των εκλογών να πείσει τους «ανα-
ποφάσιστους». 

Και οι τρεις µαζί 
Ειδικά για κοµµατική βάση και 
τους παραδοσιακούς δεξιούς ψη-
φοφόρους η Νέα ∆ηµοκρατία 
ετοιµάζεται να εκπέµψει ένα ισχυ-
ρό µήνυµα ενότητας την προσεχή 
Τετάρτη, 9 Μαΐου, οπότε έχει προ-
γραµµατιστεί στο Ζάππειο κοινή 
εκδήλωση µε τον Κυριάκο Μητσο-
τάκη, τον Αντώνη Σαµαρά και τον 
Κώστα Καραµανλή για την Ηµέ-
ρα της Ευρώπης. Από κοινό βήµα 
ο νυν και οι δύο πρώην πρόεδροι 
της γαλάζιας παράταξης θα απευ-
θύνουν προσκλητήριο µάχης σε 
όλα τα µέλη και τους φίλους της 

παράταξης και θα τονίσουν την 
κρισιµότητα της επικείµενης εκλο-
γικής αναµέτρησης.

Ο κίνδυνος 
της χαλαρής ψήφου 
Το θετικό αποτύπωµα αυτής της 
περιόδου ενέχει έναν µεγάλο κίν-
δυνο που θέλουν να ξορκίσουν 
τα στελέχη του Μεγάρου Μαξί-
µου και αφορά την χαλαρή ψήφο. 
Όπως εξηγούν, δεν πρέπει να δο-
θεί η εικόνα ότι η εκλογική ανα-
µέτρηση έχει κριθεί και έτσι µερί-
δα ψηφοφόρων, αισθανόµενοι ότι 
έχει εκλείψει ο κίνδυνος µιας κυ-
βέρνησης «κουρελού» που θα µπο-
ρούν να σχηµατίσουν οι ηττηµένοι 
της εκλογικής βραδιάς να µην πά-
νε στην πρώτη κάλπη ή να επιλέ-
ξουν την ψήφο διαµαρτυρίας, κα-
θορίζοντας την τελική τους στάση 
στην δεύτερη εκλογική αναµέτρη-
ση µε το σύστηµα της ενισχυµένης 
αναλογικής. Για αυτό ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης επαναλαµβάνει δι-
αρκώς ότι «η πρώτη κάλπη είναι 
η κρίσιµη κάλπη» και εν τέλει αυ-
τή που την επόµενη ηµέρα θα κα-
θορίσει χωρίς αµφισβήτηση «ποιο 
κόµµα θα κυβερνήσει την επόµε-
νη τετραετία τη χώρα και ποιος θα 

Οι µετρήσεις δείχνουν ισχυρό προβάδισµα έναντι του ΣΥΡΙΖΑ και την 
προοπτική το βράδυ της 21ης Μαΐου να επιτύχει ένα υψηλό ποσοστό που θα 
αποτελέσει πρόκριµα για την επίτευξη της αυτοδυναµίας στις δεύτερες κάλπες

ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ Ν∆  
λόγω φαντασμάτων 2015
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Editorial
Οι καθηγητάδες 
της συμφοράς 
“Drei professoren, vaterland verloren”, είχε 
πει ο νεγάλος γερµανός πολιτικός Ότο Φον 
Μπίσµαρκ, διακωµωδώντας την εµπλοκή των 
πανεπιστηµιακών καθηγητών στις πολιτικές 
υποθέσεις µιας χώρας. 
Και δεν έιχε άδικο αν κρίνουµε από τις 
αρλούµπες των δύο και όχι τριών «δασκάλων» 
του ΣΥΡΙΖΑ, του Κώστα Ζουράρι, υποψηφίου 
στην Α’ Θεσσαλονίκης και του επικεφαλής του 
Επικρατείας , Όθωνα Ηλιόπουλο. 
Ο µέν πρώτος έχει διδάξει και σε γαλλικά 
πανεπιστήµια, ενώ λέγεται ότι και η κόρη 
του πήγαινε σε ιδιωτικό σχολείο, αυτό του 
«Αηδινόπουλου» αλλά αυτός είναι ο Ζουράρις, 
τον ξέρουµε και ο δεύτερος είναι καθηγητής 
στο Χάρβαρντ, τον είχαµε για σοβαρό 
άνθρωπο αλλά…
Και οι δύο τα έκαναν µαντάρα µε τις δηµόσιες 
εµφανίσεις τους και δηλώσεις του και βέβαια 
κατάφεραν να «εξαφανίσουν» το πυροτέχνηµα 
του Τσίπρα για την κατάργηση της ελάχιστης 
βάσης εισαγωγής. 
Ο άλλοτε υφυπουργός Παιδείας – αν είναι 
δυνατόν- που δήλωνε άγνοια για το σύστηµα 
των πανελλαδικών εξετάσεων, έφτασε στο 
σηµείο να χαρακτηρίζει «πλουσιόπαιδα» 
και «κωλόπαιδα», όσους νέους έχουν την 
δυνατότητα και την ευχέρεια να πηγαίνουν σε 
ιδιωτικές σχολές και ιδιωτικά πανεπιστήµια. 
Από την άλλη, το νέο «φρούτο» του ΣΥΡΙΖΑ, 
ο πανεπιστηµιακός από το Χάρβαρντ, 
στην προσπάθειά του να υπερασπιστεί 
τις ιδεοληψίες του κόµµατός του, του 
ΣΥΡΙΖΑ, σε σχέση µε την ίδρυση ιδιωτικών 
Πανεπιστηµίων και την περιφρούρηση των 
δηµοσίων απέναντι στους µπαχαλάκηδες, 
εξετέθη ανεπανόρθωτα. 
Και µετά αναρωτιέται κάποιος. Πως είναι 
δυνατόν να πάρεις στα σοβαρά του… 
κόµµα της χαράς και τους ανθρώπους του, 
οι οποίοι όσο διαπρέπουν σε ξένες χώρες 
και πληρώνονται από αυτές είναι όλα καλά 
και τέλεια και, ασφαλώς, σέβονται και 
τους κανόνες και τους νόµους τους. Όταν 
όµως καλούνται να υπερασπιστούν ένα 
πανοµοιότυπο µοντέλο στις χώρα τους το 
παίζουν… τρελίτσα!
Οπότε, στον ΣΥΡΙΖΑ δεν χρειάζονται τρεις 
καθηγητάδες να τα κάνουν µπάχαλο αλλά µόνο 
δύο! Είναι µαστόρια στην… µπαχαλοποίηση οι 
«µπρο».
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είναι ο Πρωθυπουργός». 

Καµία χαλάρωση
Σε καµία περίπτωση δεν θέλουν 
στο κυβερνητικό επιτελείο να 
δουν σηµάδια χαλάρωσης ή εφη-
συχασµού του εκλογικού µηχανι-
σµού και στελεχών της παράταξης, 
ενώ ο κ. Μητσοτάκης έχει ζητήσει 
από όλους να είναι µετριοπαθείς 
στις τοποθετήσεις τους διότι γνω-
ρίζει πολύ καλά ότι ενδείξεις αλα-
ζονείας δεν γίνονται αποδεκτές 
από τους ψηφοφόρους. Ο ίδιος, 
άλλωστε, στις οµιλίες και τις συ-
νεντεύξεις του δεν διστάζει να κά-
νει αυτοκριτική τονίζοντας ότι «δεν 
είµαστε ούτε αλάνθαστοι, ούτε τέ-
λειοι, αλλά έχω ήσυχη την συνεί-
δηση µου για δύο πράγµατα: πρώ-
τον, ότι υλοποίησα τις δεσµεύσεις 
µου και δεύτερον ότι κράτησα όρ-
θια τη χώρα µέσα σε µια απίστευ-
τη τρικυµία πολυκρίσεων».

Παρότι δηµοσίως έχει επιλε-
γεί να κρατηθούν χαµηλοί τόνοι ο 

Πρωθυπουργός ήδη προετοιµάζει 
τη δοµή και το σχήµα της επόµε-
νης κυβέρνησης του, εφόσον τον 
εµπιστευτούν ξανά οι πολίτες. Σύµ-
φωνα µε ασφαλείς πληροφορίες, 
ο κ. Μητσοτάκης σχεδιάζει σαρωτι-
κές αλλαγές τόσο σε δοµές όσο και 
πρόσωπα. Από την εµπειρία αυτής 
της τετραετίας έχουν προκύψει συ-
µπεράσµατα για το τι λειτούργησε 
και που απαιτούνται διορθώσεις 
για να υπάρξει µεγαλύτερη απο-
δοτικότητα. Ακόµα και στο Επιτελι-
κό Κράτος, το οποίο υπερασπίζεται 
σε κάθε ευκαιρία ο κ. Μητσοτάκης 
και διερωτάται «πώς λειτουργού-
σαν οι προκάτοχοί µου χωρίς µια 

τέτοια δοµή», θα τύχει διορθώσε-
ων σε κενά που έχει εντοπίσει.

Υπουργείο 
Εργασίας στα «δύο»
Αυτό που έχει αποκαλύψει µέχρις 
στιγµής είναι το «σπάσιµο» του 
Υπουργείου Εργασίας στα δύο. 
Το ένα θα διατηρήσει τις αρµοδι-
ότητες για τον έλεγχο στην αγορά 
εργασίας, την καταπολέµηση της 
ανεργίας και το ασφαλιστικό σύ-
στηµα και το νέο υπουργείο που 
θα προκύψει θα αναλάβει το κοµ-
µάτι της κοινωνικής και της στε-
γαστικής πολιτικής. Θα είναι αυ-
τό που θα αναλάβει την υλοποίηση 

του στεγαστικού προγράµµατος 
που έχει ανακοινώσει η κυβέρνη-
ση, το δηµογραφικό και την άσκη-
ση της κοινωνικής πολιτικής σε 
όλα τα πεδία. Ανάλογες αναδιατά-
ξεις θα γίνουν και σε άλλα υπουρ-
γεία είτε µε την συγχώνευση αρ-
µοδιοτήτων είτε µε τη δηµιουργία 
νέων δοµών όσον αφορά την κρα-
τική διοίκηση.

Η νέα κυβέρνηση 
Στη διάρκεια της τετραετίας ο κ. 
Μητσοτάκης, πέραν ορισµένων 
διορθωτικών κινήσεων, δεν έκανε 
ουσιαστικό ανασχηµατισµό στην 
κυβέρνηση του. Ωστόσο, το νέο 

σχήµα µετά τις εκλογές δεν θα θυ-
µίζει σε τίποτα το απερχόµενο. Κα-
νείς, ούτε πρωτοκλασάτα στελέχη 
δεν πρέπει να θεωρούν δεδοµένη 
την παρουσία τους σε αυτό, καθώς 
ο πρωθυπουργός έχει στο µυαλό 
του µία διαφορετική σύνθεση µε 
πολλούς να αλλάζουν χαρτοφυ-
λάκια και ορισµένους να µένουν 
εκτός κυβέρνησης. 

Πολλές γυναίκες 
Το µόνο σίγουρο είναι ότι θα αξι-
οποιηθούν πολλές περισσότερες 
γυναίκες σε θέσεις υπουργών. Ένα 
από τα νέα πρόσωπα που εκτιµά-
ται ότι θα έχει θέσει στο υπουργικό 
τραπέζι είναι η Ειρήνη Αγαπηδά-
κη που τοποθετήθηκε επικεφαλής 
στο ψηφοδέλτιο Επικρατείας. Επί-
σης, θεσµική θέση αναµένεται να 
έχει στο Μέγαρο Μαξίµου µετά τις 
εκλογές ο Σταύρος Παπασταύρου 
που ήδη βρίσκεται στο επιτελείο 
του κ. Μητσοτάκη και συµµετέχει 
στον πρωινό καφέ. 

Ισχυρό µήνυµα ενότητας την προσεχή Τετάρτη, 9 Μαΐου,
 οπότε έχει προγραµµατιστεί στο Ζάππειο κοινή εκδήλωση 

µε τον Κυριάκο Μητσοτάκη, τον Αντώνη Σαµαρά 
και τον Κώστα Καραµανλή για την Ηµέρα της Ευρώπης

Το νέο σχήµα, µετά 
τις εκλογές, δεν

θα θυµίζει σε τίποτα 
το απερχόµενο. 

Κανείς, ούτε 
πρωτοκλασάτα 

στελέχη δεν 
πρέπει να θεωρούν 

δεδοµένη την 
παρουσία τους

σε αυτό
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Μ
ια εµµονή µε το ξε-
πατίκωµα, το   έχει 
ο Αλέξης Τσίπρας. 
Ίσως γιατί  τα µαθητι-

κά χρόνια τα πέρασε περισσότερο στο 
πεζοδρόµιο και λιγότερο στις αίθου-
σες διδασκαλίας.  

Τώρα,  θέλει σώνει και καλά να 
αντιγράψει ξανά από την  «κορυφή 
ως τα νύχια» τον  Ανδρέα Παπανδρέ-
ου, και επαναφέρει,  κατά  παράδοξο 
τρόπο,  τα συνθήµατα του 1980 στο 
2023, ελπίζοντας να συγκινήσει κά-
ποιους που ψηφίζουν ακόµα από εκεί-
νη τη µακρινή εποχή.  

    Προχθές  «ανέστησε» το περί-
φηµο «συµβόλαιο µε το λαό» του Αν-
δρέα Παπανδρέου και το παρουσίασε 
ως «συµβόλαιο αλλαγής», αντέγραψε 
ακόµα και το ιστορικό σύνθηµα του 

ΠΑΣΟΚ «Η Ελλάδα ανήκει στους 
Έλληνες»  και το παρουσίασε  ως 
εξής: «Η Ελλάδα ανήκει σε όλους 
τους Έλληνες».

∆εν είναι η πρώτη φορά θα µου 
πείτε και έχετε δίκιο.

Και στην τελευταία προεκλογική 
οµιλία του στις 5 Ιουλίου του 2019,  τα 
ίδια  συνθήµατα του ΠΑΣΟΚ επανέ-
λαβε, αλλά χωρίς εκλογικό όφελος, 
ως γνωστόν. Παρά ταύτα συνεχίζει 
ακάθεκτος.

Καρικατούρα 
Γιατί όµως αντιγράφει τόσο εµφανώς 
τον  Ανδρέα, που τείνει να εµφανίζε-
ται  ως καρικατούρα του,  αφού δεν  
έχει καµία σχέση µε τον ιστορικό ηγέ-
τη του ΠΑΣΟΚ;. Ποιά ανάγκη τον 
οδηγεί,  να «ντύνεται» Ανδρέας Πα-
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ΑΝΑΛΥΣΗ/

Aντιγράφει τόσο πολύ τον ηγέτη του ΠΑΣΟΚ,
αλλά µοιάζει περισσότερο µε καρικατούρα για
να κρύψει τις αδυναµίες του και την έλλειψη παιδείας του

Γράφει ο: Ανδρέας Κωνσταντάτος

ΑΝΑΛΥΣΗ/

ΕΠΑΘΕ... 
ΑΝ∆ΡΕΑ 
πάλι ο Αλέξης!



πανδρέου; Οι αδυναµίες του, η έλλει-
ψη παιδείας και πολιτικής στρατηγι-
κής, οι καλοπληρωµένοι σύµβουλοι 
του, που αδυνατούν να βρουν συνθή-
µατα να «κουµπώνουν» µε τον  Αλέ-
ξη Τσίπρα, το σηµερινό ΣΥΡΙΖΑ  και 
τις σύγχρονες ανάγκες της κοινωνίας 
ή οι «λατρευτοί» ψήφοι του εναποµεί-
ναντος κόµµατος του Α. Παπανδρέ-
ου;  ∆υστυχώς όµως η «µίµηση» δεν 
σταµατά στα «αβλαβή»  για την οικο-
νοµία  και την προοπτική της χώρας, 
παπανδρεϊκά συνθήµατα. 

Αντιγράφει και µια από τις πιο κα-
κές στιγµές του Ανδρέα Παπανδρέου, 
που στριµωγµένος,  τα δύσκολα χρό-
νια του 1989 και µετά, φώναξε στο 
πλήθος «Τσοβόλα δώστα όλα»... 

 Και ο κ. Τσίπρας ευρισκόµενος 
τώρα σε απόγνωση, κάτω από την πί-
εση που του ασκούν οι καθηµερινές 
δηµοσκοπήσεις, τα δίνει όλα. Ανα-
κοίνωσε ένα πρόγραµµα παροχών 
που φτάνει τα 70-80 δισεκατοµµύρια, 
σύµφωνα µε εκτιµήσεις της Ν∆,  χω-
ρίς να µας πει που  θα βρει τα χρήµα-
τα.  Το ενδιαφέρον είναι πως τα πε-
ρισσότερα απ αυτά, τα είχε εξαγγείλει 
και στο παρελθόν, ποτέ όµως δεν τα 
εφάρµοσε.  

Το ΠΑΣΟΚ τον παρακολουθεί 
ενοχληµένο, από τη συνεχή «τυµβω-
ρυχία»  και την κλεπτοµανία του Αλέ-
ξη Τσίπρα. Προ καιρού έδωσε απά-
ντηση που ισχύει ακόµα,  µε ευφυή 
τρόπο  µέσω του Κώστα Σκανδαλίδη. 
«Άσε ρε φίλε, τον Ανδρέα, τι σχέση 
έχεις εσύ µαζί του».  Ο Αλέξης όµως 
που τα παίζει όλα για όλα,  επιµένει 
στην εκµετάλλευση της πολιτικής πα-
ρακαταθήκης του Ανδρέα Παπανδρέ-
ου, και διαµηνύει στον Ανδρουλάκη, 
τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, πως «δεν 
είναι ιδιοκτήτης του Ανδρέα»!

Προεκλογική 
εκστρατεία χωρίς ειρµό
Η ανάγκη όµως φαίνεται πως τον κα-
θοδηγεί στο παρελθόν, στον Ανδρέα 
Παπανδρέου,  που παραδόξως,  τον 
βλέπει ως σωσίβιο  σε µια  προδια-
γεγραµµένη πορεία προς την  ήττα, 
όπως δείχνουν οι απανωτές δηµο-
σκοπήσεις . Και αυτή η ανάγκη τον 
πιέζει στην αναζήτηση ανορθολογι-

κών πρακτικών, ανεπίκαιρων συνθη-
µάτων και κινήσεων χωρίς σαφή στό-
χευση. Ήδη η  «γκρίζα» προεκλογική 
εκστρατεία του κατά της κυβέρνησης 
µε τις υπερβολές που τη διακρίνουν, 
δεν τον βοήθησε να ανοίξει περάσµα-
τα προς το µετριοπαθές κέντρο , ού-
τε καν σε εκείνους που είχαν έντονα 
προβληµατιστεί, µε  την κυβέρνηση 
και τον  ίδιο τον κ. Μητσοτάκη, ύστε-
ρα από την υπόθεση των υποκλοπών. 
Το χειρότερο είναι, πως στη µέση της 
προεκλογικής εκστρατείας , ξέµεινε  
από κυβερνητικό όραµα και αφήγη-
µα. Η πρόταση του για προοδευτική 
διακυβέρνηση που ξέπεσε σε κυβέρ-
νηση ανοχής, ξέφτισε από εκείνους 
στους οποίους απευθύνεται. 

Ο µεν κ. Ανδρουλάκης εξακολου-
θεί να παραµένει στη θέση του «ούτε 
Μητσοτάκης ούτε Τσίπρας» και δεν 
θέλει καν να ακούσει για Βαρουφά-
κη, ο δε πρόεδρος του ΜέΡΑ 25 δή-
λωσε  «να του κοπεί το χέρι» αν συ-
νεργαστεί µε τον Τσίπρα.

Έτσι έχουµε ακόµα ένα παρά-
δοξο, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ να 
υπόσχεται στους ψηφοφόρους του  
κυβέρνηση συνεργασίας που δεν 
υφίσταται. 

Το λάθος της αριστεράς 
µε τον Κασιδιάρη
Το πιο οξύµωρο και ιστορικά παρά-
δοξο καταγράφηκε µε την  υπόθε-
ση Κασιδιάρη. Τα λεγόµενα αστικά 
κόµµατα, η φιλελεύθερη Ν∆ και το 
σοσιαλδηµοκρατικό ΠΑΣΟΚ, έβα-
λαν  «φρένο» στην είσοδο των νεο-
φασιστών στη Βουλή και τα αποκα-
λούµενα αριστερά κόµµατα  - ΚΚΕ, 
ΣΥΡΙΖΑ, ΜέΡΑ 25-  αρνήθηκαν να 
συµµετάσχουν σ αυτή την προσπά-
θεια  µε δικαιολογίες  τύπου «ναι µεν 
αλλά».

Η απόφαση όµως του Αρείου 
Πάγου, αποτέλεσε  ηχηρό χαστούκι  
στη δειλή συµπεριφορά τους,  κυρί-
ως του Αλέξη Τσίπρα που πρωταγω-
νίστησε,  να µην ψηφιστεί η τροπολο-
γία της κυβέρνησης, στη Βουλή. 

Το σκεπτικό της απόφασης, κόλα-
φος για την αριστερά, αναφέρει µε-
ταξύ άλλων πως ο Κασιδιάρης «πα-
ροτρύνει στην άσκηση βίας, προωθεί 

µια πολιτική που δεν σέβεται τη δη-
µοκρατία και στοχεύει στην αποδυ-
νάµωση και κατάλυση του δηµοκρα-
τικού πολιτεύµατος και των θεσµών 
του κράτους δικαίου, ιδίως µε τη χρή-
ση βίας ή την προτροπή βίας ή και τη 
δικαιολόγηση αυτής, την προώθηση 
ολοκληρωτικών ιδεολογιών, τη διά-
δοση ρατσιστικών και µισαλλόδοξων 
ιδεών και ξενοφοβίας…». 

  Με λίγα λόγια ο ΣΥΡΙΖΑ και 
η υπόλοιπη αριστερά, αρνήθηκαν να 
υπερασπιστούν, όσα κατά τον Άρειο 
Πάγο απειλούνται από το κόµµα των 
νεοφασιστών.   Αλήθεια πιστεύει ο κ. 
Τσίπρας, πως ο ίδιο θα έπραττε και ο 
Ανδρέας Παπανδρέου τον οποίο αντι-
γράφει; Θα λοξοκοίταζε ποτέ τις ψή-
φους νεοναζιστών ή θα έλεγε πως «οι 
ψήφοι δεν έχουν χρώµα;».

Ακόµα και µετά το «χαστούκι» 
από το σκεπτικό της απόφασης του 
Αρείου Πάγου,  ο Αλέξης Τσίπρας, 
που βασικά θα ήθελε ένα επί πλέον 
κόµµα στη Βουλή, όποιο κι αν ήταν - 
γιατί θα ανέβαζε τον πήχη για την αυ-
τοδυναµία της Ν∆ - επιτέθηκε στους 
αρεοπαγίτες µιλώντας  για «µια κλει-
στή οµάδα δικαστών» που αποφάσι-
σε «για το ποιος µπορεί να κατέβει και 
ποιος όχι», κουρελιάζοντας µόνος του 
το βασικό προεκλογικό του σύνθηµα 
του «∆ηµοκρατία παντού». 

Αν σώθηκε η τιµή της χώρας, αν 
αποφύγαµε µια, έστω και προσωρι-
νά επανάληψη του  2012 και του 2015 
στη Βουλή οφείλεται στη Ν∆ και το 
ΠΑΣΟΚ και όχι στον ΣΥΡΙΖΑ.

Ο κεντρώος χώρος 
Η τολµηρή και βαρύτατης πολιτικής 
σηµασίας για την προστασία της ∆η-
µοκρατίας, κίνηση της κυβέρνησης,  
ενδυναµώνει τον Μητσοτάκη και τη 
Ν∆ κυρίως στον κεντρώο χώρο  και 
ταυτόχρονα αποκαλύπτει πως πίσω 
από την κουρτίνα  βρίσκεται  µια µί-
ζερη  και φοβική  αριστερά - µε εξαί-
ρεση το ΚΚΕ- που κλείνει το µάτι για  
ψήφους, ακόµα και σε νεοναζιστικούς 
χώρους..Το ερώτηµα πάντως για τον 
πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ παραµένει. 
Γιατί ακόµα προσπαθεί να παριστά-
νει  τον  Ανδρέα Παπανδρέου και δεν 
κάνει απλά τον …Αλέξη Τσίπρα;     
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«Ανέστησε» το περίφηµο «συµβόλαιο µε το λαό» του Παπανδρέου και 

το παρουσίασε ως «συµβόλαιο αλλαγής», αντέγραψε ακόµα και το 
ιστορικό σύνθηµα του ΠΑΣΟΚ «Η Ελλάδα ανήκει στους Έλληνες»  

και το παρουσίασε «Η Ελλάδα ανήκει σε όλους τους Έλληνες»



Ό
ποιος µελετήσει 
παλιά ασπρόµαυ-
ρα πλάνα της δεκα-
ετίας του ’60, µε τον 

προδικτατορικό Κωνσταντίνο Κα-
ραµανλή και τον Γεώργιο Παπαν-
δρέου του ανένδοτου να µιλούν σε 
πολιτικές συγκεντρώσεις, θα δει 
φτωχοντυµένους ανθρώπους να 
επευφηµούν, πολλά καπέλα στα 
κεφάλια τους και λίγα πανό εδώ κι 
εκεί µέσα στις πλατείες. 

Τότε το καπέλο ήταν ακόµα απα-
ραίτητο αξεσουάρ στον άνδρα, οι άν-
θρωποι ζούσαν ακόµα µέσα στην µε-
ταπολεµική φτώχεια που φαινόταν 
στο ντύσιµο τους, ενώ το πλαστικό 
δεν είχε ακόµα καθιερωθεί ως πο-
λιτικό εργαλείο. Τα δε κόµµατα δεν 
διέθεταν τα οικονοµικά µέσα και τις 
οργανωτικές ικανότητες των επόµε-
νων δεκαετιών, που τα µετέτρεψε σε 
µηχανισµούς κατασκευής τεραστί-
ων και τροµερά οργανωµένων συ-

γκεντρώσεων κόσµου. Ούτε τα µέ-
σα µεταφοράς εκείνων των εποχών 
ήταν ικανά να µετακινήσουν χιλιά-
δες ή εκατοντάδες χιλιάδες ανθρώ-
πων µέσα σε λίγες ώρες.

Την επταετία 1967 – 1974 
Μετά ακολούθησε η επταετία 1967-
74 κατά την διάρκεια της οποίας κά-
θε πολιτική δραστηριότητα ήταν 
απαγορευµένη. Υπάρχουν κινηµα-
τογραφικά πλάνα συγκεντρώσεων 
από κείνη την περίοδο, κυρίως σε 
επαρχιακές πόλεις τις οποίες επισκέ-
πτονταν οι δικτάτορες και στις οποί-
ες οι κρατικές αρχές διοργάνωναν 
«αυθόρµητες» υποδοχές. Επρόκειτο 
κυρίως για δηµοσίους υπαλλήλους 
και για µαθητές που κουβαλιούνταν 
στις συγκεντρώσεις αυτές µε διατα-
γές, η ανυπακοή στις οποίες έφερ-
νε απόλυση ή και φυλάκιση. Γι αυτό 
και σ’ αυτές τις συγκεντρώσεις δεν 
υπάρχει τίποτα το αξιοσηµείωτο, εί-

τε από άποψη µαζικότητας, ούτε από 
άποψη ενθουσιασµού. Όχι ότι η χού-
ντα δεν είχε οπαδούς, δυστυχώς εί-
χε, απλώς οι συνταγµατάρχες προτι-
µούσαν να τους µαζεύουν σε στάδια 
για να κάνουν κιτς γιορτές για την πο-
λεµική αρετή των Ελλήνων, παρά σε 
πλατείες. Με την αποκατάσταση της 
∆ηµοκρατίας και την επαναλειτουρ-
γία των κοµµάτων, το πράγµα άρχι-
σε να οργανώνεται σε καινούριες βά-
σεις, που κατέληξαν σε µια καθαρά 
ελληνική πατέντα που ξέφευγε από 
τα ευρωπαϊκά δεδοµένα και προσέγ-
γισε σταδιακά τα λατινοαµερικάνικα. 

Στις πρώτες εκλογές του 1974 
όλα ήταν καινούρια, αυθόρµητα και 
ελαφρώς ερασιτεχνικά, αλλά µε τις 
εκλογές του 1977 η ιστορία αυτή άρ-
χισε να δείχνει την δυναµική της. Το 
1977 έγιναν οι πρώτες πραγµατικά 
µεγάλες προεκλογικές συγκεντρώ-
σεις κοµµάτων και άρχισαν οι εφηµε-
ρίδες να µετρούν την απήχηση κάθε 
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Πρώτος διδάξας των µεγάλων συγκεντρώσεων, το ΠΑΣΟΚ του Ανδρέα. Η Ν∆ άργησε να ακολου-
θήσει και ήταν λογικό. Πιο συντηρητικό κόµµα η Ν∆ απεχθανόταν κάθε ιδέα οχλοκρατίας, ακόµα κι 
αν αυτή αποτελούνταν από οπαδούς της, οι οποίοι εξάλλου δεν κινητοποιούνταν και τόσο εύκολα

Του: ∆ηµήτρη ΚαµπουράκηΤου:

ΟΙ ΙΣΤΟΡΙΚΕΣ 
ΠΡΟΕΚΛΟΓΙΚΕΣ   
συγκεντρώσεις που μπήκαν στο

ΧΡΟΝΟΝΤΟΥΛΑΠΟ



αρχηγού από το µέγεθος του κόσµου 
που συγκεντρώνονταν γι αυτόν. Πα-
λαιά θέσφατα όπως «όποιος γεµί-
σει την πλατεία της Λάρισας γίνεται 
πρωθυπουργός» ξαναήρθαν στην 
επιφάνεια µετά από πολλά χρόνια.

Ο πρώτος διδάξας 
Πρώτος διδάξας των µεγάλων συ-
γκεντρώσεων, το ΠΑΣΟΚ του Αν-
δρέα. Η Ν∆ άργησε να ακολουθή-
σει και ήταν λογικό. Πιο συντηρητικό 
κόµµα η Ν∆ απεχθανόταν κάθε ιδέα 
οχλοκρατίας, ακόµα κι αν αυτή απο-
τελούνταν από οπαδούς της, οι οποί-
οι εξάλλου δεν κινητοποιούνταν και 
τόσο εύκολα όσο οι οπαδοί των κοµ-
µάτων της αριστεράς. Γι αυτό και τα 
πρώτα µεταδικτατορικά χρόνια, απέ-
ναντι στις θριαµβευτικές κραυγές του 
ΠΑΣΟΚ και των δύο ΚΚΕ που έκα-
ναν µεγάλες και φανταχτερές συγκε-
ντρώσεις, η Ν∆ προέβαλε την περί-
φηµη «σιωπηρά πλειοψηφία». Τους 

νοικοκυραίους δηλαδή, που δίχως 
να κάνουν πολλή φασαρία και ντα-
βαντούρια πήγαιναν και ψήφιζαν για 
«πατρίδα-θρησκεία-οικογένεια». 

Το 1981 της «Αλλαγής»
Το 1981, µε την πρώτη νίκη του ΠΑ-
ΣΟΚ και µε τον ενθουσιασµό που 
έφερνε τότε η «αλλαγή», είδαµε τα 
πρώτα δείγµατα αυτού που αργότε-
ρα θα έµεναν στην ιστορία ως «λαο-
θάλασσες». Πολύς κόσµος, µε πανό, 
σηµαίες, ροκάνες, καραµούζες, βεγ-
γαλικά, ξεσηκωτικές µουσικές απ’ 
τα µεγάφωνα και µια διάθεση όχι να 
ακούσουν τον οµιλητή αλλά να φτιά-
ξουν ένα σκηνικό σαρωτικού εντυ-
πωσιασµού. Το ΠΑΣΟΚ αποδείχτη-
κε µέγας µαέστρος αυτού του επικού 
είδους πολιτικής επικοινωνίας, η Ν∆ 
άργησε πολύ να το αποδεχτεί και να 
το υιοθετήσει. Στις εκλογές του 1985 
µάλιστα, σε έµπνευση Κώστα Λα-
λιώτη, έγινε η πρώτη επαναστατική 

σύνδεση των δυνατοτήτων που είχαν 
οι µεγάλες συγκεντρώσεις µε τις δυ-
νατότητες της τηλεόρασης.

Για πρώτη φορά
 το Carmina Burana
Στην κεντρική οµιλία του Ανδρέα 
στην Αθήνα το 1985, ο πρόεδρος 
του ΠΑΣΟΚ µίλησε την µισή από 
την προκαθορισµένη ώρα και στην 
συνέχεια προβλήθηκε ένα τηλεοπτι-
κό οδοιπορικό των συγκεντρώσε-
ων του κόµµατος σε όλες τις πόλεις 
της Ελλάδας. Ως µουσική υπόκρου-
ση ακούστηκαν τότε για πρώτη φο-
ρά τα Carmina Burana του Carl Orff, 
µια Βαυαρική συλλογή τραγουδιών 
του 13ου αιώνα που δεν είχε την πα-
ραµικρή σχέση µε την Ελλάδα αλ-

λά σφράγισε µια ολόκληρη πολι-
τική εποχή της. Η προβολή αυτού 
του τηλεοπτικού οδοιπορικού µε την 
υποβλητική άγνωστη µουσική έκα-
ναν τότε τόση εντύπωση, που παγί-
ωσαν το κλίµα νίκης του ΠΑΣΟΚ 
κι έκαναν την Ν∆ να διαµαρτυρη-
θεί έντονα ότι επρόκειτο για απόπει-
ρα νόθευσης των κανόνων του προ-
εκλογικού αγώνα. 

Η… ανατολή του Μπιρσίµ 
Παράλληλα µε τα Carmina Burana 
ανέτειλε και η εποχή του σκηνοθέτη 
Τάσου Μπρισίµ. Οι συγκεντρώσεις 
µετά το 1985 οργανώνονταν όχι για 
τις ανάγκες εκείνων που πήγαιναν σ’ 
αυτές, αλλά για τις ανάγκες της τη-
λεοπτικής κάλυψης και είχαν γενικό 
αρχηγό τον τηλεοπτικό σκηνοθέτη. 
Τα πανό και οι µεγάλες σηµαίες εξα-
φανίστηκαν διότι έκρυβαν απ’ τις κά-
µερες το βάθος της συγκέντρωσης, 
αντιθέτως διέπρεψαν τα µικρά πλα-

στικά σηµαιάκια που έδειχναν κυµα-
τισµούς ως την άκρη του ορίζοντα, 
έκρυβαν τα κενά, ήταν ελαφριά, εύ-
χρηστα, φτηνά και µιας χρήσης. Με-
τά στα σκουπίδια. Πρώτα έµπαινε 
ο τηλεοπτικός φωτισµός σε γωνί-
ες, πλατείες και λεωφόρους και µε-
τά φτιαχνόταν το πλάνο που θα πάει 
η κάθε οργάνωση µε τον κόσµο της. 

Μαγικές 
τηλεοπτικές εικόνες
Ζήσαµε έτσι µια δεκαπενταετία τό-
σο απλωµένων και απατηλών συ-
γκεντρώσεων, που σήµερα η διήγη-
ση τους µοιάζει εξωπραγµατική. Ο 
πολιτικός αρχηγός µιλούσε στο Σύ-
νταγµα και υπήρχαν συγκεντρωµέ-
νοι ως κάτω από την Οµόνοια, ως τα 
µέσα της Συγγρού και ως την Αµερι-
κάνικη πρεσβεία. Επρόκειτο για µα-
γικές τηλεοπτικές εικόνες, καθώς ο 
κόσµος µαζευόταν µόνο στα σηµεία 
που υπήρχαν κάµερες. Ενδιαµέσως 
υπήρχαν τεράστια κενά, τα δε ση-
µαιάκια που ανέµιζαν υστερικά εµ-
φάνιζαν στα µακρινά πλάνα τους 
πενήντα ως πεντακόσιους. Μετά το 
1990 και η Ν∆ απέκτησε το know 
how οπότε έφτιαχνε αντίστοιχες συ-
γκεντρώσεις, απλώς την αιώνια δό-
ξα την κέρδισαν οι πρωτοπόροι του 
είδους Κώστας Λαλιώτης, Κίµων 
Κουλούρης και Τάσος Μπρισίµ. Για 
παράδειγµα, η συγκέντρωση του 
Κωνσταντίνου Μητσοτάκη στις νι-
κηφόρες εκλογές του 1990 ήταν ισά-
ξια οποιαδήποτε παλιότερης συγκέ-
ντρωσης του Παπανδρέου. Ο ίδιος 
ο Μητσοτάκης άλλωστε, περιέγρα-
ψε από το µικρόφωνο τα γεωγραφι-
κά όρια της συγκέντρωσης του, προ-
καλώντας φρενίτιδα ενθουσιασµού. 
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Τ
ο βιολί αυτό κράτησε μέ-
χρι και την δεύτερη θη-
τεία του Ανδρέα Πα-
πανδρέου, μετά με τον 

Κώστα Σημίτη άρχισε να φθίνει 
ραγδαία. Ήταν άλλωστε και ένα 
πανάκριβο σπορ, οι συγκεντρώ-
σεις αυτού του είδους και η μετα-
φορά κόσμου σ’ αυτές είχε μεγάλο 
κόστος για τα κόμματα. Αν προσθέ-
σουμε σ’ αυτό ότι τα κόμματα κου-
βαλούσαν δωρεάν εκατοντάδες 
χιλιάδες οπαδούς τους για να ψηφί-
σουν στις ιδιαίτερες πατρίδες τους, 
τότε τα κόστη ήταν τερατώδη. Εξ ου 

και τα μεγάλα χρέη των κομμάτων 
που ακόμα συζητάμε και κατακρί-
νουμε. Παράλληλα όμως, άρχισε 
σταδιακά να πέφτει το επίπεδο του 
εντυπωσιασμού από τέτοιες επικές 
εκδηλώσεις, άρα να μειώνεται το 
πολιτικό τους αποτέλεσμα. Υπήρξε 
αντίδραση ενός εξευρωπαϊσμένου, 
πιο καλλιεργημένου και ψυλλια-
σμένου κομματιού του εκλογικού 
σώματος, που άρχισαν να παρομοι-
άζουν την μεταφορά κλακαδόρων 
με μεταφορά κοπαδιών προβάτων, 
αλλά και τις μεγάλες φτιαχτές συ-
γκεντρώσεις ως προϊόν πολιτικής 

υπανάπτυξης που έπρεπε επιτέλους 
να ξεπεραστεί.

Light εκδοχή 
Την εποχή Σημίτη και Κώστα Κα-
ραμανλή ζήσαμε τα απόνερα των 
μεγάλων συγκεντρώσεων, μια light 
και μάλλον παρηκμασμένη εκδοχή 
τους, με όλα τα παλιότερα τρικ αλλά 
με ολοένα και μικρότερη την πολιτική 
τους υπεραξία. Για να είμαστε ειλικρι-
νείς, αντίστοιχη παρακμή είχαν και οι 
μηχανισμοί των κομμάτων, πολύ μι-
κρότερη συμμετοχή πολιτών στις τά-
ξεις τους και προϊούσα αμφισβήτηση 

της σημασίας τους μέσα στην κοινω-
νία. Και μετά ήρθε η εποχή της οι-
κονομικής κρίσης και των μνημονί-
ων όπου τα πάντα κατέρρευσαν και 
όποια δεν διαλύθηκαν μεταλλάχτη-
καν εντελώς. Τα παραδοσιακά κόμ-
ματα παρήκμασαν, οι άνθρωποι τους 
κυνηγήθηκαν πολλαπλώς, μετακινή-
θηκαν πολιτικά ή αποστρατεύτηκαν, 
ενώ ειδικά το ΠΑΣΟΚ από μέγιστο 
έφτασε στα όρια της κοινοβουλευτι-
κής επιβίωσης. Οι παλιού τύπου κομ-
ματικές συγκεντρώσεις έδωσαν την 
θέση τους σε οχλοκρατίες αγανακτι-
σμένων και σε συχνά ευθεία αμφι-
σβήτηση της κοινοβουλευτικής δη-
μοκρατίας.  

Κάτι που θύμιζε τις παλιές συ-
γκεντρώσεις ήταν στο δημοψήφι-
σμα του 2015. Η συγκέντρωση του 
Τσίπρα στο Σύνταγμα ήταν κατά κά-
ποιο τρόπο και το κύκνειο άσμα τους. 
Τα τσάμικα που ακολούθησαν τις εν-
θουσιώδεις εκδηλώσεις της νέας γε-
νιάς που πίστεψε στις προθέσεις του 
Αλέξη και είδε να διαλύεται η ελπίδα 
της μέσα σε τρεις μέρες με ένα τρίτο 
αχρείαστο μνημόνιο, έγιναν συνώνυ-
μα της κοροϊδίας. Έκτοτε, καμία μεγά-
λη συγκέντρωση κόσμου δεν είδαμε, 
ούτε καν το 2019 που ο Μητσοτάκης 
ηγήθηκε ενός πραγματικά ενεργού 
αντι-Συριζα μετώπου που είχε μέσα 
του και οργή και απογοήτευση και ελ-
πίδα. Το μοτίβο αυτό συνεχίζεται και 
σ’ αυτή την αναμέτρηση. Μεγάλες εν-
θουσιώδεις συγκεντρώσεις κόσμου 

δεν θα δούμε. Εξάλλου αυτές μπο-
ρεί να τις κάνει μόνο το κόμμα και ο 
αρχηγός που έχουν τον αέρα της νί-
κης, μόνο ο Μητσοτάκης δεν έχει τέ-
τοια διάθεση, ούτε ο κόσμος της ΝΔ 
είναι διατεθειμένος να ακολουθήσει 
κάτι τέτοιο. Ο ΣΥΡΙΖΑ και να ήθε-
λε δεν μπορεί, η αίσθηση ήττας είναι 
διάχυτη και στον κόσμο του και στα 
στελέχη του. 

Στην εποχή 
της υπερπληροφόρησης
Εδώ που τα λέμε, η έκρηξη της υπερ-
πληροφόρησης και της διαδραστι-
κότητας (τηλεόραση, internet, social 
media) έχουν πια αλλάξει δραματι-
κά την σχέση πολιτικής και πολιτών, 
πολιτικού και ψηφοφόρου. Σήμερα 
ο πολίτης έχει τους πολιτικούς του κά-
θε μέρα στο πιάτο του, τους βλέπει, 
τους ακολουθεί, μαθαίνει τα πάντα 
γι αυτούς, τους κριτικάρει, τους επαι-
νεί, ενώ έχει και πλήρη πρόσβαση σε 
όσα λένε όλοι οι υπόλοιποι πολίτες 
για τον καθένα τους. Σ’ αυτό το περι-
βάλλον, πόσο μεγάλο και ουσιαστι-
κό νόημα έχει να υποβληθεί σε έξο-
δα και κόπο για να πάει κάποιος σε 
μια συγκέντρωση και να υποδηλώ-
σει την υποστήριξη του στον αρχηγό 
που γουστάρει; Και μέσα σ’ αυτή την 
θηριώδη υπερπληροφόρηση όπου τί-
ποτα δεν μένει κρυφό και τίποτα μυ-
στηριώδες, πόσοι απλοί θνητοί είναι 
πια έτοιμοι να θεοποιήσουν έναν αρ-
χηγό; Άλλοι καιροί, άλλα ήθη… 

8
TODAY  PRESSFR

EETODAY  PRESSFR
EE

ΔΙΑ... ΧΕΙΡΟΣ/
Σάββατο 6 & Κυριακή 7 Μαΐου 2023ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ - ΠΟΛΙΤΙΚΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑ

ΤΑ ΑΠΟΝΕΡΑ 
στην εποχή Σημίτη στην εποχή Σημίτη 
και Καραμανλή και Καραμανλή 
Την εποχή των δύο πρωθυπουργών ζήσαμε μια light και μάλλον 
παρηκμασμένη εκδοχή των συγκεντρώσεων, με όλα τα παλιότερα
τρικ αλλά με ολοένα και μικρότερη την πολιτική τους υπεραξία

ss

Συνέχεια από προηγούμενη σελίδα



ΠΟΛΙΤΙΚΗ/

Ο Ζουράρις βρίζει τα παιδιά που πάνε σε ιδιωτικά σχολεία και
ο Ηλιόπουλος, καθηγητής του πανεπιστηµίου µε 80.000+ ευρώ
δίδακτρα είναι εναντίον των ιδιωτικών ΑΕΙ – Άντε βρες άκρη!
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Τα «κωλόπαιδα»
του... Χάρβαρντ

«Το Χάρβαρντ έχει 
πανεπιστημιακή 
αστυνομία,
εγώ δεν τη θέλω...»
Ο Όθωνας Ηλιόπουλος είναι επικεφαλής του ψηφοδελτίου 
Επικρατείας του ΣΥΡΙΖΑ στις εκλογές στις 21 Μαΐου 2023. 
Σε συνέντευξή του, στον Σκάι, ο υποψήφιος του ΣΥΡΙΖΑ 
τάχθηκε κατά της αναθεώρησης του άρθρου 16 του συντάγ-
µατος.

«Ιδιωτικά πανεπιστήµια στην Ελλάδα θέλουµε; ναί ή όχι;» 
ρωτήθηκε χαρακτηριστικά ο κ. Ηλιόπουλος  και απάντησε 
«όχι εγώ».

Για την πανεπιστηµιακή αστυνοµία
«Άρα να µην αναθεωρηθεί το άρθρο 16;» ερωτήθηκε ξανά 
ο Όθωνας Ηλιόπουλος και επέµεινε «όχι, κατά την άποψή 
µου». Παρόλα αυτά, ο επικεφαλής του ψηφοδελτίου επικρα-
τείας του ΣΥΡΙΖΑ, είναι καθηγητής του Χάρβαρντ, το οποίο 
είναι ιδιωτικό!

Το ίδιο αρνητικός εµφανίστηκε ο κ. Ηλιόπουλος και για 
την παρουσία της πανεπιστηµιακής αστυνοµίας, µολονότι 
αποδέχθηκε ότι στο Χάρβαρντ υπάρχει αστυνοµία. Σύµφω-
να µε τον ίδιο στο πανεπιστήµιο του Χάρβαρντ γίνονται δια-
δηλώσεις «στις οποίες πρωτοστατεί ο πρύτανης» αλλά «δεν 
πέφτουν µολότοφ».

Ποιος είναι 
Τελείωσε την Ιατρική Σχολή του Εθνικού και Καποδιστρι-
ακού Πανεπιστηµίου Αθηνών. Ακολούθως, εκπαιδεύτηκε 
στην Παθολογία στο University of Wisconsin Medical School 
και στην Ογκολογία στο Dana-Farber Cancer Institute and 
Harvard Medical School. Κατέχει τις ειδικότητες Παθολογί-
ας και Ιατρικής Ογκολογίας.

Σ
φοδρές αντιδράσεις αλ-
λά και γέλιο προκάλε-
σαν οι αναφορές του 
Κώστα Ζουράρι, στη 

διάρκεια συζήτησης για τις επικεί-
µενες εκλογές, στον ΑΝΤ1 και ο 
επικεφαλής του Επικρατείας του 
ΣΥΡΙΖΑ Όθωνας Ηλιόπουλος 
στον Σκάι. 

Ο… καθηγητής
της Θεσσαλονίκης
Ενώ η συζήτηση διεξαγόταν οµαλά 
και οι υποψήφιοι παρέθεταν τις θέ-
σεις τους, ο Κώστας Ζουράρις αντέ-
δρασε σε ερώτηµα που του έθεσε η 
Μαρία Σαράφογλου, λέγοντας ότι ο 
ίδιος θα πει ότι θέλει και θα απαντή-
σει σε ερωτήµατα που θέτει εκείνος.

Κάποια στιγµή υπήρξε αναφορά 
στη δέσµευση του Αλέξη Τσίπρα για 
άµεση κατάργηση της Ελάχιστης Βά-
σης Εισαγωγής στην τριτοβάθµια εκ-
παίδευση, µε τον Κώστα Ζουράρι να 

υπερθεµατίζει, να καταφέρεται κατά 
της Νίκης Κεραµέως που θέσπισε το 
µέτρο και να λέει ότι αυτό δεν πλήτ-
τει «τα πλουσιόπαιδα και τα κωλόπαι-
δα που έχουν λεφτά, γιατί όποιος έχει 
9.000 ευρώ µπορεί να πάει σε ιδιω-
τικό, όποιος δεν έχει 9.000 ευρώ δεν 
µπορεί να πάει».

Άµεση ήταν η αντίδραση του 
εκπροσώπου της Ν∆ στην συζήτη-
ση,του Ιάσωνα Φωτήλα, ο οποίος 
ζήτησε από τον κ. Ζουράρι να ανα-
καλέσει τον χαρακτηρισµό «κωλό-
παιδα», καθώς όπως είπε προσβάλ-
λει τα παιδιά και τις οικογένειες τους, 
και να λέει στον Ζουράρι «αυτό που 
είπες να το πάρεις πίσω» και τον υπο-
ψήφιο βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ να 
απαντά µε ύφος «Φωτήλα, εσένα θα 
πάρω πίσω».

Ο διάλογος
Ζουράρις: «Πρέπει να καταργήσουν 
την Ελάχιστη Βάση Εισαγωγής, το 

τερατούργηµα αυτό της Κεραµέως, 
η οποία έστειλα στα ιδιωτικά εµπο-
ροχρηµατιστήρια τα παιδιά, τα πλου-
σιόπαιδα, τα κωλόπαιδα όσα έχουν 
λεφτά, τα άλλα να οδηγηθούν στη δι-
άλυση»

Φωτήλας: «Μισό λεπτό, όσα 
παιδιά έχουν λεφτά είναι κωλόπαι-
δα; Τι λέτε κύριε; Σας παρακαλώ 
µην µας προσβάλλετε όλους, µην 
προσβάλλεται την ελληνική κοινω-
νία. Είναι κωλόπαιδα τα παιδιά που 
η οικογένειά τους έχει καλύτερη οικο-
νοµική κατάσταση; ∆εν ντρέπεστε λι-
γάκι; Είστε και δάσκαλος... Είναι ελε-
εινό αυτό που είπατε, σας καλώ να το 
πάρετε πίσω»

Ζουράρις: Φωτήλα... εσένα θα 
πάρω πίσω, άσε µε να µιλήσω.

Φωτήλας: Σας καµαρώνει όλη 
η Ελλάδα...

Ζουράρις: Εποµένως, την επο-
µένη των εκλογών θα αποσύρουµε 
την Ελάχιστη Βάση Εισαγωγής.

«Είµαι κατά της 
πανεπιστηµιακής 
αστυνοµίας στα 
ελληνικά ΑΕΙ - Το 
Χαρβαρντ που 
διδάσκω καλά 
κάνει και έχει 
αστυνοµία!
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«Θ
α συνεχίσουµε 
να πηγαίνουµε 
µπροστά ή θα γυ-
ρίσουµε πίσω σε 

µία εποχή που η πλειοψηφία των 
Ελλήνων θέλει να αφήσει στο πα-
ρελθόν; Θέλουµε τη σιγουριά και 
την πρόοδο ή τις «∆ήµητρες» και 
τις κλειστές τράπεζες; Οι συµπο-
λίτες µας µπορούν να συγκρίνουν 
τα πεπραγµένα της διακυβέρνη-
σης Τσίπρα 2015-2019 µε τη δι-
ακυβέρνηση Μητσοτάκη 2019-
2023», τονίζει µιλώντας στην «ΤΡ» 
η υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικών Υποθέσεων, υποψήφια 
βουλευτής Ά  Πειραιώς της Ν∆, 
∆όµνα Μιχαηλίδου. 

Όπως χαρακτηριστικά αναφέ-
ρει «στις εκλογές της 21ης Μαΐου 
δεν υπάρχουν περιθώρια για χαλα-
ρή ψήφο ή αποχή. ∆εν µπορούµε 
να πειραµατιστούµε ξανά µε απο-
τυχηµένες συνταγές. ∆εν µας αξί-
ζει να επιστρέψουµε ξανά σε έναν 
φαύλο κύκλο πολιτικής αστάθειας».

Επίσης, σηµειώνει ότι «µαζί µε 
όλους τους πολίτες του Πειραιά και 
των νησιών µας και δίπλα στον κα-
θένα και στην καθεµία ξεχωριστά, 
θα συνεχίσω, όπως κάνω εδώ και 
τέσσερα χρόνια ως Υφυπουργός 
Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέ-
σεων, να αγωνίζοµαι µε έναν σκο-
πό: Να µην αφήσουµε κανέναν πί-
σω».  Ολόκληρη η συνέντευξη της 
∆όµνας Μιχαηλίδου: 

■  Σας γνωρίσαµε για πρώτη 
φορά το 2017 ως ένα από τα 
πρόσωπα που επέλεξε ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης να βρεθούν 
στο πλευρό του σε θέσεις συµ-
βούλων. Κάνοντας µία αναδρο-
µή σε αυτά τα έξι χρόνια, πώς 
αξιολογείτε αυτή τη διαδροµή.
Έχω αλλάξει, µέχρι στιγµής, τρεις 
καριέρες. Μία της ακαδηµαϊκού, 
µία της τεχνοκράτη συµβούλου 
και µία στο πολυπαραγοντικό κοµ-
µάτι της δηµόσιας διοίκησης ως 
Υφυπουργός. Κοινός παρονοµα-

∆ΟΜΝΑ ΜΙΧΑΗΛΙ∆ΟΥ 
(ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΩΝ ΥΠΟΘΕΣΕΩΝ

- ΥΠΟΨΗΦΙΑ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΚΑΙ ΝΗΣΩΝ)

Ο ΠΕΙΡΑΙΑΣ
ΕΙΝΑΙ

Ο ΤΟΠΟΣ ΜΟΥ 

‘‘
‘‘

Συνέντευξη στον Γιάννη Καντέλη

«Τα έργα στο λιµάνι µας, η ανάπτυξη του εµπορικού λιµανιού,
η δηµιουργία κοιτίδων έρευνας και επιχειρηµατικότητας, η ανάπλαση 

σηµαντικών σηµείων και κόµβων, οι εµβληµατικές επενδύσεις,
είναι µερικά από τα πεδία που η κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη

κι εγώ προσωπικά ως Πειραιώτισσα, έχουµε αφοσιωθεί»

και για αυτόν θα
αγωνιστώ με όλες

τις δυνάμεις μου
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στής για ΄μενα σε όποια θέση κι 
αν βρέθηκα; Η επιμονή, η σκλη-
ρή δουλειά και η αφοβία. Έτσι με 
μεγάλωσαν οι γονείς μου κι έτσι 
πορεύομαι. Αφοσιώνομαι, δεν 
επαναπαύομαι και ως βέρα Πει-
ραιώτισσα είμαι μαχητική. Τολ-
μώ ακόμα κι όταν όλα συνηγορούν 
εναντίον μου. Υπάρχει κι αυτό το 
περίφημο απόφθεγμα που λέει 
πως «η επιτυχία είναι 1% έμπνευση 
και 99% ιδρώτας» και με βρίσκει 
απόλυτα σύμφωνη. Το πιο σημα-
ντικό μάθημα που πήρα, που έχει 
σχέση και με το χαρτοφυλάκιο της 
Πρόνοιας και της Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, είναι ότι πρέπει εγώ να 
κατέβω στον δρόμο για να ακού-
σω, για να καταλάβω ποια είναι 
τα προβλήματα. Γιατί, αν περίμε-
να την εκπροσώπηση των προβλη-
μάτων στο Υπουργείο, τότε θα είχα 
μια τελείως μυωπική σχέση με την 
πραγματικότητα. Πρέπει να σπά-
σεις αυγά για να καταφέρεις κάτι. 
Η ορμή και ο δυναμισμός έχουν 
λόγο ύπαρξης σε πόστα που πρέ-
πει να τα βάζεις με το κατεστημένο.

n  Μέχρι τότε είχατε ζήσει 11 
χρόνια στη Μεγάλη Βρετα-
νία, πήρατε διδακτορικό στο 
Cambridge και είχατε εργα-
στεί σε projects των Ηνωμένων 
Εθνών και του ΟΟΣΑ. Πόσο εύ-
κολη ήταν η απόφαση να γυρί-
σετε στην Ελλάδα και να ασχο-
ληθείτε με την πολιτική την 
στιγμή που οι περισσότεροι άν-
θρωποι της γενιάς σας ακολου-
θούν την αντίθετη πορεία;
Ήθελα να επιστρέψω στην Ελ-
λάδα κι όταν ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης μού πρότεινε να δουλέψω 
δίπλα του ως σύμβουλος Οικονο-
μικών δεν θα γινόταν να μην δε-
χθώ. Το κίνητρο ήταν ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης και η πρόσκλησή του. 
Για έναν άνθρωπο, τότε 29 χρό-
νων, ό,τι κι αν είχε καταφέρει μέ-
χρι τότε, ήταν τεράστια πρόκληση 
και μεγάλη τιμή. Και ο λόγος που 
τελικά ασχολήθηκα με την πολιτι-
κή ήταν το πειραιώτικο πείσμα μου 
να διορθώνω αυτά που θεωρώ κα-
κώς κείμενα, τις αδικίες και τα λά-
θη που χρονίζουν. Πρέπει να κά-
νουμε τους νέους να ασχοληθούν 
και πάλι με τα κοινά. Να τους πεί-
σουμε -και το κάνουμε- ότι η συμ-
μετοχή στα κοινά αποτελεί μια πρά-
ξη πολιτικής ευαισθησίας, που θα 
τους επιτρέψει να διαμορφώσουν 
και το δικό τους μέλλον, με όρους 

ποιοτικότερους. Ξανακερδίζουμε 
την εμπιστοσύνη των νέων αποδει-
κνύοντας με πράξεις ότι η δημόσια 
διοίκηση μπορεί να είναι αποτελε-
σματική. Οφείλουμε να εγκαταλεί-
ψουμε τη λογική του «πού να μπλέ-
κω τώρα».

n  Πόσο εύκολο ή δύσκολο εί-
ναι για μία γυναίκα να σταθεί 
στον, ομολογουμένως, σκληρό 
χώρο της πολιτικής; Πώς σας 
αντιμετώπισαν οι πολιτικοί σας 
αντίπαλοι και όχι μόνο; 
Δραστηριοποιούμαι σε ανδρο-
κρατούμενα περιβάλλοντα από 
την πρώτη στιγμή της επαγγελμα-
τικής μου πορείας. Είναι αλήθεια 
πως οι γυναίκες καλούμαστε συ-
χνά να αποδώσουμε δέκα φορές 
καλύτερα από έναν άνδρα για να 
δικαιολογήσουμε τη θέση μας. Ερ-
χόμαστε, σχεδόν, καθημερινά αντι-
μέτωπες με σεξιστικά σχόλια και εί-
μαστε υποχρεωμένες να εξηγούμε 
ξανά και ξανά τα αυτονόητα. Έχου-
με δρόμο μπροστά μας μέχρι να 
ξεπεράσουμε αυτού του είδους τις 
αναχρονιστικές ιδέες, με τις οποίες 
πολλές φορές κι εγώ η ίδια έχω έρ-
θει αντιμέτωπη. Από τον άνθρωπο 
που μου έδειξε τις θέσεις των γραμ-
ματέων όταν πήγα πρώτη μέρα 
στο Υπουργείο μέχρι τον κάμερα-
μαν που δυσκολεύτηκε να πιστέψει 
ότι είμαι στη θέση αυτή και με ρώ-
τησε πότε έρχεται η Υφυπουργός. 
Τέτοιες συμπεριφορές και σχόλια 
με πεισμώνουν και κάποιες φορές 
μπορεί και να με θυμώνουν. Καμία 

μας δεν πρέπει να συμμορφώνεται 
με τα στερεότυπα. Η αλλαγή θα έρ-
θει μέσα από εμάς. Και το κάνουμε. 
Σε προσωπικό επίπεδο αλλά κυρι-
ως ως Πολιτεία. Με λόγια και πολ-
λές περισσότερες πράξεις. Μέχρι 
τη στιγμή που καμία γυναίκα δεν 
θα αποτελεί μειοψηφία στον χώρο 
εργασίας που επιλέγει.

n  Πως αισθανθήκατε μετά την 
πρόσφατη επίθεση του Ρουβί-
κωνα στο πολιτικό σας γραφείο 
στον Πειραιά;
Οι φασίστες δεν με φοβίζουν ούτε 
στον Πειραιά ούτε πουθενά αλλού 
στην Ελλάδα. Κανέναν δεν φοβί-
ζουν και κανέναν δεν πτοούν. Η 
Δημοκρατία είναι πολύ πιο ισχυ-
ρή από τις επιθέσεις τους. Η Δημο-
κρατία δεν τρομοκρατείται, δεν εκ-
βιάζεται και δεν υποχωρεί. «Μόνο 
τον ουρανό να φοβάσαι, να μην πέ-
σει στο κεφάλι σου». Έτσι με μεγά-
λωσε ο πατέρας μου. Με αφοβία 
και γερό αίσθημα ευθύνης. Σπου-
δαία κληρονομιά. Κι εγώ αυτή τη 
σπουδαία κληρονομιά θα την τιμώ 
εφ' όρου ζωής με τη στάση και τις 
πράξεις μου.

n Είστε υποψήφια στην Α’ Πει-
ραιά και Νήσων. Τι σας ενώνει 
με την περιοχή και ποιοι είναι 
οι στόχοι σας;
Γέννημα θρέμμα. Ο Πειραιάς είναι 
η πόλη μου. Τρίτη γενιά Πειραιώ-
τισσα. Οι παππούδες, οι γονείς μου 
και τώρα εγώ. Η καταγωγή της μη-
τέρας μου είναι από τον Απόλλω-

να του Πειραιά και του πατέρα μου 
κοντά στην Ανάσταση. Ο Πειραι-
άς είναι ο τόπος μου και για αυ-
τόν θα αγωνιστώ με όλες τις δυνά-
μεις μου. Για έναν Πειραιά αντάξιο 
της ιστορίας του, εξωστρεφή και με 
προοπτικές για όλες και όλους. Για 
να γίνει ο Πειραιάς μια σύγχρονη, 
δυναμική και βιώσιμη πόλη, αξι-
οποιώντας τα ανταγωνιστικά του 
πλεονεκτήματα και δημιουργώντας 
προϋποθέσεις ανάπτυξης και ευη-
μερίας. Τα έργα στο λιμάνι μας, η 
ανάπτυξη του εμπορικού λιμανιού, 
η δημιουργία κοιτίδων έρευνας και 
επιχειρηματικότητας, η ανάπλαση 
σημαντικών σημείων και κόμβων, 
οι εμβληματικές επενδύσεις, είναι 
μερικά από τα πεδία που η κυβέρ-
νηση του Κυριάκου Μητσοτάκη κι 
εγώ προσωπικά ως Πειραιώτισσα, 
έχουμε αφοσιωθεί. Δίνουμε έμφα-
ση στα ξεχωριστά χαρακτηριστικά 
των νησιών μας, σεβόμενοι πάντα 
την ιστορία και την ιδιαίτερη φυσι-
ογνωμία τους. Στόχος μας να κατα-
φέρουμε να δημιουργήσουμε τις 
κατάλληλες προϋποθέσεις για μια 
ανάπτυξη η οποία θα βελτιώσει 
την ποιότητα ζωής και θα επιτρέψει 
στους κατοίκους τους να παραμεί-
νουν και να δημιουργήσουν στον 
τόπο τους. Στόχος μας η βιώσιμη 
ανάπτυξή τους αλλά και η προσέλ-
κυση επενδύσεων που θα δώσουν 
νέα πνοή στην επιχειρηματικότητα 
και κατά συνέπεια θα δημιουργή-
σουν νέες θέσεις εργασίας. Και θα 
τα καταφέρουμε. Δυνατοί Μαζί.

Οι φασίστες δεν με 
φοβίζουν ούτε στον 

Πειραιά ούτε πουθενά 
αλλού στην Ελλάδα. 

Κανέναν δεν φοβίζουν 
και κανέναν δεν πτοούν. 

Η Δημοκρατία είναι 
πολύ πιο ισχυρή από τις 

επιθέσεις τους.  
Η Δημοκρατία 

δεν τρομοκρατείται, 
δεν εκβιάζεται 

και δεν υποχωρεί

‘‘

ss

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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∆ΟΜΝΑ ΜΙΧΑΗΛΙ∆ΟΥ/

n  Ποιο είναι το διακύβευµα των 
εκλογών της 21ης Μαΐου και 
γιατί να εµπιστευτούν εκ νέου οι 
πολίτες τη Νέα ∆ηµοκρατία;
Το διακύβευµα των εκλογών της 
21ης Μαΐου είναι ξεκάθαρο. Θα 
συνεχίσουµε να πηγαίνουµε µπρο-
στά ή θα γυρίσουµε πίσω σε µία 
εποχή που η πλειοψηφία των Ελ-
λήνων θέλει να αφήσει στο πα-
ρελθόν; Θέλουµε τη σιγουριά και 
την πρόοδο ή τις «∆ήµητρες» και 
τις κλειστές τράπεζες; Οι συµπολί-
τες µας µπορούν να συγκρίνουν τα 
πεπραγµένα της διακυβέρνησης 
Τσίπρα 2015-2019 µε τη διακυβέρ-
νηση Μητσοτάκη 2019-2023. Οι 
συµπολίτες µας θα αποφασίσουν 
µε την καθοριστική ψήφο τους αν 
θέλουν µια Ελλάδα πιο κοντά στην 
Ευρώπη, ή την Ελλάδα ενός κα-
κού παρελθόντος. Οι συµπολίτες 
θα ζυγίσουν και θα αποφασίσουν 
ποιος διακρίνεται για τη συνέπεια 
λόγων και πράξεων και ποιος όχι. 
Ποιος τηρεί το πρόγραµµά του και 
ποιος άλλα υπόσχεται κι άλλα τε-
λικά κάνει. Στις εκλογές της 21ης 
Μαΐου δεν υπάρχουν περιθώρια 
για χαλαρή ψήφο ή αποχή. ∆εν 
µπορούµε να πειραµατιστούµε 
ξανά µε αποτυχηµένες συνταγές. 
∆εν µας αξίζει να επιστρέψουµε 
ξανά σε έναν φαύλο κύκλο πολιτι-
κής αστάθειας.

n  Ποιο είναι το δικό σας πολιτι-
κό στοίχηµα για την επόµενη τε-
τραετία;
Αυτά τα τέσσερα χρόνια, παρά 
τα εµπόδια, καταφέραµε µαζί µε 
την οµάδα µου πολλά. Κληθήκα-
µε να συγκρουστούµε µε παθογέ-
νειες και κενά δεκαετιών. Και το 
κάναµε. Έχουµε να κάνουµε ακό-
µα περισσότερα. Θα συνεχίσου-
µε να δίνουµε έµφαση σε ενεργη-
τικές πολιτικές πάνω στους άξονες 
της κοινωνικής ένταξης ευάλωτων 
οµάδων και της αποϊδρυµατοποίη-
σης. Κανένα παιδί σε δοµή µέχρι 

ΣΙΓΟΥΡΙΑ ΚΑΙ ΠΡΟΟ∆ΟΣ 
ή «∆ήμητρες» και κλειστές τράπεζες;

Το διακύβευµα των 
εκλογών της 21ης 
Μαΐου είναι ξεκάθαρο. 
Θα συνεχίσουµε να 
πηγαίνουµε µπροστά 
ή θα γυρίσουµε πίσω 
σε µία εποχή που 
η πλειοψηφία των 
Ελλήνων θέλει να 
αφήσει στο παρελθόν;

‘‘
ss

Συνέχεια από προηγούµενη σελίδα
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το 2027. Αυτός είναι ο πρωταρχι-
κός στόχος µας. Αυτό που θέλου-
µε να πετύχουµε συνολικά, είναι η 
προστασία και η εξασφάλιση ποιο-
τικής ζωής, χωρίς αστερίσκους, για 
τα παιδιά, τους ηλικιωµένους και 
τα άτοµα µε αναπηρία. Είµαι απο-
φασισµένη να συνεχίσω να δου-
λεύω σκληρά και απρόσκοπτα, 
να υψώνω τη φωνή µου µε αφο-
βία, να κινούµαι µε θάρρος, τόλ-
µη, ευθύτητα και µε πλήρη επί-
γνωση της ευθύνης µου. Μαζί µε 
όλους τους πολίτες του Πειραιά και 
των νησιών µας και δίπλα στον κα-
θένα και στην καθεµία ξεχωριστά, 
θα συνεχίσω, όπως κάνω εδώ και 
τέσσερα χρόνια ως Υφυπουργός 
Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέ-
σεων, να αγωνίζοµαι µε έναν σκο-
πό: «Να µην αφήσουµε κανέναν πί-
σω». 

■  Το πρόγραµµα «Στέγαση και 
Εργασία για τους Αστέγους», το 
οποίο υλοποιείται από τη Γενι-
κή Γραµµατεία Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης είναι µεταξύ των δέ-
κα τελικών υποψηφίων στα 
Πανευρωπαϊκά Βραβεία Και-
νοτοµίας στην Πολιτική. Ποια 
είναι η καινοτοµία του;
Από την πρώτη στιγµή η αστεγία 
αποτέλεσε βασική κυβερνητική 
προτεραιότητά µας. Κι αυτό για-
τί; Γιατί ήρθαµε κοντά τους, τους 
γνωρίσαµε, τους ακούσαµε. Για-
τί κατανοήσαµε ότι η αστεγία εί-
ναι µία από τις πιο σκληρές µορ-
φές κοινωνικού αποκλεισµού. 
Για τους 1600 άστεγους συµπολί-
τες µας των µεγαλύτερων πόλεων 
της χώρας- σύµφωνα µε την τελευ-
ταία καταγραφή τους το 2018- θε-
σµοθετήσαµε το Πρόγραµµα «Στέ-
γαση και Εργασία για Αστέγους» 
και µέσα σε δύο χρόνια καταφέ-
ραµε να τριπλασιάσουµε τους δή-
µους -από 14 σε 43- σε όλη την 
επικράτεια που συµµετέχουν σε 
αυτό. Εντάσσουµε τους 800, δηλα-
δή τους µισούς, στην κοινωνία και 
την αγορά εργασίας. Το Πρόγραµ-

µα εφαρµόστηκε πιλοτικά το 2014 
όµως το ενισχύσαµε, το επεκτείνα-
µε και το θεσµοθετήσαµε ως µόνι-
µη δηµόσια πολιτική το 2021, µε 
προϋπολογισµό 10 εκατοµµύρια 
ευρώ ανά διετή κύκλο. Είναι ένα 
πρόγραµµα καινοτόµο για τα ελ-
ληνικά δεδοµένα που συνδυάζει 
τη στέγαση µε ευκαιρίες εργασίας 
για τους αστέγους, µε πολύ συγκε-
κριµένο τρόπο και για τους δυο πυ-
λώνες. Μέσα από αυτό εξυπηρε-
τούνται οικογένειες και άτοµα που 
είτε καταγράφονται από τις κοινω-
νικές υπηρεσίες των ∆ήµων ως 
άστεγοι, είτε διαµένουν σε ξενώ-
νες µεταβατικής φιλοξενίας αστέ-
γων. Στο πρόγραµµα επίσης περι-
λαµβάνονται και οι γυναίκες που 
φιλοξενούνται σε ξενώνες γυναι-
κών θυµάτων βίας, καθώς και νε-
αροί ενήλικες που έχουν συµπλη-
ρώσει το 18ο έτος της ηλικίας τους 
και φιλοξενούνται σε δοµές παιδι-
κής προστασίας. 

Τι παρέχει το Πρόγραµµα; Για 
όλους τους ωφελούµενους, καλύ-
πτουµε πλήρως τα έξοδα ενοικί-
ου, οικοσυσκευών και των λογα-
ριασµών ∆ΕΚΟ για δύο χρόνια. 
Όσον αφορά στην επαγγελµατι-
κή αποκατάσταση των ωφελούµε-
νων παρέχουµε επιδότηση εργασί-
ας για τον πρώτο χρόνο, επιδότηση 

των ασφαλιστικών εισφορών του 
εργαζόµενου και του εργοδότη 
για έως 12 µήνες πέραν του πρώ-
του έτους, επιδότηση για τη δηµι-
ουργία επιχείρησης. Παρέχουµε 
επίσης σε όλους τους ωφελούµε-
νους πρόσβαση σε υπηρεσίες στή-
ριξης, στις οποίες περιλαµβάνονται 
ατοµικές και οµαδικές συνεδρίες 
συµβουλευτικής, δράσεις για την 
υγεία, την εκπαίδευση, την κατάρ-
τιση και τον εθελοντισµό και βοή-
θεια στην κατάθεση αιτήσεων για 
προνοιακές - κοινωνικές παροχές, 
όπως το Ελάχιστο Εγγυηµένο Ει-
σόδηµα. Οι άστεγοι δεν είναι πια 
ούτε ανώνυµοι, ούτε αθέατοι.

■  Ποια ήταν η πιο χαρούµενη 
στιγµή αυτά τα τέσσερα χρόνια 
και ποια η πιο δυσάρεστη;
Πολλές οι χαρούµενες, πολλές και 
οι δύσκολες στιγµές αυτά τα τέσσε-
ρα χρόνια. Οι χαρούµενες στιγµές 
στο Υπουργείο είναι άµεσα συνδε-
δεµένες µε το πείσµα να βρούµε 
λύσεις και µε τη σκληρή δουλειά 
µας. Κι αυτό το πείσµα µάς έχει κά-
νει να καταφέρουµε πολλά. ∆εν 
θα είχαµε βρει οικογένεια στα µι-
σά παιδιά που έµεναν σε ιδρύµατα. 
∆εν θα ξεκινούσαµε τον Προσωπι-
κό Βοηθό για τα άτοµα µε αναπη-
ρίες. ∆εν θα είχαµε εφήβους, που 

δύσκολα κάποιος θα υιοθετήσει, 
να µένουν σε διαµερίσµατα αντί 
να παραµένουν σε ιδρύµατα. ∆εν 
θα είχαµε βάλει αυστηρούς κανό-
νες και προδιαγραφές στις µονά-
δες παιδικής προστασίας. ∆εν θα 
είχαµε την Κάρτα Αναπηρίας. Κι 
όµως σπάσαµε αυγά. Ξέρετε πο-
λύ συχνά στις γελοιογραφίες στις 
εφηµερίδες µε αποτυπώνουν είτε 
µε µια ποδιά να φτιάχνω οµελέ-
τα, είτε µε έναν µεγεθυντικό φα-
κό ως ντετέκτιβ. Θεωρώ ότι αυτό 
είναι µια επιβράβευση όλου αυ-
τού του πείσµατος που έχει µετου-
σιωθεί σε δουλειά µε απτά αποτε-
λέσµατα. Στη δική µου περίπτωση, 
η ενασχόλησή µου µε την πολιτι-
κή µε έκανε πιο ολοκληρωµένο 
άνθρωπο. Νιώθω και είµαι πο-
λύ πιο ευαίσθητη και ενεργή απ' 
όταν ανέλαβα το Υφυπουργείο. Η 
δουλειά µου µού έχει δώσει ένα 
µέτρο. Στον πόνο, στη δυσκολία. 
Με βοήθησε να διαχειριστώ την 
αρρώστια, την οποία έζησα πολύ 
έντονα και από πολύ κοντά, και τε-
λικά την απώλεια του πατέρα µου 
στα 69 του χρόνια. Με έκανε να τη 
δω, όσο αβάσταχτη κι αν είναι, µε 
ένα µέτρο. Όταν βλέπεις καθηµε-
ρινά τόσο πόνο -σε οικογένειες, σε 
ιδρύµατα- σταθµίζεις διαφορετικά 
τα πράγµατα. 
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«Η 
κάλπη της 21ης Μα-
ΐου θα καθορίσει το 
µέλλον της χώρας, 
για να συνεχίσουµε 

να πορευόµαστε στον ίδιο δρόµο. Ιδιαί-
τερα σήµερα, σε ένα αβέβαιο διεθνές 
περιβάλλον και µε έναν απρόβλεπτο 
γείτονα, η Ελλάδα χρειάζεται σταθε-
ρό τιµόνι, µε σαφή πορεία», αναφέρει 
η κα. Θέκλα-Ευαγγελία Παρασκευού-
δη, υποψήφια Βουλευτής µε τη Νέα ∆η-
µοκρατία στην Α’ Αθηνών.  

Μάλιστα επισηµαίνει, ότι η αυτο-
δυναµία είναι αναγκαία, επίσης και 
«για να αποφύγουµε τις παγίδες ακυ-
βερνησίας και περιπετειών που κρύβει 
η απλή αναλογική. Συνεπώς χρειαζό-
µαστε ισχυρή Νέα ∆ηµοκρατία, ισχυ-
ρή Κυβέρνηση, σοβαρή εξωτερική πο-
λιτική, για τη σιγουριά, την αξιοπρέπεια 
και την πρόοδο της Ελλάδας». Ολόκλη-
ρη η συνέντευξη της Θέκλας-Ευαγγελί-
ας Παρασκευούδη στην «ΤΡ»:

n Κυρία Θέκλα Παρασκευούδη 
είσαστε υποψήφια µε τη Νέα ∆η-
µοκρατία στην Ά Αθηνών, µε τι 
ασχολείστε;
Μετά από 28 χρόνια στην αυτοδιοίκη-
ση ως στέλεχος µε κύριο αντικείµενο 
τις δηµόσιες σχέσεις, από το 2019 ερ-
γάζοµαι στο Τµήµα Εθιµοτυπίας, ∆ηµο-
σίων Σχέσεων και Πολιτιστικών Εκδη-
λώσεων της Ακαδηµίας Αθηνών.

Συµµετέχω µε σεβασµό στην προ-
σπάθεια του πρώτου πνευµατικού ιδρύ-
µατος της χώρας, να αποκτήσει εξω-
στρέφεια και να συνδεθεί περισσότερο 
µε την κοινωνία των πολιτών.

Είναι τιµή µου να συνεργάζοµαι µε 
εξέχουσες προσωπικότητες, επιστήµο-
νες διεθνούς ακτινοβολίας, µεγάλους 
Έλληνες που έχουν γράψει ιστορία ανά 
τον κόσµο.

n ∆ιαβάζω και το µότο σας στα  
social media #πολιτισµός_σε_κά-
θε_πράξη. Ασχολείσαι µε τον Πο-
λιτισµό ενεργά;
Ασχολούµαι επαγγελµατικά µε την 
εξωστρέφεια, υποστήριξη και προώθη-
ση πολιτιστικών και περιβαλλοντικών 
φορέων και οργανισµών πολλά χρό-
νια. Αυτό αφορά το επάγγελµά µου που 
είναι δηµόσιες σχέσεις και η διοργάνω-
ση συνεδρίων, τελετών, εκδηλώσεων. 

Παράλληλα, πιστεύω πως οι µι-
κρές καθηµερινές µας πράξεις παρά-

γουν πολιτισµό και αυτό καθορίζει την 
εικόνα µας, τον τρόπο ζωής µας.

Ο Πολιτισµός είναι το άθροισµα 
των µορφών της τέχνης, της αγάπης 
και της σκέψης, το οποίο µέσα στην πο-
ρεία του χρόνου επέτρεψε στον άνθρω-
πο να είναι λιγότερο υποδουλωµένος 
και να εξελιχθεί προς το καλύτερο! Βα-
σικές αρχές όπως οι αξίες της αξιοπρέ-
πειας και του σεβασµού, παράγονται 
και ενισχύονται µέσα από πράξεις στην 
καθηµερινότητά µας. 

Οι δικές µας καθηµερινές πράξεις 

είναι το σύνθηµα για µια συνολική αντί-
δραση στους κινδύνους που µας απει-
λούν. Από τα µικρά, πάµε στα µεγάλα. 
Πολιτισµός σε κάθε πράξη για µένα εκ-
φράζεται από το ήθος του πολίτη, από 
την αποδοχή του διπλανού, από τον σε-
βασµό στη διαφορετική άποψη, από 
την απόρριψη της βίας, από το ενδια-
φέρον που δείχνουµε για τη διατήρη-
ση των διαχρονικών αξιών και της µνή-
µης, από την ποιότητα των σχέσεων µας 
µε το περιβάλλον, τη γλώσσα και την αι-
σθητική µας, από τον σεβασµό στον δη-
µόσιο χώρο έτσι ώστε να µην τον κακο-
ποιούµε, αλλά να τον απολαµβάνουµε.

Ο σύγχρονος πολιτισµός λοιπόν 
θέτει στο επίκεντρο τον σκεπτόµενο 
ενεργό- πολίτη -άνθρωπο και σχετίζε-
ται άµεσα µε την επιβίωσή του.

n Τι θα ζητούσατε από τους πολί-
τες αν είχατε τη δυνατότητα;
Μερικές φορές σκέφτοµαι ότι ενώ εί-
µαστε µε το δάκτυλο στραµµένο προς 
τους άλλους πάντα, συµπεριφερόµα-
στε λες και µας αρέσει να ζούµε χωρίς 
να συµµετέχουµε ασκώντας µόνο υψη-
λή κριτική, χωρίς να βρίσκουµε τρόπο 
να ανατρέψουµε όσα µας ενοχλούν και 
µας πληγώνουν. Ζούµε σε µια εποχή 
που έχουµε το δικαίωµα να κρίνουµε, 
όµως ο καθένας κρίνεται για την πα-
ρουσία του στην κοινωνία.

Θα ζητούσα στις επερχόµενες εθνι-
κές εκλογές να δώσουµε όλοι µαζί το δι-
κό µας παρόν µε την ψήφο µας. Εξάλ-
λου, αυτή είναι η φωνή µας. Μέσω των 
εκλογών δίνουµε τη δυνατότητα σε κά-
ποιον υποψήφιο να µας εκπροσωπή-
σει ενώ ταυτόχρονα αφαιρούµε αυτή 
την ευκαιρία από κάποιον που δεν πι-
στεύουµε. Οι αλλαγές έρχονται µε δυ-
σκολία και πάντα από αυτούς που κά-
νουν την αρχή και τολµούν.

ΘΕΚΛΑ-ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΥ∆Η
 (ΥΠΟΨΗΦΙΑ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ - ΝΕΑ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ)

 «Πολιτισμός είναι 
η κάθε μας πράξη» 

‘‘
Του Πέτρου Κουβάτσου 

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ/

«Έχουµε την ευκαιρία 
αυτή τη φορά να 
έχουµε άµεση σύγκριση 
2 αρχηγών και 
πρωθυπουργών.  Τον 
πρώην πρωθυπουργό 
κ. Τσίπρα µόλις πριν 4 
χρόνια και τον σηµερινό 
πρωθυπουργό Κυριάκο 
Μητσοτάκη.  Καλούµαστε 
να συγκρίνουµε ως 
πολίτες πως ήµασταν 
 πριν το 2019 και  
πως σήµερα…»

«Ο σύγχρονος πολιτισµός λοιπόν θέτει στο επίκεντρο τον σκεπτόµενο ενεργό- πολίτη -άνθρωπο
 και σχετίζεται άµεσα µε την επιβίωσή του»



n Είµαστε πλέον µόλις µερικές  
εβδοµάδες πριν από τις εκλογές. 
Το βασικότερο κριτήριο ψήφου, 
σχεδόν σε κάθε κάλπη διαχρονι-
κά, είναι η οικονοµία. είστε ικα-
νοποιηµένη από τις επιδόσεις της 
κυβέρνησης του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη στην  οικονοµία;
Για να µπορούµε να συγκρίνουµε, θα 
πρέπει να ξέρουµε από που ξεκινήσα-
µε, που βρισκόµαστε και που θέλου-
µε να πάµε. Έχουµε την ευκαιρία αυ-
τή τη φορά να έχουµε άµεση σύγκριση 
2 αρχηγών και πρωθυπουργών.  Τον 
πρώην πρωθυπουργό κ. Τσίπρα µόλις 
πριν 4 χρόνια δηλαδή και τον σηµερι-
νό πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη. 
Καλούµαστε να συγκρίνουµε ως πολί-
τες πως είµασταν πριν το 2019 και πως 
σήµερα. Επιπλέον, θα πρέπει να σκε-
φτούµε ποιος µπορεί να εξασφαλίσει 
αυτή η ισορροπία και τη σταθερότητα 
στο αύριο. Παρά τις αλλεπάλληλες κρί-
σεις που περάσαµε και ξεπεράσαµε, θε-
ωρώ πως η Κυβέρνηση Κυριάκου Μη-
τσοτάκη ήταν  συνεπείς στις δεσµεύσεις 
της. Σε κάθε δοκιµασία στάθηκε δίπλα 
στην κοινωνία. 

Η χώρα µας έχει υψηλό ποσοστό 
ανεργίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και 
ταυτόχρονα υψηλό πληθωρισµό, ιδίως 
στα τρόφιµα. Η ανεργία είναι αρκετά 
υψηλή, ωστόσο είναι 7 µονάδες χαµη-
λότερη από αυτήν την περίοδο κυβέρ-
νησης ΣΥΡΙΖΑ. Μέσα σε 4 χρόνια 
- και εν µέσω τόσο δύσκολων καταστά-
σεων που περάσαµε, όπως πανδηµία, 
κύµα µεταναστευτικού, εθνικών κρίσε-
ων και παγκόσµιας ενεργειακής έκρη-
ξης- δηµιουργήθηκαν  σχεδόν 300.000 
νέες θέσεις εργασίας.

Θέλει όµως ακόµη δουλειά αρκε-
τή και το κλειδί εδώ είναι η ανάπτυξη, 
η ενίσχυση του τουρισµού, ο σεβασµός 
στην πόλη και τη χώρα µας, γιατί αυτό 
επιστρέφει σε µας. 

Το µεγαλύτερο πρόβληµα για τα 
νοικοκυριά είναι η ακρίβεια σήµερα… 

Η ακρίβεια προέρχεται από τον 
πληθωρισµό, που όπως γνωρίζετε, εί-
ναι εισαγόµενο θέµα και ένα διεθνές 
πρόβληµα. Το βλέπετε σε όλες τις χώ-
ρες και σε επίπεδα που είχαµε να δού-
µε εδώ και δεκαετίες.

Και όµως, η Ελλάδα έχει τον 5ο χα-
µηλότερο πληθωρισµό στην ευρωζώ-
νη. Προφανώς  αυτό δεν λέει τίποτε  σε 
όσους δυσκολεύονται να βγάλουν τον 
µήνα να ανταπεξέλθουν οικονοµικά και 
σε όλους εµάς που το βιώνουµε µε τον 
ένα ή τον άλλο τρόπο. Έχουµε όµως δει 
τα αναχώµατα που µπήκαν από αυτή 
την Κυβέρνηση.Πριν 6 µήνες αυτό που 
µας απασχολούσε όλους ήταν η ακρί-
βεια και οι τιµές στην ενέργεια. Πλέ-
ον δεν µας προβληµατίζουν µε την ίδια 
ένταση. Οι  επιδοτήσεις από τα  υπερε-

σόδα των εταιρειών ενέργειας, φάνη-
καν αρκετά στους λογαριασµούς µας.

Επιπλέον, το περιβόητο «καλάθι 
του νοικοκυριού» συγκράτησε  τις τιµές 
σε αρκετά προϊόντα και ας ήταν ένα µέ-
τρο που κρίθηκε αυστηρά από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Όπως θα ξέρετε, η Γαλλία και το 
Βέλγιο συζητούν κάτι αντίστοιχο. 

Συγχρόνως ο βασικός µισθός από 
650 ευρώ το 2019 έφτασε τα 780 ευ-
ρώ, αυξηµένος κατά 20%. Οι συνταξι-
ούχοι είδαν αυξηµένες αποδοχές περί-
που  8% ύστερα από 12 χρόνια. Ακόµη 
και για εκείνους που ακόµη αδικούνται 
από τη διαβόητη «προσωπική διαφορά 
Κατρούγκαλου» ήδη αποζηµιώθηκαν 
µε µια ενίσχυση 200 ή 300 ευρώ.  Όλα 
τα επιδόµατα αυξήθηκαν µε στόχο τους 
πιο ευάλωτους.

Τέλος, τα 53 δισ. που η Πολιτεία 
διέθεσε για να στηρίξει τους εργαζο-
µένους και τις θέσεις εργασίας στη δι-
άρκεια της πανδηµίας ήταν η απόδειξη 
ότι εξαντλεί η Κυβέρνηση κάθε δυνα-
τό περιθώριο, χωρίς να θέτει σε κίνδυ-
νο τη δηµοσιονοµική σταθερότητα της 
χώρας.  Όσα πέτυχε η Κυβέρνηση του 
Κυριάκου Μητσοτάκη δεν είναι αυτο-
νόητα. Θέλει σχέδιο, προγραµµατισµό 
και σκληρή δουλειά γιατί από λάθος 
επιλογές µπορούµε να µπούµε ξανά σε 
περιπέτειες του παρελθόντος. 

n Η µείωση φόρων και ασφαλι-
στικών εισφορών δεν είναι θέµα 
που απασχολεί τους πολίτες;
Η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ επέβαλε 29 
επιπλέον φόρους οι οποίοι κυρίως χτύ-
πησαν τη µεσαία τάξη στην οποία οι πε-
ρισσότεροι ανήκουµε. Αυτή η Κυβέρ-
νηση προχώρησε σε περισσότερες από 
50 µειώσεις φόρων και ασφαλιστικών 

εισφορών.Ο Πρωθυπουργός είχε δε-
σµευτεί ότι θα µειώσει τον ΕΝΦΙΑ κατά 
30% και ότι θα καταργήσει την εισφορά 
αλληλεγγύης.  Ο ΕΝΦΙΑ µειώθηκε κα-
τά 35% και η εισφορά αλληλεγγύης κα-
ταργήθηκε.  Καταργήθηκε ουσιαστικά 
ο φόρος γονικής παροχής.

Οι εργαζόµενοι και εργοδότες πλη-
ρώνουν πλέον µικρότερες εισφορές. 
Μειώθηκε ο εισαγωγικός φορολογι-
κός συντελεστής στα φυσικά πρόσω-
πα από 22% σε 9%.Ο εταιρικός φορο-
λογικός συντελεστής από 29% σε 22%. 
Η προκαταβολή φόρου για τα φυσικά 
πρόσωπα που ασκούν επιχειρηµατική 
δραστηριότητα από 100% σε 55% και 
για τα νοµικά πρόσωπα από 100% σε 
80%. Υπήρξε επίσης µείωση των συ-
ντελεστών ΦΠΑ σε αρκετά αγαθά και 
υπηρεσίες ενώ έχει ανασταλεί στις νέ-
ες οικοδοµές. Οι µειώσεις αυτές είναι 
ανακούφιση στους συµπολίτες µας, κα-
θώς εµµέσως ενισχύσουν το εισόδη-
µα. Πρόκειται για φοροελαφρύνσεις µε 
σταθερές θετικές επιπτώσεις στο πορ-
τοφόλι των πολιτών και στο ταµείο των 
επιχειρήσεων.  

n Ποιο θα είναι το διακύβευµα 
των εθνικών εκλογών;
Ποια Ελλάδα θέλουµε; Την Ελλάδα 
των πράξεων προφανώς, της σταθε-
ρότητας, της αξιοπρέπειας στο εσω-
τερικό και στο εξωτερικό. Οι πολί-
τες αντιλαµβάνονται ότι ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης κρατά σταθερά το τιµόνι 
της χώρας. Το διακύβευµα των εκλο-
γών της 21ης Μαΐου είναι: Προχωράµε 
µπροστά ή γυρίζουµε πίσω, επιδιώκο-
ντας τη σύγκριση και όχι τη σύγκρου-
ση. Οι εκλογές ας µας ενώσουν µέσω 
της συµµετοχής µας και της ανταλλαγής 

απόψεων µε υγιή διάλογο.  Ο στόχος 
µας είναι ξεκάθαρος: µια Ελλάδα κα-
λύτερη για όλους µας! 

n Στόχος είναι η αυτοδυναµία;
Θα διεκδικήσουµε την αυτοδυναµία, 
όπως το 2019 που οι πολίτες την προ-
σέφεραν στη Ν.∆. ∆ιεκδικούµε την αυ-
τοδυναµία, για να συνεχίσουµε να πο-
ρευόµαστε στον ίδιο δρόµο. Ιδιαίτερα 
σήµερα, σε ένα αβέβαιο διεθνές περι-
βάλλον και µε έναν απρόβλεπτο γείτο-
να, η Ελλάδα χρειάζεται σταθερό τιµό-
νι, µε σαφή πορεία.  Μια κυβέρνηση 
που θα µπορεί να αποφασίζει γρήγορα 
και να δρα συντονισµένα.  Γι’ αυτό και 
θεωρώ ότι η κάλπη της 21ης Μαΐου θα 
καθορίσει το µέλλον της χώρας.

Για να αποφύγουµε τις παγίδες 
ακυβερνησίας και περιπετειών που 
κρύβει η απλή αναλογική, χρειαζόµα-
στε ισχυρή Νέα ∆ηµοκρατία, ισχυρή 
Κυβέρνηση, σοβαρή εξωτερική πολιτι-
κή, για τη σιγουριά, την αξιοπρέπεια και 
την πρόοδο της Ελλάδας.

n Τι πιστεύτε ότι πρέπει 
να αλλάξει;
Θα ήθελα να ανοίξουµε τη συζήτηση 
για τις νέες συνθήκες των νέων τεχνο-
λογιών και τις συνέπειες  στην ιδιωτικό-
τητα, να µιλήσουµε για το µέλλον που 
διαµορφώνουν οι τεχνολογικές εξελί-
ξεις στην κοινωνία, για την εξέλιξη του 
συστήµατος CRM στο ∆ηµόσιο που θα  
σηµαίνει την εξυπηρέτηση των πολιτών 
και την ενσωµάτωση όλων των ψηφι-
ακών υπηρεσιών, υπαρχουσών, νέων 
κι ανασχεδιασµένων και θα λειτουργεί 
κάπως σαν το γραφείο εξυπηρέτησης 
και καταγραφής παραπόνων του πολί-
τη. Έτσι, πολίτες κι επιχειρήσεις να µπο-

ρούν να απευθύνονται σε ένα φορέα, 
ως ένας µηχανισµός διαχείρισης σχέ-
σης µε τους εξυπηρετούµενους, ο οποί-
ος θα συγκεντρώνει και διαχειρίζεται 
το σύνολο των στοιχείων των εξυπηρε-
τούµενων και θα ενορχηστρώνει την 
εκτέλεση των επιχειρησιακών διαδι-
κασιών, ανεξάρτητα από ποια υπηρεσία 
εκκινούνται αυτές. Χρειάζεται  να “συν-
δεθούµε” µε τον πολίτη και να ανταπο-
κριθούµε ταχύτερα στις ανάγκες του, 
αυτό είναι βέβαιο. Ας µη γίνει κανόνας 
ότι, στην Ελλάδα έχουµε εθιστεί στη µε-
τριότητα και µαθαίνουµε να επιβιώνου-
µε προσπερνώντας την ασχήµια, χωρίς 
να βρίσκουµε τρόπο να την ανατρέψου-
µε. Ας αγωνιστούµε για την εξάλειψη 
όλων όσων µας πληγώνουν και µας θί-
γουν. Η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη ξεκίνησε µία σοβαρή προσπά-
θεια προς αυτή την κατεύθυνση, ας τη 
σεβαστούµε, ας τη συνεχίσουµε διότι 
ότι γίνεται καλό, µας αφορά όλους.

n Τι πιστεύεις ότι µπορείς να προ-
σφέρεις µε τη συµµετοχή σου στο 
ψηφοδέλτιο της Νέας ∆ηµοκρατί-
ας στην Α’ Αθηνών;
Καταρχάς,  πιστεύω πως όλοι οι πο-
λίτες µπορούν να προσφέρουν, καθέ-
νας από το δικό του µετερίζι. Όλοι µας 
έχουµε µια φωτεινή πλευρά που µπο-
ρούµε λίγη από αυτή να προσφέρου-
µε προς όφελος όλων για να συνεχίσει  
η χώρα µας προς την αναγέννηση. Αν 
και στην εποχή µας είναι τελικά πολυ-
τέλεια η ενασχόληση µε τα κοινά. Προ-
σωπικά απέχω από την εργασία µου, 
το οποίο σηµαίνει ότι δεν θα πληρώ-
νοµαι για όσους µήνες διαρκεί η προε-
κλογική περίοδος σύµφωνα µε τον νό-
µο, συν τα έξοδα της περιόδου αυτής. 
Εννοείται ότι δεν υπάρχει κοµµατική 
χρηµατοδότηση για κανέναν νέο υπο-
ψήφιο, σε αντίθεση µε ό,τι θεωρούν αρ-
κετοί. Φυσικά, για εµάς τις γυναίκες εί-
ναι ακόµη δυσκολότερη η απόφαση της 
ενασχόλησης µε τα κοινά. Πολλοί οι ρό-
λοι µας, ανισοµερώς κατανεµηµένοι µε 
κόστος στην προσωπική, οικογενειακή 
και επαγγελµατική ζωή, άσε και το κα-
λύτερο που συνεχώς προσπαθούµε να 
αποδείξουµε τα αυτονόητα. Οι ανάγκες 
µας και οι ανάγκες των συνανθρώπων 
µας είναι αυτές, που µας οδηγούν.

Θεωρώ αναγκαίο λοιπόν εµείς οι 
«απλοί-ενεργοί πολίτες» να κάνουµε 
την πολιτική δική µας υπόθεση, για-
τί στην ουσία εµάς κυρίως αφορά. Εί-
τε συµµετέχοντας ως υποψήφιοι, είτε 
συµµετέχοντας µε την ψήφο µας. Η 
∆ηµοκρατία απαιτεί συµµετοχή.

Άλλωστε  οι άνθρωποι που άλ-
λαξαν τον κόσµο ήταν ή πολύ µικροί 
εννοώ σχεδόν «ασήµαντοι» ή πολύ 
νέοι στο αντικείµενο στο οποίο αφι-
ερώθηκαν.

Σάββατο 6 & Κυριακή 7 Μαΐου 2023 ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ - ΠΟΛΙΤΙΚΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑ TODAY  PRESSFR
EE

«Ο ΣΥΡΙΖΑ επέβαλε 29 επιπλέον φόρους οι οποίοι, κυρίως, χτύπησαν τη µεσαία. 
Αυτή η κυβέρνηση προχώρησε σε περισσότερες από 50 µειώσεις φόρων και 

ασφαλιστικών εισφορών. Ο Πρωθυπουργός είχε δεσµευτεί ότι θα µειώσει τον 
ΕΝΦΙΑ κατά 30% και ότι θα καταργήσει την εισφορά αλληλεγγύης.  Ο ΕΝΦΙΑ 

µειώθηκε κατά 35% και η εισφορά αλληλεγγύης καταργήθηκε»

15



16
Σάββατο 6 & Κυριακή 7 Μαΐου 2023ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ - ΠΟΛΙΤΙΚΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑTODAY  PRESSFR

EETODAY  PRESSFR
EE

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ/Tης 
Μάρθας 
Λεκκάκου

«Τ
ο όραµά µας για τη 
νέα πενταετία είναι 
να ολοκληρώσου-
µε αυτό που ξεκινή-

σαµε, για να αλλάξουµε ριζικά και 
οριστικά την Αττική, να χτίσουµε το 
µέλλον σε γερά θεµέλια, µε ακόµα 
µεγαλύτερα έργα και πρωτοβουλίες.
Να χτίσουµε µια Αττική δυνατή, µε 
αυτοπεποίθηση, µε προοπτικές δυνα-
µικής ανάπτυξης µε περισσότερες και 
καλύτερα αµειβόµενες θέσεις εργα-
σίας. Μια Αττική πολλών ευκαιριών, 
ισχυρών συνεργασιών και µεγάλων 
δυνατοτήτων» τονίζει ο Περιφερειάρ-
χης Αττικής Γιώργος Πατούλης στο 
atticatimes.com περιγράφοντας τους 
πολιτικούς άξονες που έχει θέσει για 
µια νέα, δηµιουργική πενταετή αυτο-
διοικητική θητεία στο τιµόνι την Περι-
φέρειας.  

n Παρουσιάσατε πριν από λίγα 
24ωρα τον απολογισµό 4ετίας του 
έργου σας στην Περιφέρεια Αττι-
κής. Ποια είναι τα πλέον εµβλη-
µατικά έργα που έχουν επιτευχθεί 
κατά τη θητεία σας, για τα οποία 
θεωρείτε ότι έχουν τη «σφραγί-
δα» σας;
Τον Σεπτέµβριο του 2019, µε την ετυ-
µηγορία των πολιτών, αναλάβαµε 
µια δύσκολη, αλλά τιµητική αποστο-
λή: να γυρίσουµε σελίδα στην Αττι-
κή, την µεγαλύτερη Περιφέρεια της 
χώρας και να βάλουµε τα θεµέλια για 
το µέλλον. Τέσσερα χρόνια µετά, εί-
µαστε περήφανοι, γιατί αξιοποιώντας 
κάθε διαθέσιµο πόρο, προχωρήσαµε 
σε έργα και πρωτοβουλίες που αλλά-

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΤΟΥΛΗΣ
(ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ)

Με 2.000 μεγάλα και μικρά 
έργα «η Αττική αλλάζει»

 «∆ιεκδικούµε την ψήφο των πολιτών όχι ως επιβράβευση για όσα έχουν γίνει, αλλά ως δύναµη προοπτικής 
για την Αττική και για την κοινωνία, ως εντολή για να χτίσουµε ένα καλύτερο µέλλον για όλες και για όλους»

‘‘Αυτό όµως που µε κάνει 
πραγµατικά ευτυχή 
είναι οι στιγµές που 
συναντιέµαι µε τους 
πολίτες, που δίνουµε τα 
χέρια και κοιταζόµαστε 
στα µάτια. Και κάθε 
φορά, στο βλέµµα τους 
διακρίνω την  
αναγνώριση των 
προσπαθειών µας



ζουν την καθημερινότητά μας.

n Αυτή τη στιγμή υλοποιούνται 
πάνω από 2.000 μικρά και μεγάλα 
έργα, που υλοποιούνται σε όλους 
τους Δήμους της Αττικής, με προ-
ϋπολογισμό άνω των 2 δισεκατομ-
μυρίων ευρώ. 
Είμαστε πραγματικά περήφανοι για το 
έργο που έχει γίνει στην Περιφέρεια 
τα τελευταία χρόνια, καθώς είχαμε την 
ικανότητα να διεκδικήσουμε χρήματα 
που κανείς δεν είχε μέχρι σήμερα δι-
εκδικήσει. Και παράλληλα, πετύχαμε 
σχεδόν απόλυτη απορροφησιμότητα 
των κονδυλίων του ΕΣΠΑ, διασφαλί-
ζοντας πως και τα επόμενα χρόνια θα 
είναι περίοδος δημιουργίας και ισόρ-
ροπης ανάπτυξης για όλη την Αττική. 
Τα 365 εκ. ευρώ για την ανάπλαση 
του Φαληρικού όρμου, του μεγάλου 
αυτού έργου που δίνει νέα πνοή στο 
παραλιακό μέτωπο της Αττικής και 
αποτελεί ένα πρότυπο δημόσιο έργο 
σε πανευρωπαϊκό επίπεδο, αποτελούν 
παράδειγμα αποτελεσματικότητας και 
διαχειριστικής ικανότητας.

Ακόμα και στη διαχείριση του 
προηγούμενου ΕΣΠΑ, δεν αφήσα-
με να πάει χαμένο ούτε λεπτό, για να 
εξασφαλίσουμε ακόμα περισσότε-
ρα, ακόμα μεγαλύτερα έργα για τους 
πολίτες της Αττικής. Τα στοιχεία των 
υπηρεσιών μας είναι χαρακτηριστικά:  
Από τον Ιούνιο του 2014 ως τον Αύ-
γουστο του 2019, είχαν ενταχθεί 526 
πράξεις στο ΕΣΠΑ, είχαν πληρωθεί 
286.857.842 ευρώ και η απορρόφη-
ση βρισκόταν στο 27,2%. Από το Σε-
πτέμβριο του 2019 ως και τις 23 Μαρ-
τίου του 2023, έχουν  ενταχθεί 11.869 
πράξεις στο ΕΣΠΑ έχουν  πληρωθεί  
801.747.302 ευρώ και η απορρόφηση 
βρισκόταν στο 95,4%. Τα νούμερα αυ-
τά, μιλούν από μόνα τους.

n Με συνέπεια και επιμονή υλο-
ποιήσαμε εμβληματικά έργα που 
άλλαξαν την εικόνα της Αττικής
Θωρακίσαμε το λεκανοπέδιο – που 
τόσο έχει δοκιμαστεί τα τελευταία 
χρόνια από τις συνέπειες της κλιματι-
κής κρίσης – με περισσότερα από 150 
αντιπλημμυρικά έργα σε όλη την Ατ-
τική. Υλοποιήσαμε εκτεταμένα έργα 
αποχέτευσης, με την κατασκευή νέου 
αποχετευτικού δικτύου μήκους 1.500 
χλμ , κυρίως στην Ανατολική Αττική, 
νέα Κέντρα Επεξεργασίας Λυμάτων 
και νέους βιολογικούς καθαρισμούς. 

Χτίσαμε τείχος προστασίας για 
τους αδύναμους συμπολίτες μας, μέσα 
από ένα ισχυρό δίκτυο κοινωνικών 
δομών, ενώ στην περίοδο της παν-
δημίας κρατήσαμε ζωντανή την τοπι-
κή οικονομία, στηρίζοντας 10.000 μι-

κρές και πολύ μικρές επιχειρήσεις 
μέσα από ένα δυναμικό πρόγραμμα 
ύψους 250 εκ. ευρώ – το μεγαλύτερο 
που έχει δοθεί ποτέ σε ελληνική Πε-
ριφέρεια για την τόνωση της επιχειρη-
ματικότητας. 

Επενδύσαμε στη νέα γενιά με 
πράξεις. Ολοκληρώθηκαν 29 νέα 
σχολικά συγκροτήματα και 271 νέ-
ες σχολικές αίθουσες, με ωφελούμε-
νους 6.235 μαθητές, ενώ προχωρούν 
οι μελέτες για 23 ακόμη.

Έγιναν παρεμβάσεις που καθι-
στούν τις μετακινήσεις πεζών και οχη-
μάτων πιο ασφαλείς. Νέοι οδικοί άξο-
νες, κυρίως στο περιφερειακό δίκτυο, 
εκατομμύρια τετραγωνικά μέτρα νέ-
ου ασφαλτοτάπητα σε όλη την Αττική, 
ενίσχυση του οδοφωτισμού με τοπο-
θέτηση 25.000 νέων φωτιστικών σω-
μάτων led, που κάνουν τους δρόμους 
πιο φωτεινούς, πιο ασφαλείς κι εξοι-
κονομούν 60% ενέργεια. Τοποθετού-
νται έξι νέες πεζογέφυρες, κάμερες για 
παραβίαση του ερυθρού σηματοδότη, 
ενώ αναβαθμίζονται οι υπόγειες δια-
βάσεις. Δημιουργήσαμε  ένα ισχυρό 
δίκτυο 292 κοινωνικών δομών, που 
στηρίζει την καθημερινότητα περισ-
σότερων από 255.000 συνανθρώπων 
μας, ενώ άλλες 60.000 οικογένειες 
λαμβάνουν τρόφιμα μέσω του ΤΕΒΑ.

Ενισχύθηκαν σημαντικά οι δο-
μές δημόσιας υγείας της Αττικής, με 
παράδοση σύγχρονου εξοπλισμού, 
με την κατασκευή ενός νέου Αστικού 
Κέντρου Υγείας στο Κερατσίνι, με 
την ενίσχυση του ΕΚΑΒ με νέα μέ-
σα, με τη διασφάλιση της μισθοδο-
σίας 1.481 ιατρών και νοσηλευτών, 
που στελέχωσαν το ΕΣΥ την περίο-
δο της πανδημίας. Βάλαμε την ανα-
κύκλωση στην καθημερινότητα των 
πολιτών, αξιοποιώντας ευρωπαϊκούς 
πόρους ύψους 200 εκ. ευρώ, με τους 
οποίους αγοράσαμε και μοιράζουμε 
δωρεάν στους Δήμους 1.000 γωνιές 
ανακύκλωσης, 200 καφέ απορριμμα-
τοφόρα και 45.000 κάδους, για τη λει-
τουργία χωριστού ρεύματος συλλο-

γής βιοαποβλήτων. Πετύχαμε υψηλές 
επιδόσεις στον τομέα της διαχείρισης 
του ΕΣΠΑ, με την συνεπικούρηση 
των αρμόδιων υπηρεσιών μας. Τη 
χρονιά που μας πέρασε, διεκδικήσα-
με κι εξασφαλίσαμε 1,6 δισεκατομμύ-
ρια ευρώ μέσα από το νέο ΕΣΠΑ και 
το Περιφερειακό Πρόγραμμα Αττική 
2021-2027, ποσό αυξημένο κατά 54% 
σε σχέση με την περίοδο 2014-2020. 
Η προσπάθειά μας είναι συνεχής και 
πολύπλευρη, με στόχο να αγγίξουμε 
κάθε πτυχή της καθημερινότητας των 
πολιτών, ώστε να κάνουμε την Αττική 
πρώτη Περιφέρεια σε κάθε τομέα.

n Θα είστε ξανά υποψήφιος Πε-
ριφερειάρχης Αττικής για μια νέα 
-5ετή πλέον- αυτοδιοικητική θη-
τεία. Ποια είναι τα προσωπικά σας 
στοιχήματα; Πώς οραματίζεστε 
την Αττική του 2028;
Στην πρώτη μας θητεία, καταφέραμε 
να αλλάξουμε την Αττική, να βελτιώ-
σουμε σημαντικά τους όρους ζωής των 
κατοίκων και να θέσουμε τις βάσεις για 
μια νέα εποχή, για να κάνουμε την Ατ-
τική πρώτη Περιφέρεια σε όλους τους 
τομείς. Το όραμά μας για τη νέα πεντα-
ετία είναι να ολοκληρώσουμε αυτό που 
ξεκινήσαμε, για να αλλάξουμε ριζικά 
και οριστικά την Αττική, να χτίσουμε το 
μέλλον σε γερά θεμέλια, με ακόμα με-
γαλύτερα έργα και πρωτοβουλίες. Να 
χτίσουμε μια Αττική δυνατή, με αυτο-
πεποίθηση, με προοπτικές δυναμικής 
ανάπτυξης με περισσότερες και κα-
λύτερα αμειβόμενες θέσεις εργασίας. 
Μια Αττική πολλών ευκαιριών, ισχυ-
ρών συνεργασιών και μεγάλων δυνα-
τοτήτων. Αυτός είναι ο στόχος μας για 
το μέλλον. Κι αυτόν το στόχο θα τον 
υπηρετήσουμε  με συνέπεια κι ευθύνη.

n Τα τελευταία χρόνια έγιναν πολ-
λά στην Αττική – όσα δεν έγιναν 
για πολλές δεκαετίες. Γιατί οι πο-
λίτες της Αττικής να επιλέξουν ξα-
νά τον Γιώργο Πατούλη Περιφε-
ρειάρχη; 

Τα τελευταία χρόνια έγιναν πολλά 
στην Αττική – όσα δεν έγιναν για πολ-
λές δεκαετίες – και μπήκαν στις ράγες 
σημαντικά έργα, όμως μια θητεία δεν 
αρκεί. Πλέον, μετά από τέσσερα χρό-
νια, οι πολίτες γνωρίζουν ότι η διοί-
κησή μας δεν έμεινε στα λόγια, έκα-
νε έργο και μάλιστα έργο με ορίζοντα 
τις επόμενες γενιές, όχι τις επόμενες 
εκλογές.

Για αυτό λοιπόν διεκδικούμε και 
πάλι την ετυμηγορία της κοινωνίας, 
προκειμένου να ολοκληρώσουμε το 
έργο μας και να χαράξουμε τη νέα μέ-
ρα για την Αττική. Έχουν προγραμμα-
τιστεί πολύ περισσότερα έργα για την 
επόμενη θητεία. Δεν αφήνουμε κάτι, 
το οποίο δεν έχουμε ολοκληρώσει. Δι-
εκδικούμε την ψήφο των πολιτών όχι 
ως επιβράβευση για όσα έχουν γίνει, 
αλλά ως δύναμη προοπτικής για την 
Αττική και για την κοινωνία, ως εντο-
λή για να χτίσουμε ένα καλύτερο μέλ-
λον για όλες και για όλους. Για να μην 
πάνε χαμένοι οι κόποι των προηγού-
μενων ετών. Για να πάμε την Αττική 
ακόμη πιο ψηλά.

n Σε λίγες ημέρες οι πολίτες ψη-
φίζουν στις εθνικές εκλογές. Πώς 
και πόσο πιστεύετε ότι θα επηρε-
άσουν την πορεία της Αυτοδιοί-
κησης αλλά και τα εκλογικά απο-
τελέσματα των αυτοδιοικητικών 
εκλογών του φθινοπώρου;
Όπως συμβαίνει σε κάθε προεκλογι-
κή περίοδο, βρισκόμαστε σε ένα έντο-
να πολωμένο πολιτικό σκηνικό κλίμα, 
με αποτέλεσμα αυτή η ένταση που επι-
κρατεί στην κεντρική πολιτική σκηνή 
να έχει άμεσο αντίκτυπο και στο αυτο-
διοικητικό επίπεδο. 

Πέρα από αυτό όμως, θεωρώ ότι 
η κοινωνία είναι πλέον και αρκετά 
ώριμη και αρκετά ψύχραιμη, ώστε να 
επιλέγει τις διοικήσεις των Δήμων και 
των Περιφερειων με κριτήρια πρωτί-
στως αυτοδιοικητικά και δευτερευό-
ντως κομματικά. Πιστεύω βαθύτατα, 
ότι εκείνο που παίζει καταλυτικό ρό-

λο στην επιλογή των πολιτών είναι σε 
τελική ανάλυση το έργο που έχει να 
επιδείξει κάθε Περιφερειακή και δη-
μοτική αρχή, αυτό που επηρεάζει την 
καθημερινότητα του πολίτη. 

Η κομματική και πολιτική προ-
έλευση του καθενός είναι γνωστή, 
όμως στην αυτοδιοίκηση δεν μπο-
ρούμε, ούτε πρέπει να λειτουργούμε 
με κομματικές παρωπίδες. Στο κάτω – 
κάτω, αυτό που επιζητεί ο κάθε πολί-
της είναι έργα και πρωτοβουλίες που 
κάνουν την κάθε μέρα του καλύτερη, 
που βελτιώνουν ορατά την ποιότητα 
ζωής στη γειτονιά του, που του δημι-
ουργούν αίσθημα ασφάλειας και κοι-
νωνικής συνοχής, που διασφαλίζουν 
την ανάπτυξη και την ευημερία. Και 
είμαι βέβαιο, ότι αυτά τα κριτήρια θα 
λειτουργήσουν καταλυτικά στην επι-
λογή τους.

n Κάνοντας απολογισμό ποιες 
ήταν οι δυσκολότερες στιγμές σας 
στην ηγεσία της Περιφέρειας και 
ποιες αντίστοιχα, εκείνες που σας 
γέμισαν ικανοποίηση;
Αναμφίβολα, η πιο δύσκολη στιγμή 
που αντιμετωπίσαμε ήταν η έκρηξη 
της πανδημικής κρίσης λίγους μόνο 
μήνες από την ανάληψη των καθηκό-
ντων μας. Ήταν μια πρωτόγνωρη κα-
τάσταση – κάτι που δεν μπορούσαμε 
όχι μόνο να προβλέψουμε, αλλά ού-
τε καν να φανταστούμε – η οποία απο-
δείχτηκε ότι είχε μεγάλο κόστος στην 
κοινωνία και την οικονομία, αλλά και 
εξαιρετικά μεγάλη διάρκεια.

Το στοίχημα ήταν μεγάλο: να βρε-
θούμε αποτελεσματικά δίπλα στους 
συμπολίτες μας, ιδίως στις ευπαθείς 
ομάδες, να στηρίξουμε την οικονομία 
της Αττικής, να μην σταματήσουμε ού-
τε στο ελάχιστο τη λειτουργία των υπη-
ρεσιών μας και παράλληλα να μεί-
νουμε σταθερά προσηλωμένοι στο 
πρόγραμμά μας. Με σκληρή δουλειά, 
με πείσμα και μεθοδικότητα, τα κατα-
φέραμε - και αυτό το αναγνωρίζουν οι 
πολίτες.

Όσον αφορά στις κορυφαίες στιγ-
μές της θητείας μου, νομίζω ότι αυτό 
που με ικανοποιεί είναι το αίσθημα της 
επιτυχίας μετά από την επίτευξη κάθε 
μικρού ή μεγάλου στόχου που έχουμε 
θέσει – και αυτές οι στιγμές είναι πολ-
λές. Αυτό όμως που με κάνει πραγμα-
τικά ευτυχή είναι οι στιγμές που συνα-
ντιέμαι με τους πολίτες, που δίνουμε τα 
χέρια και κοιταζόμαστε στα μάτια. Και 
κάθε φορά, στο βλέμμα τους διακρί-
νω την αναγνώριση των προσπαθει-
ών μας και την προσδοκία τους να κα-
ταφέρουμε μαζί ακόμα περισσότερα, 
ακόμα καλύτερα: αυτό για εμένα είναι 
η μεγαλύτερη ικανοποίηση.
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ΡΕΠΟΡΤΑΖ/

Μ
ε σύνθημα «Η Αττική 
Αλλάζει – Μαζί ακόμα 
πιο ψηλά», πραγματοποι-
ήθηκε η παρουσίαση του 

απολογιστικού έργου της Περιφέρειας 
Αττικής κατά το διάστημα 2019-2023, 
από τον περιφερειάρχη Γιώργο Πατού-
λη, στο περιστύλιο του Ζαππείου, πα-
ρουσία του πρωθυπουργού Κυριακού 
Μητσοτάκη, υπουργών, δημάρχων, 
βουλευτών, στελεχών της Αυτοδιοίκη-
σης και πολιτών.

Ανακοινώθηκε ο βασικός προγραμ-
ματικός σχεδιασμός της επόμενης 5ετί-
ας, καθώς ο περιφερειάρχης θα διεκ-
δικήσει την ψήφο εμπιστοσύνης των 
πολιτών, «όχι ως ανταμοιβή για το έρ-
γο που κάναμε, αλλά ως επιταγή για 
ένα καλύτερο μέλλον», όπως είπε, ενώ 
προλογίζοντας τον πρωθυπουργό, τον 
ευχαρίστησε για τη στήριξη του στο έρ-
γο που έγινε όλα αυτά τα χρόνια, εκ-
φράζοντας την πεποίθηση πως «ο λα-
ός θα ανανεώσει την εμπιστοσύνη του, 
στο πρόσωπό του και στην κυβέρνηση 
της ΝΔ», για να συνεχιστεί η αναπτυξια-
κή πορεία του τόπου. Επιβεβαίωση την 

οποία ανταπέδωσε ο πρωθυπουργός, 
λέγοντας πως πιστοποίηση της αναπτυ-
ξιακής δυναμικής της Αττικής θα αποτε-
λέσει η επανεκλογή του Γ. Πατούλη για 
να διαχειριστεί τα 1,6 δισ. ευρώ του νέ-
ου ΠΕΠ έναντι των 1,1 δισ. που κληρο-
νόμησε. Υπογράμμισε δε ο πρωθυπουρ-
γός, ότι «το όραμα της πατρίδας το οποίο 
θα αποτελέσει και το ζητούμενο της δεύ-
τερης 4ετίας της ΝΔ και θα κληθούν να 
ψηφίσουν οι πολίτες, είναι για το μέλ-
λον και όχι για το παρελθόν, και θα συ-
μπέσει με αυτό της Περιφέρειας Αττικής 
ώστε να πάμε μπροστά».

Από το κατάμεστο Ζάππειο, ο πε-
ριφερειάρχης τόνισε τη σημασία της 
συνεργασίας και της ενότητας για την 
δυναμική αναπτυξιακή πορεία που ξε-
κίνησε τον Σεπτέμβρη του 2019. Ανα-
πτύσσοντας το όραμά του για την Αττι-
κή της επόμενης περιόδου 2024-2029, 
υπογράμμισε: «Ενωμένοι ξεκινήσαμε 

και συνεχίζουμε. Για μία νέα Αττική των 
πολλών ευκαιριών, των ισχυρών συνερ-
γασιών και των μεγάλων δυνατοτήτων. 
Αυτός είναι ο στόχος μας για το μέλλον. 
Κι αυτόν το στόχο, θα τον υπηρετήσου-
με με συνέπεια κι ευθύνη».

Σημείωσε ότι γίνεται πράξη το σύν-
θημα «Η Αττική Αλλάζει», με τη συστη-
ματική δουλειά της διοίκησης και την 
αμέριστη στήριξη της κυβέρνησης, η 
οποία υλοποιεί ένα μεγάλο πρόγραμμα 
ενίσχυσης των δημόσιων υποδομών 
του Λεκανοπεδίου, όπως η επέκταση 
του Μετρό στη γραμμή 4, της Αττικής 
Οδού και του Προαστιακού, η υπογει-
οποίηση της Ποσειδώνος, η επέκταση 
της Λ. Κύμης ως την Εθνική Οδό Αθη-
νών Λαμίας κλπ.

Παρατήρησε πως κανένας δεν μπο-
ρεί να αμφισβητήσει πως η Αττική έχει 
γυρίσει οριστικά σελίδα. «Με 2.000 με-
γάλα και μικρά έργα και παρεμβάσεις 
προϋπολογισμού 2 δισ. ευρώ, η Αττι-
κή αλλάζει και προχωρά μπροστά, με 
σχέδιο και πρόγραμμα». Πρόσθεσε πως 
«έχει μετατραπεί σε ένα απέραντο εργο-
τάξιο. Έχει ενισχύσει το κοινωνικό της 

αποτύπωμα. Διεκδικεί με αποτέλεσμα. 
Διαθέτει ένα ολοκληρωμένο αναπτυξι-
ακό σχέδιο κι εξασφαλισμένη χρηματο-
δότηση, για να το υλοποιήσει».

Στην ομιλία του, ο κ. Πατούλης, 
υπογράμμισε πως η θητεία του ξεκίνησε 
με δύο σημαντικά «βαρίδια», τα άδεια 
ταμεία και την απλή αναλογική, αλλά 
εφαρμόστηκε ένα νέο μοντέλο διοίκη-
σης, το οποίο βασίστηκε στους άξονες: 
Νοικοκύρεμα, Διαφάνεια, Διεκδίκηση, 
Απορροφητικότητα και Αποτελεσματι-
κότητα.

Αναλυτικά, εστίασε
στα εξής:
� Από το Σεπτέμβριο του 2019 ως σήμε-
ρα, αυξήθηκε η απορροφητικότητα των 
πόρων του ΕΣΠΑ και του ΠΕΠ Αττι-
κής, από το 27,29 στο 95,42%. Και κατά 
54% το νέο ΕΣΠΑ.
� Διασφαλίστηκαν 200 εκ. ευρώ για 
εξοπλισμό ανακύκλωσης στους δήμους.
� Εφαρμόζεται ολοκληρωμένο σύστη-
μα διαχείρισης στερεών αποβλήτων με 
στόχο το οριστικό κλείσιμο της Φυλής.
� Εξασφαλίστηκαν 356 εκ. ευρώ από 

την ΕΕ για τη συνέχιση και ολοκλήρω-
ση του έργου της ανάπλασης του Φαλη-
ρικού Όρμου.
� Ενισχύθηκαν δημόσιες δομές και φο-
ρείς Υγείας με χρηματοδότηση εκατο-
ντάδων εκ. ευρώ.
� Ενισχύθηκε το δίχτυ προστασίας για 
ευάλωτους συμπολίτες μας με 160 εκ. 
ευρώ για δράσεις και 292 εκ. ευρώ για 
κοινωνικές δομές.
� Παραδόθηκαν 29 νέα σχολικά συ-
γκροτήματα και 251 σχολικές αίθου-
σες, με ωφελούμενους 6.235 μαθητές.
� Στηρίχθηκαν με 250 εκ. ευρώ μικρές 
και πολύ μικρές επιχειρήσεις την περίο-
δο της πανδημίας.
� Υλοποιήθηκαν 150 έργα αντιπλημμυ-
ρικής προστασίας.
�  Έγιναν εκτεταμένες ασφαλτοστρώ-
σεις, με τοποθέτηση ασφαλτοτάπητα σε 
επιφάνεια 2.000.000 τ.μ..
� Ενεργειακές αναβαθμίσεις δημόσιων 
κτιρίων και σχολείων: 44 έργα σε 42 δή-
μους που αφορούν 60 περίπου δημοτι-
κά κτίρια.
� Ολοκληρώθηκαν σημαντικές πολιτι-
στικές και αθλητικές υποδομές.

Κυριάκος Μητσοτάκης: «Το όραμα της Περιφέρειας
Αττικής ταυτίζεται εν πολλοίς με το όραμα, το δικό μου, 
προσωπικά, για μία Ελλάδα παραγωγική, για μία 
Ελλάδα κοινωνική, για μία Ελλάδα πράσινη και ψηφιακή, 
για μία Ελλάδα δίκαιη, για μία Ελλάδα ισχυρή»

ΑΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ ΝΙΚΗΣ 
ΓΙΑ ΜΙΑ ΝΈΑ 5ΈΤΙΑ 
«Η Αττική Αλλάζει – 
Μαζί ακόμα πιο ψηλά»

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΤΟΥΛΗΣ



Το σχέδιο για την Αττική της περιόδου 
2024-2029
� Περισσότερες κοινωνικές δομές, για 
τη δύσκολη καθημερινότητα των ευά-
λωτων συμπολιτών μας.
� Σύγχρονα και καλύτερα εξοπλισμένα 
δημόσια νοσοκομεία.
� Μια νέα πρότυπη δημόσια δομή υγεί-
ας, που θα καλύπτει τις ανάγκες της 
Ανατολικής Αττικής.
� Δημιουργία του πρώτου πρότυπου 
Παγκόσμιου Υγειονομικού Χωριού, 
που θα δημιουργηθεί στην Βορειοανα-
τολική Αττική.
� Η ανακύκλωση να αποτελεί πρώτη 
επιλογή, στην καθημερινή διαχείριση 
των απορριμμάτων.
� Σύγχρονα Πάρκα Κυκλικής Οικονο-
μίας.
� Ενίσχυση της ηλεκτροκίνησης στις με-
τακινήσεις.
� Βιολογικοί καθαρισμοί σε όλη την Ατ-
τική και τα νησιά της.

Να αποδοθούν στους πολίτες της 
Αττικής μεγάλες παρεμβάσεις όπως:
� Η ανάπλαση της Αττικής Ριβιέρας
�  Η νέα οδική διαδρομή Βάρκιζα – 

Σούνιο.
� Ο νέος ποδηλατικός άξονας του Βό-
ρειου Τομέα της Αττικής.
� Η διάνοιξη του οδικού άξονα Μαρα-
θώνα – Ωρωπό.
� Ο τριπλός κόμβος του Σκαραμαγκά, 
που θα συνδέσει την Εθνική Οδό με τη 
Λ. Σχιστού.
Τέλος, η Περιφέρεια Αττικής να μετα-
τραπεί σε πρώτη ψηφιακή Περιφέρεια 
της χώρας.
Αναλυτικά το έργο της Περιφέρειας σε 
κρίσιμους τομείς
Στο ζήτημα της απορροφητικότητας πό-
ρων: Από το ΕΣΠΑ και το ΠΕΠ Αττι-
κής με ποσοστό απορρόφησης 95,42%, 
χρηματοδοτούνται 11.869 ενταγμέ-
να έργα και παρεμβάσεις προϋπολογι-
σμού 2,07 δισ.
Ειδικότερα διασφαλίστηκαν 1,617 δισ. 
ευρώ από το νέο ΕΣΠΑ, σε σχέση με 
το 1,1 δισ. της προηγούμενης προγραμ-
ματικής περιόδου:
� 200 περίπου εκατομμύρια ευρώ, για 
αγορά εξοπλισμού ανακύκλωσης, ο 
οποίος σταδιακά παραχωρείται και το-
ποθετείται δωρεάν στους δήμους.

� 356 εκ. ευρώ, για το Φάληρο μια πρό-
τυπη ανάπλαση και το μεγαλύτερο Οι-
κολογικό Πάρκο της Ελλάδας.
Στο ζήτημα της Δημόσιας Υγείας περι-
λαμβάνεται η
�  Αποτελεσματική διαχείριση των 
κρουσμάτων του ιού του Δυτικού Νεί-
λου στην Αττική, σε συνεργασία με το 
Μπενάκειο Φυτοπαθολογικό Ινστιτού-
το.
� Χρηματοδότησης από το ΠΕΠ Αττι-
κής 150 εκ. ευρώ, για τη μισθοδοσία, 
1.481 ιατρών και νοσηλευτών την περί-
οδο της πανδημίας.
� Ιατρικός εξοπλισμός, ύψους 70 εκ. ευ-
ρώ, για τα δημόσια νοσοκομεία και τις 
δομές υγείας της Αττικής.
� Κατασκευή του Κέντρου Υγείας στο 
Κερατσίνι.
� Προμήθεια 8 κινητών μονάδων, 52 
ασθενοφόρων και 20 μοτοσυκλετών, 
για το ΕΚΑΒ.
Επένδυση σε σχολικές υποδομές με πό-
ρους του ΕΣΠΑ
� Παραδόθηκαν 29 νέα σχολικά συ-
γκροτήματα και 251 σχολικές αίθου-
σες, με ωφελούμενους 6.235 μαθητές.

� Εκπονούνται μελέτες για ακόμη 23 
νέα σχολεία.
� Έχουν υλοποιηθεί ακόμη 29 πράξεις 
ενεργειακής αναβάθμισης δημόσιων 
Σχολικών Μονάδων.
� Ταυτόχρονα, εξοπλίστηκαν με σύγ-
χρονο εξοπλισμό, εκατοντάδες σχολεία 
σε όλη την Αττική.
Δράσεις πολιτικής προστασίας για την 
καλύτερη θωράκιση της Αττικής
� 150 έργα αντιπλημμυρικής προστασί-
ας, σε όλη την Αττική.
� Διαρκής καθαρισμός των ρεμάτων.
� Λειτουργία παρατηρητηρίου ρεμάτων.
� Εκπονήθηκε ολοκληρωμένο master 
plan, για πρώτη φορά, σε συνεργασία 
με το ΕΚΠΑ και το Αστεροσκοπείο 
Αθηνών, για την αντιμετώπιση των συ-
νεπειών φυσικών καταστροφών και 
ακραίων φαινομένων.
�  Αγοράστηκαν και διατέθηκαν δω-
ρεάν 35 οχήματα για το Πυροσβεστι-
κό Σώμα.
Έργα πνοής με ισχυρό περιβαλλοντικό 
αποτύπωμα
� Δίκτυο αποχέτευσης 1.500 χιλιομέ-
τρων, στην Ανατολική Αττική.
� Οι 3+1 νέες Μονάδες Επεξεργασίας 
Λυμάτων (στο Κορωπί, στον Μαραθώ-
να, σε Ραφήνα / Πικέρμι / Σπάτα / Αρ-
τέμιδα, και η αναβάθμιση της μονάδας 
Μαρκοπούλου).
� Εγκατάσταση φωτιστικών σωμά-
των led.
� Αναβάθμιση κι ενίσχυση των χώρων 
πρασίνου (Πάρκο Τρίτση – Πεδίο Άρε-
ως – Αττικό ‘Αλσος).
� Αγωγός υδροδότησης Αίγινας.
Έργα οδικής ασφάλειας
� Κατασκευή νέων και αναβάθμιση οδι-
κών αξόνων.
� Τοποθετήθηκαν 5 νέες πεζογέφυρες, 
σε Αγία Παρασκευή, Παλαιό Φάληρο, 
δύο στο Χαϊδάρι και στον ‘Αλιμο.
� Στατικός έλεγχος και των 108 γεφυ-
ρών της Αττικής.
� Τοποθετήθηκαν 25.000 νέα φωτιστι-
κά σώματα.
�  Έγινε αναβάθμιση του Κέντρου Οδι-
κής Κυκλοφορίας.
� Τέθηκαν στη διάθεση των οδηγών, η 
τηλεφωνική γραμμή 1544 και οχήματα 
άμεσης επέμβασης.
Βασικές δράσεις του Προγράμματος για 
την αποτελεσματική διαχείριση των στε-
ρεών αποβλήτων
� Προώθηση των διαδικασιών για τη 
κατασκευή και λειτουργία νέων πάρ-
κων Κυκλικής Οικονομίας και Μονά-
δων Επεξεργασίας Βιοαποβλήτων.
� Κατασκευάζεται στον Ελαιώνα ο νέ-
ος Σταθμός Μεταφόρτωσης Απορριμ-
μάτων Αθήνας.
� Ολοκληρώθηκε η κατασκευή του νέ-
ου ΧΥΤΥ στα Κύθηρα.
� Τοποθετούνται σταδιακά 1000 γωνιές 
ανακύκλωσης.
� Παρατηρητήριο Ανακύκλωσης στην 

Ελλάδα, για να αξιολογούνται οι επιδό-
σεις κάθε δήμου και να επιβραβεύονται 
με οικονομικά κίνητρα όσους πετυχαί-
νουν καλύτερες επιδόσεις, λειτουργεί 
ήδη στην Αττική.
� Λειτουργεί ήδη χωριστό ρεύμα συλ-
λογής βιοαποβλήτων με το οποίο εκτρέ-
πουμε σημαντικές ποσότητες απορριμ-
μάτων από την ταφή.
� 50 κινητά πράσινα σημεία, τα οποία 
χρησιμοποιούνται για συλλογή ανακυ-
κλώσιμων υλικών κι εκπαίδευση μαθη-
τών και πολιτών.
� Στο ίδιο πλαίσιο έχει προχωρήσει η 
έκδοση της green card, με εμβληματι-
κές αναπλάσεις
� Ανάπλαση του Φαληρικού Όρμου, 
με εξασφαλισμένη ευρωπαϊκή χρημα-
τοδότηση.
� Η αστική ανάπλαση του Αγίου Διονυ-
σίου στον Πειραιά.
� Η ανάπλαση του Μικρολίμανου, της 
Αθηναϊκής Ριβιέρας, από την Καλλι-
θέα ως τη Βούλα και στο Καστράκι στη 
Δραπετσώνα.
� Το Βιοκλιματικό Πάρκο Αναψυχής 

Κορυδαλλού

Αθλητικά έργα
� Το νέο γήπεδο της Νέας Φιλαδέλφει-
ας.
� Το βιοκλιματικό – πολυδύναμο αθλη-
τικό κέντρο Νέας Σμύρνης.
� Η ανακατασκευή του κλειστού Γυμνα-
στηρίου «Π. Καπαγέρωφ» – Πειραιάς.
� Το Κλειστό Γυμναστήριο- Κολυμβη-
τήριο και τα δύο γήπεδα αντισφαίρισης 
στον Κορυδαλλό.
� Το γήπεδο του Ατρομήτου στο Περι-
στέρι.
� Η ανακαίνιση του Εθνικού Κολυμβη-
τηρίου.
�  Τα νέα γήπεδα 5Χ5 στο Δήμο της 
Αθήνας.
� Το νέο Παραολυμπιακό Αθλητικό Κέ-
ντρο Ραφήνας.
Σημαντικές υποδομές Πολιτισμού
� Αναμόρφωση της Εθνικής Πινακο-
θήκης και Ωδείο Αθηνών, Μέγαρο Τσί-
λερ. Μουσείο Λαϊκής Τέχνης
� Αποκατάσταση και συντήρηση σημα-
ντικών αρχαιολογικών χώρων όπως η 
συντήρηση του Ναού του Ολυμπίου Δι-
ός, του αρχαιολογικού χώρου Ελευσί-
νας, το παλιό Μουσείο Ακροπόλεως, 
κλπ..
� Το νέο Ψηφιακό Μουσείο Ακρόπο-
λης.
�  Χρηματοδότηση για την ανακατα-
σκευή του Θεάτρου Λυκαβηττού και 
του περιβάλλοντος χώρου του.
Εξωραϊσμός και αναβάθμιση κοινόχρη-
στων χώρων
� Εξάλειψη του φαινομένου της παρά-
νομης αφισοκόλλησης.
� Φωτισμός υπόγειων διαβάσεων και 
δρόμων της Αττικής κ.ά..
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«Μ
πάλα» υψηλού 
επιπέδου παί-
ζει ο δήμαρχος 
Ελευσίνας, κ. 

Αργύρης Οικονόμου, όπως θα διαπι-
στώσετε διαβάζοντας την εφ΄ όλης της 
ύλης συνέντευξη που μας παραχώρησε. 

Έχοντας ασχοληθεί με μεγάλη επι-
τυχία στα διοικητικά του Πανελευσινια-
κού και έχοντας διατελέσει Γραμματέας 
της Ένωσης Ποδοσφαιρικών Σωματεί-
ων Πειραιώς και Δυτικής Αττικής απο-
δείχτηκε ότι είχε τα απαραίτητα εχέγγυα 
για επιτυχημένη δημαρχιακή θητεία.  

Στη συνέντευξή του ο κ. Οικονόμου 
κάνει εκτενή αναφορά στη σημασία που 
έχει για την πόλη και τους κατοίκους της 
ότι η Ελευσίνα είναι για φέτος η Πολι-
τιστική Πρωτεύουσα της Ευρώπης και 
απαντά για τα σημαντικά ζητήματα της 
επικαιρότητας αλλά και για τις επικείμε-
νες δημοτικές εκλογές. Αναλυτικά, η συ-
νέντευξη του δημάρχου Ελευσίνας, κ. 
Αργύρη Οικονόμου έχει ως εξής: 

n Δήμαρχε, να ξεκινήσουμε με το 
επίκαιρο θέμα της ενδεχόμενης δο-
κιμαστικής διέλευσης του LNG από 
τον Κρόνο, στο λιμάνι της Ελευσίνας. 
Ο δήμος ζήτησε ήδη την ανάκλησή 
της. Σε ποιες ενέργειες έχετε προχω-
ρήσει σχετικά;
Με αφορμή τα τελευταία σενάρια που 
ήθελαν σχεδιασμό δοκιμαστικής διέλευ-
σης ενημέρωσα και το Δημοτικό Συμ-
βούλιο, πως απέστειλα σχετική επιστολή 
προς κάθε αρμόδιο για την ανάκληση της 
συγκεκριμένης ενέργειας. Θυμίζω, πως 
με την υπ’ αριθμ. 215/22 το Δημοτικό 
Συμβούλιο Ελευσίνας είχε προβεί στην 
έκδοση σχετικού Ψηφίσματος εκφράζο-
ντας την αντίθεσή του στο μνημόνιο συ-
νεργασίας μεταξύ της ΔΕΣΦΑ Α.Ε. και 
του Ο.Λ.Ε. καθώς και σε ό,τι είναι εις βά-
ρος της πόλης μας.

Μετά το ψήφισμα και δεδομένου 
ότι το τελευταίο διάστημα περιήλθαν σε 

γνώση του Δήμου Ελευσίνας, πληροφο-
ρίες που θέλουν «δοκιμαστικές» ενέργει-
ες διέλευσης LNG, αντιδράσαμε άμεσα 
με μία σειρά επαφών, τόσο προφορικών 
όσο και γραπτών κάνοντας σαφή τη στά-
ση της περί μη αποδοχής οποιασδήποτε 
τέτοιας ενέργειας στο λιμάνι.

Πιο συγκεκριμένα, σε επιστολή μου 
τόνιζα ότι είμαστε κάθετα αντίθετοι σε αυ-
τό που επιχειρείται να συμβεί στην πό-
λη μας. Η παραπάνω ενέργεια, θέτει 
απέναντι και το σύνολο των πολιτών της 
Ελευσίνας, όχι μόνο για ζητήματα που 
αφορούν στο περιβάλλον, αλλά και για 
ζητήματα που αφορούν στην εξέλιξη της 
πόλης. Προκύπτουν σοβαρά ζητήματα 
ασφαλείας, ζητήματα που η ανάληψη 
ευθύνης βαραίνει αποκλειστικά όσους 
έδωσαν την άδεια για την διακίνηση των 

φορτίων. Κάθετα αντίθετους μας βρίσκει 
ακόμη και το σενάριο της δοκιμαστικής 
διέλευσης. Θα προχωρήσουμε σε όποιες 
άλλες ενέργειες χρειαστούν. Γίνεται σα-
φές, πως οποιαδήποτε κίνηση σε αυτήν 
την κατεύθυνση θα βρει απέναντι τόσο το 
Δημοτικό Συμβούλιο όσο και τους πολί-
τες της πόλης, με τους οποίους και θα δι-
αμαρτυρηθούμε μαζικά και δυναμικά.

n Το 2023 είναι η χρονιά της Ελευσί-
νας, καθώς είναι η Πολιτιστική Πρω-
τεύουσα της Ευρώπης. Πρώτα από 
όλα θα θέλαμε θα θέλαμε τις εντυπώ-
σεις σας από την   φαντασμαγορική 
τελετή έναρξης αλλά να μας πείτε και 
τι ακολουθεί για την πόλη;
Πράγματι, ήταν μια πρωτόγνωρη γιορτή 
για τα μέχρι τώρα δεδομένα της πολιτι-

στικής ζωής της πόλης. Χιλιάδες άνθρω-
ποι, Ελευσίνιοι και μη, παρά το κρύο και 
τα διαστήματα βροχής, ήταν στο παραλι-
ακό μέτωπο, παρακολούθησαν τα δρώ-
μενα μέσα σε μια ατμόσφαιρα μεγάλης 
χαράς και ικανοποίησης, που κατέκλυσε 
κυρίως τους ανθρώπους της πόλης. Η 
χρονιά του τίτλου ξεκίνησε ομολογουμέ-
νως πολύ δυναμικά και αυτό στο οποίο 
στοχεύουμε είναι να μεταδοθούν η ομορ-
φιά, η ιστορία και ο πολιτισμός της πόλης 
μας από άκρη σε άκρη. Να γνωρίσουν οι 
επισκέπτες, και μέσα από την Πολιτιστι-
κή Πρωτεύουσα, την Ελευσίνα, να γίνει 
η πόλη μας προορισμός και να πάρει μια 
ξεχωριστή θέση στον τουριστικό και πο-
λιτιστικό χάρτη.

Η Ελευσίνα είναι από τις πόλεις που 
δεν χρειάζεται να αποδείξουν το πολιτι-

ΑΡΓΎΡΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΎ
 (ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΕΛΕΎΣΙΝΑΣ) 

«Η Ελευσίνα πραγματικό κέντρο 
πολιτισμού, όπως της αξίζει»  
Η σημασία που έχει για την πόλη και τους κατοίκους της ότι είναι για φέτος η Πολιτιστική Πρωτεύουσα της Ευρώπης

‘‘
Του Πέτρου Κουβάτσου 

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ/

«Ενα πραγματικό κέντρο 
πολιτισμού χρειάζεται 
υποδομές. Και υποδομές 
η πόλη δεν είχε μέχρι 
το 2019. Από το πρώτο 
διάστημα ανάληψης 
των καθηκόντων μας, 
ως νέα δημοτική Αρχή, 
εξασφαλίσαμε τη 
μεγαλύτερη επιχορήγηση 
που έχει λάβει  
ποτέ ο δήμος»



στικό τους υπόβαθρο. Η Ιστορία έχει µι-
λήσει γι’ αυτήν αιώνες πριν. Μιλώντας, 
όµως, για το σήµερα, θα πρέπει να σας 
πω ότι ένα πραγµατικό κέντρο πολιτι-
σµού χρειάζεται υποδοµές. Και υποδο-
µές η πόλη δεν είχε µέχρι το 2019. Από 
το πρώτο διάστηµα ανάληψης των κα-
θηκόντων µας, ως νέας δηµοτικής Αρ-
χής, εξασφαλίσαµε τη µεγαλύτερη επι-
χορήγηση που έχει λάβει ποτέ ο δήµος. 
Αυτήν των 20 εκατοµµυρίων ευρώ. Με 
αυτά τα χρήµατα κάναµε στοχευµένες 
αγορές µεγάλων και εµβληµατικών κτι-
ρίων. Ταυτόχρονα, ολοκληρώθηκαν 
οι εργασίες ανακατασκευής των τριών 
αποθηκών του Παλαιού Ελαιουργείου, 
ενώ µέσω της συνεργασίας µας µε ιδι-
ωτικές επιχειρήσεις της πόλης ανακατα-
σκευάσαµε ήδη το Παλαιό ∆ηµαρχείο, 
το Αναψυκτήριο και ξεκινά η ανακατα-
σκευή του κινηµατογράφου «Ελευσίς». 
Οπότε µε αυτές τις κινήσεις και την ολο-
κλήρωση αυτών των έργων µπορώ να 
σας πω µε σιγουριά πως, ναι, η Ελευσίνα 
θα γίνει ένα πραγµατικό κέντρο πολιτι-
σµού, όπως της αξίζει. Θα µου επιτρέψε-
τε µόνο να εκφράσω την βαθιά µου οδύ-
νη και από αυτό το βήµα που µου δίνεται 
για την απώλεια της ∆έσποινας Γερου-
λάνου, πρόεδρο και ψυχή της Πολιτιστι-
κής Πρωτεύουσας, που ταύτισε τη ζωή 
της µε τον σύγχρονο ελληνικό πολιτισµό 
για δεκαετίες. Πραγµατικά, το αποτύπω-
µά της θα µείνει για πάντα ταυτισµένο µε 
τον θεσµό αυτής της Πολιτιστικής Πρω-
τεύουσας.

n Ποια είναι η “κληρονοµιά” που 
θα αφήσει αυτή η χρονιά στην Ελευ-
σίνα;
Έχω πει από την πρώτη στιγµή πως για 
εµάς η Πολιτιστική Πρωτεύουσα δεν εί-
ναι απλώς µια γιορτή. Είναι η κατάλλη-
λη ευκαιρία η πόλη να διεκδικήσει, να 
αποκτήσει εξωστρέφεια, να αποκτήσει 
υποδοµές. Και στους τρεις αυτούς το-
µείς, της διεκδίκησης, της εξωστρέφειας 
και των υποδοµών, έχουµε κάνει σηµα-
ντικά βήµατα και µην ξεχνάτε πως ήδη 
από την αρχή της θητείας µας είχαµε να 
αντιµετωπίσουµε και την πρωτοφανή 
κατάσταση της πανδηµίας. Με ένα στο-
χευµένο πρόγραµµα, που αναπτύσσου-
µε µε τους συνεργάτες µου, προχωράµε 
σηµαντικά έργα για την Ελευσίνα και τη 
Μαγούλα, ενώ διεκδικούµε χορηγίες, µε 
τελευταία αυτήν του Ιδρύµατος Ωνάση, 
που εξασφαλίσαµε µε την «2023 Ελευ-
σίς - Πολιτιστική Πρωτεύουσα της Ευ-
ρώπης» και αφορά την ανακατασκευή 
υπαίθριων αθλητικών χώρων και τη δη-
µιουργία του πρώτου skate park. Ιδίως το 
τελευταίο ήταν µια ανάγκη των νέων παι-
διών που ασχολούνται µε την Πολιτιστι-
κή Πρωτεύουσα και ήταν και εκείνοι που 
έριξαν την ιδέα στο τραπέζι.

Την ίδια στιγµή ένα από τα σηµα-
ντικότερα προβλήµατα οδεύει προς 

οριστική λύση καθώς πρόσφατα υπο-
γράψατε και τη σύµβαση µε την ΕΥ-
∆ΑΠ για την κατασκευή δικτύου απο-
χέτευσης λυµάτων και συνδέσεων. 

Είναι γεγονός ότι πριν λίγες ηµέ-
ρες υπογράψαµε την Προγραµµατική 
σύµβαση για την κατασκευή δικτύου 
αποχέτευσης λυµάτων σε όλο το εύρος 
του ∆ήµου Ελευσίνας και όπου δεν 
υπάρχει δίκτυο, καθώς και σε συνδέ-
σεις κτηρίων µε το δίκτυο. Το αντικεί-
µενο της Προγραµµατικής Σύµβασης 
περιλαµβάνει την κατασκευή αγωγών 
δευτερεύοντος δικτύου αποχέτευσης 
και τριτεύοντος δικτύου αποχέτευσης. 
Στόχος της είναι, ο βέλτιστος συντονι-
σµός για την ταχύτερη και επιτυχή υλο-
ποίηση και λειτουργία των έργων απο-
χέτευσης.

Πρόκειται για ένα έργο, υψίστης 
σπουδαιότητας δεδοµένου ότι πρόκει-
ται για ένα ζήτηµα που απασχολεί δε-
κάδες κατοικίες και κτήρια, που δεν 
έχουν συνδεθεί µε την αποχέτευση. 
Ένα έργο, τις διαδικασίες του οποίου 
είχαµε ξεκινήσει ήδη από τις πρώτες 
µέρες διοίκησης µας, καθώς απαιτού-
νταν συντονισµένες ενέργειες µε όλους 
τους εµπλεκόµενους φορείς. Η έναρ-
ξη και υλοποίησή του αποτελούσε δέ-
σµευση µας και µε σκληρή δουλειά µε 
την Τεχνική Υπηρεσία και τον αρµόδιο 
Αντιδήµαρχο Θανάση Μαυρογιάννη, 
από σήµερα, ένα από τα σηµαντικότε-
ρα προβλήµατα της Ελευσίνας και της 
Μαγούλας βαίνει προς οριστική λύση.

n Πόσο καθοριστικός είναι ο ρόλος 
των Ναυπηγείων Ελευσίνας;
Ο ρόλος των Ναυπηγείων Ελευσίνας σα-
φέστατα και θεωρείται καθοριστικός για 
την αναπτυξιακή προοπτική της πόλης. 
Με την εξυγίανσή τους, αφενός, θα απο-
ζηµιωθούν ηθικά και υλικά οι 600 και 
πλέον εργαζόµενοί τους, αφετέρου, θα 
δηµιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας. 
Θέλω να σταθώ όµως σε µία ιδιαίτερα 
κρίσιµη παράµετρο, που πολλές φορές 
υποτιµούµε µιλώντας για τα Ναυπηγεία, 
η οποία και δεν είναι άλλη από τη διατή-
ρηση και την ανάπτυξη τεχνικών επαγ-
γελµάτων, που µέσα από την αποβιοµη-
χανοποίηση τείνουν να εξαφανιστούν. Η 
λειτουργία των Ναυπηγείων διασφαλί-
ζει την ύπαρξή τους κι εµείς ως δήµος θα 
επιδιώξουµε την επαναφορά λειτουργί-
ας τεχνικών σχολών ΟΑΕ∆, έτσι ώστε οι 
νέοι του τόπου µας και δουλειά να βρουν 
και να µείνουν στην πόλη.

n Παραδόθηκαν οι Εργατικές Κα-
τοικίες του ΟΑΕ∆ στους δικαιού-
χους. Πώς λύθηκε αυτός ο «γόρδιος 
δεσµός», που αποτελούσε διαχρονι-
κό πρόβληµα;
Η παράδοση των Εργατικών Κατοικιών 
στους δικαιούχους που κληρώθηκαν µε 
διαδικασίες του ΟΑΕ∆ ήταν έναν χρόνιο 
πρόβληµα που ταλαιπωρούσε δεκάδες 
οικογένειες της πόλης. ∆εν βρήκαµε τη 
«µαγική» λύση για την παράδοσή τους, 
ωστόσο, δεν θέλαµε να είµαστε άλλη 
µία διοίκηση που άφησε τα σοβαρά θέ-

µατα της πόλης στην τύχη τους. ∆είξαµε 
από την πρώτη στιγµή ενδιαφέρον, πιέ-
σαµε τα αρµόδια υπουργεία και τους φο-
ρείς και φτάσαµε, οκτώ µήνες µετά την 
ανάληψη των καθηκόντων µας, να παρα-
δοθούν επιτέλους οι κατοικίες αλλά και 
οι χώροι που βρίσκονται εντός των συ-
γκροτηµάτων.

n Η ανακύκλωση είναι ένα από τα 
θέµατα που οι δήµοι έχουν ψηλά 
στην ατζέντα τους. Σε τι επίπεδο βρί-
σκεται στο δήµο της Ελευσίνας; 
Οι άνθρωποι της πόλης µας είναι ιδιαίτε-
ρα ευαισθητοποιηµένοι και ενηµερωµέ-
νοι γύρω από τα ζητήµατα ανακύκλωσης 
και ορθής χρήσης των εκάστοτε κάδων, 
κάτι που διαπιστώνουµε καθηµερινά. Ως 
∆ήµος προάγουµε και υλοποιούµε δρά-
σεις γύρω από την ανακύκλωση και µε-
τά την τοποθέτηση των µωβ κάδων ανα-
κύκλωσης ρούχων, έρχεται και η 
υλοποίηση της δράσης «Γωνιές 
Ανακύκλωσης», ώστε όλοι µας να 
συµβάλουµε όπως µπορούµε στην 
προστασία του περιβάλλοντος. 

Πλέον, προχωράµε και στην δηµι-
ουργία γωνιών ανακύκλωσης µε πλή-
ρη εξοπλισµό, µετά την ένταξη του έρ-
γου στο πρόγραµµα «Αντώνης Τρίτσης».

Είµαι βέβαιος πως και αυτή η ενέρ-
γεια, η οποία µάλιστα γίνεται µε την αξι-
οποίηση χρηµατοδοτικών εργαλείων 
και όχι µε πόρους του ∆ήµου, θα έχει 
ιδιαίτερη απήχηση. Συγκεκριµένα, πρό-
κειται για την προµήθεια και εγκατά-

σταση εξοπλισµού για τη δηµιουργία 
”Γωνιών Ανακύκλωσης”, που αφορά 
στη δηµιουργία ενός δικτύου δέκα πέ-
ντε  “Γωνιών Ανακύκλωσης” γειτονιάς 
σε κοινόχρηστα σηµεία του ∆ήµου µε δι-
αµόρφωση “συστοιχιών” υπόγειων κά-
δων, για τη χωριστή συλλογή σε τέσσερις 
διακριτές ροές ανακυκλώσιµων υλικών 
(χαρτιού, πλαστικών, γυαλιού, αλουµι-
νίου). Επιπλέον, οι οκτώ “Γωνιές Ανα-
κύκλωσης” θα περιλαµβάνουν και ένα 
υπέργειο κάδο συλλογής βρώσιµων 
ελαίων και λιπών (110 lit περίπου).

Αξίζει να αναφερθεί, πως το υποέρ-
γο περιλαµβάνει τη διαµόρφωση των 
χώρων (φωτισµός, στέγαστρο κλπ) κα-
θώς και Σύστηµα Επιτήρησης της Στάθ-
µης Πλήρωσης και Ελεγχόµενης Πρό-
σβασης Χρηστών (5.000 τµχ ”Έξυπνων 
Καρτών Ανακυκλωτή” τύπου RFID, για 
τους δηµότες). Προµήθεια απορριµµατο-
φόρων οχηµάτων µε γερανό ανύψωσης 
για την ενίσχυση προγράµµατος ∆σΠ, 
αφορά στην προµήθεια δύο (2) απορριµ-
µατοφόρων οχηµάτων τύπου πρέσας (12 
m3) µε γερανό ανύψωσης για την απο-
κοµιδή των ανωτέρω υπόγειων κάδων.

Η συνολική χρηµατοδότηση του έρ-
γου, ανέρχεται στο 1.810.400 ευρώ.

n Αν και είµαστε λίγες ηµέρες πριν 
τις εθνικές εκλογές, δεν ξεχνάµε πως 
σε λίγους µήνες έχουµε και τις δηµο-
τικές, στις οποίες έχετε ανακοινώσει 
πως θα διεκδικήσετε την επανεκλο-
γή σας. Με ποιες σκέψεις ρίχνεστε 
ξανά στη “µάχη” των εκλογών; 
Για εµένα, η θέση του δηµάρχου δεν εί-
ναι αυτοσκοπός αλλά θέση τιµής, που 
όποιος την κατέχει οφείλει να την υπη-
ρετεί στο ακέραιο. Ουδέποτε είχα «επαγ-
γελµατική» ενασχόληση µε την πολιτική 
και η υποψηφιότητά µου και η επερχό-
µενη εκλογή µου –ήδη από την πρώτη 
Κυριακή– δηµιουργήθηκε από την ανά-
γκη της κοινωνίας για µία πόλη αλλιώς, 
όπως ήταν και το σύνθηµά µας. ∆εν θέ-
λω να είµαι ένας ακόµη δήµαρχος, θέλω 
να είµαι ένας χρήσιµος ∆ήµαρχος, κά-
νοντας ουσιώδη πράγµατα και όχι κινή-
σεις «βιτρίνας», γι’ αυτό και ο σχεδιασµός 
που έχουµε αναπτύξει µε τους συνεργά-
τες µου εκτείνεται και πέραν του 2023. 
Το αποτέλεσµα των µέχρι τώρα ενεργει-
ών µας είναι ορατό, οι συµπολίτες µου 
αντιλαµβάνονται την προσπάθεια που 
κάνουµε και είµαι σίγουρος πως θα το 
αποδείξουν και στην επόµενη εκλογική 
διαδικασία, ανανεώνοντας την εµπιστο-
σύνη τους στο πρόσωπό µου. Άλλωστε, 
το όνειρό µου για την Ελευσίνα παραµέ-
νει το ίδιο µε εκείνο για το οποίο αποφά-
σισα να ασχοληθώ µε τα κοινά: Να γί-
νει η πόλη µας αντάξια της ιστορίας της. 
Να επιστραφούν σε αυτήν όσα της αξί-
ζουν. Να γίνει µια πόλη για να ζεις και 
να τη ζεις. 
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«Για εµένα, η θέση του δηµάρχου δεν είναι αυτοσκοπός αλλά θέση τιµής, που όποιος 
την κατέχει οφείλει να την υπηρετεί στο ακέραιο. Ουδέποτε είχα «επαγγελµατική» 

ενασχόληση µε την πολιτική και η υποψηφιότητά µου δηµιουργήθηκε από την 
ανάγκη της κοινωνίας για µία πόλη αλλιώς, όπως ήταν και το σύνθηµά µας. ∆εν 
θέλω να είµαι ένας ακόµη δήµαρχος, θέλω να είµαι ένας χρήσιµος ∆ήµαρχος»

‘‘
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Στον Δήμο
Αθηναίων 
παραχωρείται 
το «Αναπαυτήριο»
του Πικιώνη στου 
Φιλοπάππου

Το «Αναπαυτήριο», ένα σπουδαίο 
αθηναϊκό τοπόσηµο, δίπλα από τον 
Ιερό Ναό Αγ. ∆ηµητρίου Λουµπαρ-
διάρη στον Λόφο του Φιλοπάππου, 
που δηµιουργήθηκε τη δεκαετία 
του ’50 από τον κορυφαίο Έλληνα 
αρχιτέκτονα και πολεοδόµο ∆ηµή-
τρη Πικιώνη, παραχωρείται στον 

∆ήµο Αθηναίων από την Εταιρεία 
Ακινήτων ∆ηµοσίου (ΕΤΑ∆) µε 
σκοπό την προστασία και αποκατά-
στασή του.

Το εµβληµατικό σηµείο αναφο-
ράς της πρωτεύουσας, που εδώ και 
περίπου δύο δεκαετίες παραµένει 
κλειστό, είχε κατασκευαστεί την πε-

ρίοδο 1954-1958, στο πλαίσιο των 
έργων ανάδειξης της Ακρόπολης. Ο 
χώρος, που για πολλά χρόνια χρη-
σιµοποιούνταν ως τόπος συνάθροι-
σης των Αθηναίων, είχε µεταβιβα-
στεί στον ΕΟΤ, ενώ τη διαχείρισή 
του είχε αναλάβει η ΕΤΑ∆.

Μέσω της σύµβασης που υπο-
γράφηκε, ο ∆ήµος Αθηναίων ανα-
λαµβάνει την αποκατάσταση, συντή-
ρηση και προστασία του, µε σκοπό 

να λειτουργήσει ως χώρος αναψυ-
χής και ανάπαυσης για τους επισκέ-
πτες. Το ξεχωριστό έργο της Αθήνας 
µαζί µε τα λιθόστρωτα που ενοποι-
ούν τους Λόφους Φιλοπάππου και 
Ακροπόλεως και τον παρακείµενο 
ναό, κηρύχθηκε το 1996 µνηµείο 
προστατευόµενο από την UNESCO 
και χαρακτηρίστηκε από το Υπουρ-
γείο Πολιτισµού ως «ιστορικό διατη-
ρητέο µνηµείο» και «έργο τέχνης».

ΕΝ ΟΙΚΩ... 

«Νέα Αρχή» Αγίας Παρασκευής: 
«Συγκλονιστική απήχηση της εκδήλωσης 

με Αδ. Γεωργιάδη και Ν. Παπαθανάση»

Γ
ια «τεράστια συµµετο-
χή κόσµου και απόλυτη 
επιτυχία» στην εκδήλω-
ση της «Νέας Αρχής για 

την Αγία Παρασκευή», µε θέµα οι-
κονοµία και ανάπτυξη, έκανε λόγο η 
παράταξη του υποψηφίου δηµάρχου 
Γιώργου Οικονόµου. Η σχετική βρα-
διά, υπό τον τίτλο «Στον δρόµο για 
τις εκλογές», µε προσκεκληµένους 
οµιλητές τον υπουργό Ανάπτυξης – 
Επενδύσεων Άδωνι Γεωργιάδη και 
τον αναπληρωτή του Νίκο Παπαθα-
νάση, αµφότεροι υποψήφιοι βουλευ-
τές της Νέας ∆ηµοκρατίας στον Β1 
Βόρειο Τοµέα Αθήνας.

Συγκεκριµένα, η παράταξη ανέ-

φερε: «Η ανταπόκριση των δηµοτών 
στο κάλεσµα ήταν συγκλονιστική και 
πέρα από κάθε προσδοκία, και απο-
τελεί ένα µήνυµα για την µεγάλη αλ-
λαγή που απαιτείται στην Αγία Πα-
ρασκευή. Ο Γιώργος Οικονόµου 

στην κύρια τοποθέτησή του προέτα-
ξε τις προτάσεις και τις υλοποιήσιµες 
λύσεις για τα µείζονα προβλήµατα 
της πόλης µας.

1) Πεζοδρόµια, οδοί και προ-
σβασιµότητα ΑΜΕΑ.

2) Πολιτική Προστασία
3) Προτάσεις για το έργο της 

ανέγερσης του Νέου ∆ηµαρχείου
4) Θέσεις στάθµευσης – ∆ηµοτι-

κή συγκοινωνία
5) Στήριξη ευάλωτων νοικοκυ-

ριών
6) Βιώσιµη διαχείριση αστικών 

αποβλήτων
7) Αθλητικές υποδοµές
8) Αξιοποίηση ακινήτων του ∆η-

µοσίου (ακίνητο του ΕΦΚΑ και ακί-
νητο της οδού Αιτωλίας)

Η παρουσία του περιφερειάρχη 
Γιώργου Πατούλη ήταν καθοριστι-
κής σηµασίας, καθώς έδωσε απα-
ντήσεις σε πολλά θέµατα της πόλης.»

Εξαιρετικά κρίσιµη χαρακτηρίζε-
ται η κατάσταση του αντιδηµάρχου 
Καλλιθέας, Λάζαρου Λασκαρίδη, 
µάλιστα, οι συνεργάτες του ελπίζουν 
πλέον σε ένα θαύµα.

Θυµίζουµε ότι το ατύχηµα έγινε 
την περασµένη Πέµπτη κατά τη δι-
άρκεια των εγκαινίων βιβλιοθήκης 
προς τιµήν του αείµνηστου δηµάρχου 
Θεόδωρου Ψαλιδόπουλου, στην οδό 
Ανδροµάχης. Κάποια στιγµή, ο Λά-
ζαρος Λασκαρίδης βγήκε σε ένα µι-
κρό µπαλκονάκι της βιβλιοθήκης και, 
στηριζόµενος στο κάγκελο, αυτό υπο-
χώρησε, µε αποτέλεσµα να πέσει µε 
την πλάτη στο έδαφος από ύψος 2,5-
3 µέτρων. Σύµφωνα µε πληροφορί-
ες, ο κ. Λασκαρίδης αρχικά έχασε τις 
αισθήσεις του από την πτώση αλλά 
τις ανέκτησε λίγα λεπτά αργότερα.

Όπως έγινε γνωστό υπέστη βα-
ριά κρανιοεγκεφαλική κάκωση και 
βαριά κάκωση στον θώρακα.

Κρίσιµη 
η κατάσταση 
του Αντιδηµάρχου 
Καλλιθέας 
Λ. Λαζαρίδη

«Σκόραρε» 
ο δήμος 
Πεντέλης για 
την αναβάθμιση
του γηπέδου 
ποδοσφαίρου

Εγκρίθηκε από τις δασικές υπηρεσίες η 
δασική διαχειριστική µελέτη που εκπόνη-
σε ο ∆ήµος Πεντέλης για την ανάδειξη και 
προστασία του δασικού χώρου του Προφή-
τη Ηλία στη Νέα Πεντέλη και την αναβάθ-
µιση του γηπέδου ποδοσφαίρου στην πε-
ριοχή. Η δήµαρχος ∆ήµητρα Κεχαγιά και 
οι συνεργάτες της, από την αρχή της θητεί-
ας της, ακολούθησαν µια συγκεκριµένη τεχνοκρατική προ-
σέγγιση για το θέµα, εντελώς διαφορετική από αυτή της 
προηγούµενης δηµοτικής Αρχής. Η πολιτική αυτή, συνερ-
γασίας µε τις δασικές υπηρεσίες για την επίλυση του χρό-
νιου αυτού θέµατος, δικαιώθηκε απόλυτα. Η µελέτη που 

έλαβε την έγκριση των δασικών υπηρεσι-
ών προβλέπει την ανάδειξη και πυροπρο-
στασία του δασικού χώρου, τη δηµιουργία 
µονοπατιών περιπάτου, την τοποθέτηση 
χλοοτάπητα στο γήπεδο ποδοσφαίρου, την 
τοποθέτηση φωτισµού για την προστασία 
του χώρου καθώς και την τοποθέτηση ορ-
γάνων παιxνιδιού για τα παιδιά και οργά-

νων υπαίθριας γυµναστικής και ενήλικες.
«Μετά την έγκριση της διαχειριστικής µελέτης ανοίγει 

ο δρόµος για την υλοποίηση του έργου. Τις επόµενες µέ-
ρες αναµένεται η οριστικοποίηση της χρηµατοδότησης από 
την Περιφέρεια Αττικής» ενηµερώνει η δηµοτική Αρχή.
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ΕΝ ∆ΗΜΩ/
Του Πέτρου Κουβάτσου 

Σ
την χρηµατοδότηση της 
ανέγερσης του νέου Βι-
οκλιµατικού Παιδικού 
Σταθµού στη Βούλα µε 

2.1 εκ. ευρώ, προχωρά η Περιφέ-
ρεια Αττικής κατόπιν της υπογρα-
φής της σχετικής προγραµµατικής 
σύµβασης από τον Περιφερειάρχη 
Αττικής Γ. Πατούλη και τον ∆ήµαρ-
χο Βάρης – Βούλας – Βουλιαγµέ-
νης Γρ. Κωνσταντέλλο.

Πρόκειται για ένα ακόµη ουσια-
στικό έργο που έρχεται να καλύψει 
τις αυξηµένες ανάγκες του ∆ήµου σε 
υποδοµές προσχολικής αγωγής για 
τους µαθητές της περιοχής, καθώς ο 
νέος παιδικός σταθµός θα έχει συ-
νολική δυναµικότητα πενήντα ένα 
νήπια. Παράλληλα, το κτήριο του 

παιδικού  σταθµού µελετήθηκε µε 
τις αρχές του βιοκλιµατικού σχεδι-
ασµού, ώστε να επιτευχθεί η δηµι-
ουργία ενός ιδανικού µικροκλίµα-
τος καθ’ όλη τη διάρκεια του χρόνου 
µε σχεδόν µηδενικό ενεργειακό απο-
τύπωµα για την προστασία του περι-
βάλλοντος.

Ο ∆ήµαρχος Γρ. Κωνσταντέλ-
λος ευχαρίστησε τον Περιφερειάρχη 
Αττικής για την χρηµατοδότηση κα-
τασκευής ενός σηµειολογικής σηµα-
σίας έργου, όπως είπε, καθώς πρό-
κειται για ένα πρότυπο σχολείο µε 
µηδενικό ενεργειακό αποτύπωµα 
έργου, το οποίο θα εξυπηρετήσει τις 
αυξηµένες ανάγκες των οικογενειών 
στην περιοχή της Βούλας, προστατεύ-
οντας παράλληλα το περιβάλλον.

ΥΠΕΓΡΑΦΗ Η ΣΥΜΒΑΣΗ ΓΙΑ 
ΤΟΝ ΒΙΟΚΛΙΜΑΤΙΚΟ ΠΑΙ∆ΙΚΟ 

ΣΤΑΘΜΟ ΣΤΗ ΒΟΥΛΑ

Ανεξαρτητοποιήθηκε ο Θ. Καστανάκης 
από το «Ενωµένο Μαρούσι»
Την αποχώρησή του από τη δηµο-
τική παράταξη «Ενωµένο Μαρού-
σι» ο Θοδωρής Καστανάκης δήλω-
σε µε επιστολή που κατέθεσε στο 
Προεδρείο του ∆ηµοτικού Συµβου-
λίου, κατά την πρόσφατη συνεδρίαση 
και, πλέον, παραµένει στα έδρανα ως 
ανεξάρτητος δηµοτικός σύµβουλος.

Ο Θ. Καστανάκης κατέλαβε τη 
θέση του δηµοτικού συµβούλου ως 
επιλαχών από τις δηµοτικές εκλο-
γές του 2019, µετά την παραίτηση του 
επικεφαλής του συνδυασµού Γιώρ-
γου Καραµέρου και ορκίστηκε από 
το δήµαρχο Θεόδωρο Αµπατζόγλου 
την Πέµπτη 27 Απριλίου.

Στην επιστολή παραίτησης ανέ-
φερε: «Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, µε 
την παρούσα επιστολή σας ανακοι-
νώνω την ανεξαρτητοποίησή µου 
από την δηµοτική παράταξη Ενωµέ-
νο Μαρούσι. Τόσο οι εξελίξεις εντός 

του συνδυασµού το τελευταίο διάστη-
µα, όσο και το γεγονός ότι πλέον δι-
ανύουµε µια περίοδο έντονων προε-
κλογικών διεργασιών, µε οδήγησαν 
στο να λάβω την ανωτέρω απόφαση. 
Φυσικά θέλω να ευχαριστήσω κάθε 
µέλος του συνδυασµού -εκλεγµένο ή 
µη – για την συνεργασία µας έως τώ-
ρα. Έτσι λοιπόν, ως ανεξάρτητος ∆η-
µοτικός Σύµβουλος, δεσµεύοµαι να 
συνεχίσω να συµµετέχω ακόµη πιο 
ενεργά στα κοινά του τόπου µας και 
φυσικά να αποτελώ την φωνή όλων 
εκείνων των συνανθρώπων µας που 
µε στήριξαν µε την ψήφο τους, έως 
την λήξη της τρέχουσας θητείας».

Ο ∆ήµαρχος  Ωρω-
πού Γιώργος Γιασηµά-
κης έκανε τοποθέτηση 
στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο 
Ωρωπού για το ιστορικό 
έργο της Ανάπλασης των 
παλαιών Φυλακών ως 
Κέντρο Ιστορίας, ∆ηµο-
κρατίας και ∆οµών Πολι-
τισµού που θα αποτελέσει 
ένα παγκόσµιο σύµβολο 
για τις αξίες της ∆ηµοκρατίας και τον Ελληνικό Πολιτισµό. Τοποθετή-
θηκε στις πρωτοβουλίες της ∆ηµοτικής Αρχής και έκανε ανοικτό κά-
λεσµα σε όλους τους ∆ηµοτικούς Συµβούλους να στηρίξουν το έργο. 
Αναφέρθηκε στην ανακατασκευή των κτιρίων, στο ζήτηµα της κατα-
σκευής ενός σύγχρονου θεάτρου που λείπει από τον ∆ήµο Ωρωπού 
του και στη δηµιουργία αναψυκτήριο που θα εξυπηρετεί µόνο τους επι-
σκέπτες,  θεατές, προσκεκληµένους και δε θα λειτουργεί ανταγωνιστι-
κά στην αγορά. Έκανε επίσης κάλεσµα σε όλες τις δυνάµεις του τόπου 
να στηρίξουν αυτό το έργο που ελάχιστοι πίστευαν πως θα υλοποιή-
σει η σηµερινή ∆ηµοτική Αρχή. Ο δήµαρχος αναφέρθηκε επίσης στις 
προσπάθειες για δηµιουργία ενός Νοµικού Προσώπου που θα διοική-
σει το νέο φορέα. Ξεκαθάρισε πως εντός των εγκαταστάσεων θα έχουν 
έδρα ο ΣΦΕΑ, µέρος του αρχείου του Μίκη Θεοδωράκη, αρχειακό 
υλικό του Θεοδωράκη που είναι στην κατοχή του ΚΚΕ. Θα γίνει επί-
σης µία βιβλιοθήκη, µουσείο µε αρχαιότητες από τον Ωρωπό, συνεδρι-
ακός χώρος, χώρος για διδακτορικό της Νοµικής για τη ∆ηµοκρατία.

Στήριξη του ιστορικού έργου 
της ανάπλασης των παλαιών 
Φυλακών Ωρωπού 
ζήτησε ο δήμαρχος  

Η 19η Ανθοκοµική Έκθεση του 
∆ήµου Αιγάλεω, µε τη συµµετο-
χή δεκάδων παραγωγών και εκ-
θετών, είναι έτοιµη να ανοίξει 
τις πύλες της. Από τις 5 έως τις 
21 Μαΐου στο καταπράσινο Άλ-
σος Αιγάλεω, µια τεράστια ποι-
κιλία από πολύχρωµα αρωµατι-
κά φυτά και λουλούδια, δέντρα 
και θάµνους, καθώς επίσης γλά-
στρες, συστήµατα αυτόµατου πο-
τίσµατος, λιπάσµατα, φυτοφάρµα-

κα, έπιπλα κήπου, σιντριβάνια και 
βιβλία κήπου περιµένει τους επι-
σκέπτες.

Παράλληλα, οι γεωπόνοι του 
∆ήµου Αιγάλεω θα είναι εκεί για 
να δίνουν τις, πάντα, χρήσιµες και 
πολύτιµες συµβουλές τους.

Τα εγκαίνια της Έκθεσης, που 
θα λειτουργεί καθηµερινά από τις 
10:00 έως τις 22:00 µε ελεύθερη 
είσοδο, θα πραγµατοποιηθούν το 
Σάββατο 6/5 στις 20:00.

«Ανθίζει» και στα ∆υτικά
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Προκαλεί η Τιτίκα με τις δηλώσεις της
υπέρ Γεωργούλη!

Σ
ε µια συγκλονιστική 
αποκάλυψη για την 
υγεία της προχώρη-
σε η Μαρία Μενού-

νος, µέσα από µια συνέντευξη στο 
People. Η γνωστή Ελληνοαµερι-
κανίδα παρουσιάστρια, συγκεκρι-
µένα, ανέφερε πως τον Ιανουάριο 
διαγνώστηκε µε καρκίνο στο πά-
γκρεας.

Τρεις µήνες µετά την επέµβα-
ση που έκανε δηλώνει ευγνώµων 
ενώ όπως είπε όταν αντιµετωπί-
ζεις µια πιθανή θανατική ποινή, 
όλα αλλάζουν. Μάλιστα, ανέφε-
ρε πως όταν έµαθε ότι έχει καρ-
κίνο ξέσπασε σε κλάµατα καθώς 
σκέφτηκε ότι δεν θα προλάβει να 
γνωρίσει το παιδί της -δείτε εδώ 
το φύλο του. 

«Σκέφτηκα ότι ο άντρας µου 
θα µεγαλώσει µόνος του το παιδί 
µας. Σκέφτηκα γιατί πρώτα µε ευ-
λογεί ο Θεός µε ένα παιδί και µε-
τά ετοιµάζεται να µε πάρει κοντά 
του πριν το συναντήσω» είπε µε-
ταξύ άλλων η Μαρία Μενούνος. 

Τι άλλο είπε 
«Όλη αυτή η χρονιά ήταν για µένα 
ένα τραύµα, γεµάτη άγχος και κρί-
σεις. Υπήρξε µια στιγµή που σχε-

διάζαµε κάτι και ξαφνικά, όλα έγι-
ναν υπερβολικά και σκέφτηκα ‘οκ, 
πρέπει να αναρρώσω’» αναφέρει 
η δηµοφιλής παρουσιάστρια.

«Οι άνθρωποι πρέπει να γνω-
ρίζουν ότι υπάρχουν µέρη να πά-
νε, ώστε να προλάβουν αυτά τα 
πράγµατα. ∆εν µπορείς να αφή-
σεις τον φόβο να σε εµποδίζει. 
Πέρασα εκείνη τη φάση που φο-
βήθηκα κι εγώ, αλλά ευτυχώς 

στάθηκα τυχερή, γιατί το κατάλα-
βα νωρίς. Ένιωθα τόσο καλά µετά 
την πρώτη διάγνωση, αφού είχα 
ξεπεράσει το πρόβληµα, οπότε στη 
δεύτερη διάγνωση ήταν λες και µε 
χαστούκισαν στο πρόσωπο. Ούρ-
λιαζα από τον πόνο, ήµουν απαρη-
γόρητη.

Η µαγνητική αποκάλυψε µία 
µάζα 3,9 εκατ. στο πάγκρεάς µου, 
η οποία επρόκειτο τελικά για νευ-

ροενδοκρινικό όγκο δευτέρου 
σταδίου, δηλαδή µια µορφή καρ-
κίνου. Έλεγα ‘πώς γίνεται να εί-
χα όγκο στον εγκέφαλο και τώρα 
καρκίνο στο πάγκρεας;’. Το µόνο 
που µπορούσα να σκεφτώ είναι 
ότι έρχεται ένα µωρό. Ήταν εξαι-
ρετικά επώδυνο, αλλά έπρεπε να 
γίνω καλά», εξοµολογήθηκε µετα-
ξύ άλλων η Μαρία Μενούνος στο 
People.

ΣΥΓΚΛΟΝΙΖΕΙ ΜΕ ΤΗΝ ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ 
ΓΙΑ ΤΗΝ ΥΓΕΙΑΣ ΤΗΣ

Αθλιότητα στην κάµερα της εκποµπής της 
Κατερίνας Καινούργιου από την ηθοποιό Τι-
τίκα Στασινοπούλου.

Με εµφανή σκοπό οι δηλώσεις της να 
«παίξουν» στα ΜΜΕ, προκειµένου να κερ-
δίσει τα πέντε λεπτά δηµοσιότητας που δι-
καιούται, η Τιτίκα Στασινοπούλου µίλησε 

για την υπόθεση του Αλέξη Γεωργούλη, κα-
θώς και για τις καταγγελίες κατά του Γιώρ-
γου Κιµούλη. 

 «Με προβληµατίζει η εποχή που βγήκε 
στην δηµοσιότητα αυτή η καταγγελία. Εγώ 
είµαι καχύποπτη. Ο Γεωργούλης είναι ένα 
παλικάρι που τον κυνηγούσαν όλες. Αν µου 
λέγατε για µια γκοµενάρα, θα έλεγα εντάξει 
το παλικάρι θόλωσε. Εδώ δεν έχει θόλωσε, 
είναι µια ασήµαντη» είπε η Τιτίκα Στασινο-
πούλου.

Στη συνέχεια µίλησε και για την υπόθε-
ση του Γιώργου Κιµούλη, λέγοντας πως «ο 
Κιµούλης είναι ένα ιδιαίτερα χαρισµατικό 
άτοµο. Από εκεί και πέρα τι µπορεί να κά-
νει σαν άνθρωπος είναι µια άλλη ιστορία».

«Εγώ ποια είµαι να το κρίνω; Τι λέει η κά-
θε πικραµένη ή µη πικραµένη, αυτό είναι µια 
άλλη ιστορία. ∆εν θα σταθώ σε αυτό καθό-
λου» συµπλήρωσε.

Η Βατίδου 
αποκάλυψε
τον νεότερο 
σύντροφό της 
Ευτυχισµένη, ανανεωµένη και 
ερωτευµένη η Εύη Βατίδου, 
που φαίνεται να διανύει την πιο 
ευτυχισµένη περίοδο της ζωή της.

Η πρώην σύζυγος του Αλέξη 
Κούγια, Εύη Βατίδου, πρόσφατα 
αποκάλυψε πως είναι σε σχέση. 
Είχε αποκαλύψει πως µε τον 
σύντροφό της έχουν 12 χρόνια 
διαφορά ηλικίας, κάτι που για 
εκείνη δεν είναι εµπόδιο.

Ήταν λίγες ώρες µετά τις 
δηλώσεις της στην εκποµπή 
«Super Κατερίνα» που η Εύη 
Βατίδου ανέβασε και την πρώτη 
τους κοινή φωτογραφία.

Με µια φωτογραφία στον 
προσωπικό της λογαριασµό 
στο Instagram, η Εύη Βατίδου 
«φανέρωσε» τον άνθρωπο που 
την κάνει ευτυχισµένη.

Στο στιγµιότυπο που ανέβασε, 
η Εύη Βατίδου ποζάρει στο πλευρό 
του νεαρού Ηλία Κωνσταντίνου 
και στέλνει το δικό της µήνυµα.

ΜΑΡΙΑ ΜΕΝΟΥΝΟΣ 

Η Νανέτ Χάµοντ, µητέρα 6 παιδιών, αφού 
πήρε διαζύγιο από το σύζυγο της αποφάσι-
σε να γίνει οδηγός Uber και έκτοτε η ζωή 
της πάει από το καλό στο καλύτερο. Οι πε-
λάτες της την λατρεύουν και την αποκαλούν 
την «πιο καυτή οδηγό Uber», αφού παρά-
τησε την καριέρα της ως κουνελάκι του 
Playboy για να κάνει τη διαφορά πίσω από 
το τιµόνι. 

Το πρώην µοντέλο από το Κεντάκι, εί-

χε µια ζωή µέσα στην πολυτέλεια δίπλα στο 
σύζυγο της, ο οποίος και δεν της χάλασε το 
χατίρι να διαθέσει 800.00 στερλίνες για τις 
πλαστικές επεµβάσεις που χρειαζόταν για 
να γίνει ολόιδια η Μπάρµπι, γράφει η Sun. 
Το διαζύγιο τη βρήκε από τέσσερα αυτοκί-
νητα στο γκαράζ χωρίς µαντήλι να κλάψει 
οπότε αποφάσισε να αλλάξει επαγγελµατι-
κή καριέρα για να µπορεί να ταΐσει τον εαυ-
τό της και τα έξι παιδιά της.

Kουνελάκι του Playboy Οδηγός Uber 
για το… μεροκάματο



Σ
τα 55 της χρόνια η Πάµελα Άντερσον 
δεν έχει χάσει ούτε στο ελάχιστο τη 
σέξι πλευρά της. ∆ιαθέτει ένα καλ-
λίγραµµο, γυµνασµένο σώµα, µε κα-

µπύλες, που θα ζήλευε κάθε γυναίκα.
Μάλιστα, η ηθοποιός επιβεβαιώνει µε κάθε 

τρόπο ότι παραµένει sex symbol. Αυτή τη φορά 
ανέλαβε ρόλο µοντέλου και φωτογραφήθηκε 
για τη νέα σειρά µαγιό, που υπογράφει η ίδια 
και αποτίνει φόρο τιµής στην τηλεοπτική σειρά 
που απογείωσε την καριέρα της, το «Baywatch».

Χαρακτηριστικό είναι ότι υπάρχει και ένα 
κόκκινο ολόσωµο µαγιό, που έχει συνδεθεί 
αναπόσπαστα στη µνήµη των τηλεθεατών µε το 
λουκ των θρυλικών ναυαγοσωστών.

Σε αναρτήσεις της λοιπόν, στο Instagram 
η Πάµελα Άντερσον ποζάρει στην παραλία µε 
λευκό, ηµιδιάφανο ολόσωµο, λευκό µπικίνι και 
κόκκινο ολόσωµο µαγιό, µεταξύ άλλων, που 
αναδεικνύουν τη σιλουέτα της.

«Είµαι ενθουσιασµένη που το µοιράζοµαι 
µαζί σας αυτό. Είµαι κακή στο να κρατάω 

µυστικό. Ο χρόνος πέρασε τόσο αργά. Αλλά 
σήµερα, µετά από καιρό, µπορώ να σας πω 
ότι όλες οι υπέροχες ιδέες µου και τα κόλπα 
του εµπορίου, ενώθηκαν στην συνεργασία 
µου για κολεξιόν µαγιό µε τα Frankies Bikinis. 
Ένα όνειρο έγινε πραγµατικότητα και ποιος 
καλύτερος να το κάνει αυτό µαζί µου από το πιο 
γλυκό κορίτσι του Paradise Cove. Μεγάλωσε στα 
µάτια µου, µε τα αγόρια µου, η ιστορία µας είναι 
αυθεντική και µοναδική. Ωµή, διασκεδαστική 
και διαχρονική. ∆ιαθέσιµη στις 4 Μαΐου».
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ΣΤΑ 55 ΤΗΣ 
Η ΠΑΜΕΛΑ 
ΕΙΝΑΙ ΑΚΟΜΗ
sex symbol! Η ιταλική τηλεόραση φηµίζεται 

για τις εκρηκτικές της παρουσι-
άστριες, οι οποίες µε την εµφά-
νισή τους αναστατώνουν το τη-
λεοπτικό κοινό της γειτονικής 
χώρας. Μια από αυτές είναι η 
Guendalina Tavassi, η οποία και 
είναι… µία πρόκληση από µόνη 
της. Στο ιταλικό τηλεοπτικό κοι-
νό συστήθηκε µέσα από την ιτα-
λική έκδοση του «Big Brother», 
όπου ξεχώρισε µε την εκρηκτι-
κή της παρουσία και αναδείχθη-
κε σε µεγάλη πρωταγωνίστρια 
του ριάλιτι. Μάλιστα, έφτασε πο-
λύ κοντά στον τελικό.

Στη συνέχεια εργάστηκε σε 
καθηµερινή εκποµπή της ιταλι-
κής τηλεόρασης, ενώ – όχι άδι-
κα- θεωρείται από τους γείτονες 
ως µια από τις πιο σέξι τηλεοπτι-
κές παρουσίες. Σήµερα δηλώνει 
influencer και blogger.

Μάλιστα, αν κάνεις µία 
βόλτα στο λογαριασµό της στο 
Instagram, δεν είναι δύσκο-
λο να καταλάβεις το λόγο. Η 
Guendalina ανεβάζει συχνά στο 
λογαριασµό της στο Instagram 
σέξι φωτογραφίες που αναδει-
κνύουν τα πληθωρικά της προ-
σόντα.

Guendalina
Tavassi: 
Η πιο καυτή 
παρουσιάστρια
της τηλεόρασης 

Μια µορµόνα µαµά που «διώχθηκε» 
από την εκκλησία της επειδή έκανε 
λογαριασµό στο OnlyFans, δεν πτοεί-
ται καθόλου, αντιθέτως λέει ότι ο Θε-
ός «παρακολουθεί» το περιεχόµενό 
της και «του αρέσει».

Ο λόγος για την Χόλι Τζέιν, η εκ-
κλησία της οποίας είναι γνωστή για 
τους αυστηρούς κανόνες της για το αλ-
κοόλ, τη χυδαία γλώσσα και το σεξ, 
έγινε πρωτοσέλιδο τον περασµένο 
χρόνο όταν µέλη αποκάλυψαν τις… 
εξωσχολικές δραστηριότητές της στον 
επίσκοπο. Παρά την απαγόρευσή 
της, η µαµά των τεσσάρων παιδιών, η 
οποία κερδίζει περίπου 70.000 δολά-
ρια το µήνα από σέξι στιγµιότυπα, αρ-
νείται να ντρέπεται για την απόφασή 
της και λέει ότι ο Θεός όχι µόνο βοή-
θησε, αλλά και το απολαµβάνει.

Η 39χρονη, η οποία έχει 110.000 
ακόλουθους στο Instagram (@
therealholly), λέει ότι είναι αυτό που 
πάντα ήθελε να κάνει και υποστηρίζει 
ότι έχει την υποστήριξη του µεγάλου 
άνδρα στον ουρανό.  «Ήθελα να κά-

νω αυτό το είδος δουλειάς από µικρό 
κορίτσι» είπε η Χόλι Τζέιν, η οποία ζει 
στην Καλιφόρνια µε τα παιδιά της. 
«Η Jenny McCarthy και η Carmen 
Electra ήταν τα είδωλά µου όπως επί-
σης και η Pamela Anderson». «Ήµουν 
πάντα θρησκευόµενη και ήξερα ότι 
µια µέρα θα έπαιρνα αυτό που ήθελα. 
Το OnlyFans είναι η κλήση µου και ο 
Θεός µε βοήθησε να φτάσω εκεί» ανέ-
φερε. Πιστεύω ότι ήθελε να το κάνω 

αυτό γιατί ήξερε ότι θα µε έκανε ευτυ-
χισµένη.

«Ξέρω ότι ο Θεός µε παρακολου-
θεί συνεχώς. Ξέρω ότι βλέπει αυτό 
που γυρίζω και νοµίζω ότι του αρέ-
σει» είπε και πρόσθεσε: «Μερικές 
φορές τον νιώθω να µε παρακολου-
θεί». «∆εν µε πειράζει – προφανώς 
δεν χρειάζεται να πληρώσει για συν-
δροµή». Παρά τις αρνητικές απόψεις 
ορισµένων ανθρώπων για την … κα-

ριέρα της – συµπεριλαµβανοµένων 
εκείνων στην εκκλησιαστική της κοι-
νότητα – η Χόλι εξακολουθεί να παρα-
κολουθεί την εβδοµαδιαία λειτουργία, 
αν και προσπαθεί να το κάνει διακριτι-
κά για να αποφύγει τυχόν προβλήµα-
τα. Μάλιστα, ισχυρίζεται ότι ο επίσκο-
πος της περιοχής θέλει απεγνωσµένα 
να την πλησιάσει για µια συνοµιλία, 
ώστε να την πείσει να σταµατήσει να 
γυρίζει πλέον περιεχόµενο για το κα-
νάλι – αλλά η ίδια δεν σκοπεύει να 
σταµατήσει.

Η Holly πιστεύει επίσης ότι παρέ-
χει µια πολύτιµη υπηρεσία για τους 
άντρες που δεν παίρνουν αυτό που 
θέλουν στο σπίτι – µοιράζοντας ακό-
µη και µερικές συµβουλές…

Η µορµόνα µαµά, της οποίας ο 
σύζυγος πέθανε πριν από µερικά 
χρόνια, είπε: «Εξακολουθώ να είµαι 
βαθιά θρησκευόµενη και πιστεύω ότι 
όλα γίνονται για κάποιο λόγο. Είµαι 
εδώ και κάνω το OnlyFans γιατί εί-
ναι αυτό που σχεδίασε ο Κύριος για 
µένα» λέει.

Θρησκευόμενη σταρ του Onlyfans: «Ο Θεός βλέπει 
το πικάντικο περιεχόμενο και του αρέσει»
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Ο
τρόπος οδήγησης µπο-
ρεί να µειώσει την κα-
τανάλωση καυσίµου 
µέχρι και κατά 15%. 

Αρκεί ο οδηγός να εφαρµόσει κά-
ποιες απλές πρακτικές κατά τη δι-
άρκεια της οδήγησης.

Επιλέγοντας τη σωστή σχέση 
στο κιβώτιο ταχυτήτων βελτιστοποι-
εί την κατανάλωση. Αν και µερικές 
φορές µπορεί να χρειαστεί να δια-
τηρήσει σταθερή ταχύτητα, εν τού-
τοις οι χαµηλές στροφές βοηθούν 
στην οικονοµία. Με χειροκίνητο κι-
βώτιο ταχυτήτων, πρέπει να επιλέ-
γεται η µεγαλύτερη ταχύτητα. Εάν 
το αυτοκίνητο έχει ένδειξη αλλαγής 
ταχυτήτων, πρέπει να διατηρηθεί η 
µεγαλύτερη δυνατή σχέση µε τις λι-
γότερες δυνατές στροφές του κινη-
τήρα. Όταν ο κινητήρας λειτουργεί 
σε χαµηλές στροφές καταναλώνει 
λιγότερο, ακόµη και αν δίνει την 
εντύπωση ότι ζορίζεται.

Ο οδηγός πρέπει να χρησιµο-
ποιεί το πεντάλ του γκαζιού µε ηρε-
µία επιλέγοντας την καταλληλότερη 
για τη συγκεκριµένη στιγµή, σχέση 
µετάδοσης. Στα 50 χλµ./ώρα η οδή-
γηση µε 5η και όχι µε 3η ταχύτη-
τα επιφέρει µείωση της κατανάλω-
σης που κυµαίνεται από 20% έως 
και 25%. Όταν το αυτοκίνητο είναι 
ακίνητο, π.χ. σε ένα φανάρι ο οδη-
γός θα πρέπει να έχει νεκρά. Εάν 
το αυτοκίνητό σας είναι εφοδιασµέ-
νο µε σύστηµα Stop & Start, ο κινη-
τήρας θα σβήσει αυτόµατα. Η λει-
τουργία αυτή προσφέρει σηµαντική 
εξοικονόµηση καυσίµων κυρίως µέ-
σα στην πόλη.

Νευρική ή επιθετική οδήγηση, 
µε απότοµες επιταχύνσεις και επι-
βραδύνσεις, αυξάνουν δραµατικά 
και χωρίς λόγο την κατανάλωση. Η 
οδήγηση πολύ κοντά στο µπροστινό 
αυτοκίνητο κουράζει τόσο τον κινη-

τήρα όσο και τα φρένα. Στο ταξίδι αν 
το αυτοκίνητο έχει cruise control ή 
περιοριστή ταχύτητας, καλό είναι ο 
οδηγός να το χρησιµοποιήσει προ-
κειµένου να διατηρήσει µια σταθερή 
ταχύτητα. Επίσης το φρενάρισµα να 
µην είναι της τελευταίας στιγµής, µε 
την επιβράδυνση να γίνεται µε τον 
κινητήρα. Όταν το αυτοκίνητο «ρο-
λάρει» µε ταχύτητα στο κιβώτιο, τότε 
θα έχει µηδενική κατανάλωση.

Όσο βαρύτερο είναι το αυτοκί-
νητο τόσο πιο δύσκολο είναι το έργο 
του κινητήρα και τόσο πιο πολύ αυ-
ξάνεται η κατανάλωση. Πράγµατα 
και αντικείµενα που δεν είναι απα-
ραίτητα πρέπει να βγαίνουν από το 
αυτοκίνητο. Το φόρτωµα στην ορο-
φή έχει αρνητικές επιπτώσεις στην 
αεροδυναµική, καθώς και στην κα-

τανάλωση καυσίµου. Ακόµα και οι 
µπάρες στην οροφή αυξάνουν την 
αεροδυναµική αντίσταση, άρα και 
την κατανάλωση.

Όταν τα ελαστικά έχουν µειωµέ-
νη πίεση, η αντίσταση κύλισης είναι 
υψηλότερη από το κανονικό. Ο κι-
νητήρας έχει να επιτελέσει δυσκο-
λότερο έργο και αυτό προκαλεί αύ-
ξηση της κατανάλωσης καυσίµου. 
Το ξεφούσκωτο λάστιχο µπορεί να 
υπερθερµανθεί, να χειροτερέψει το 
κράτηµα στο δρόµο και φθαρεί σε 
σηµείο που να οδηγήσει σε κλατά-
ρισµα. Οι αλλαγές στη θερµοκρασία 
του περιβάλλοντος προκαλούν δια-
κυµάνσεις στην πίεση των ελαστι-
κών. Για παράδειγµα, η πίεση πέφτει 
µε το κρύο (µετάβαση από το καλο-
καίρι σε χειµώνα). Η πίεση πρέπει 

να συµβαδίζει µε τις οδηγίες του κα-
τασκευαστή, ενώ ο έλεγχος πρέπει 
να γίνει όταν τα ελαστικά όταν είναι 
κρύα. Τα χειµερινά ελαστικά αυξά-
νουν σηµαντικά την αντίσταση κύλι-
σης σε στεγνό έδαφος. Από την άλ-
λη συµβάλλουν στην ασφάλεια σε 
άσχηµες καιρικές συνθήκες.

Πρέπει να υπάρξει σχεδιασµός 
της διαδροµής, ενώ καλό είναι ο 
οδηγός να αποφύγει την µετακίνη-
σή του σε ώρες αιχµής. Αν το αυ-
τοκίνητο πρέπει να σταµατήσει για 
λίγα λεπτά, ο κινητήρας καλό είναι 
να σβήσει. Το ίδιο συµβαίνει όταν ο 
οδηγός θέλει να σταµατήσει για λί-
γα λεπτά.

Όσο πιο κρύο είναι το αυτοκίνη-
το τόσο περισσότερη ενέργεια χρει-
άζεται για να κινηθεί. Στις σύντοµες 

διαδροµές κατά τη χειµερινή περίο-
δο, η κατανάλωση καυσίµου του αυ-
τοκινήτου µπορεί να αυξηθεί έως και 
50%. Όταν ο οδηγός βάζει µπροστά, 
δεν πρέπει να αφήνει τον κινητήρα 
στο ρελαντί για να ζεσταθεί. Αρκεί 
να ξεκινήσει αµέσως, αλλά οφείλει 
να κινηθεί µε µικρή ταχύτητα µέχρι 
να ζεσταθεί ο κινητήρας. Ο κινητή-
ρας ζεσταίνεται πιο γρήγορα όταν το 
αυτοκίνητο κινείται.

Η οδήγηση µε ταχύτητες πάνω 
από 50 χλµ./ώρα µε ανοιχτό παρά-
θυρο ή την ηλιοροφή αυξάνει σηµα-
ντικά την αεροδυναµική αντίσταση. 
Αυτό ισχύει επίσης και για τα ανοι-
χτά αυτοκίνητα. Όταν είναι κλειστά 
τα παράθυρα υπάρχει εξοικονόµη-
ση καυσίµου. Το σύστηµα κλιµατι-
σµού είναι ιδιαίτερα αποτελεσµα-
τικό όταν το αυτοκίνητο κινείται µε 
µεγάλη ταχύτητα. Όλα τα ηλεκτρι-
κά συστήµατα τροφοδοτούνται από 
τον κινητήρα, άρα αυξάνουν την κα-
τανάλωση καυσίµου.

Ο κλιµατισµός χρησιµοποιεί 
ενέργεια από τον κινητήρα. Όταν οι 
θερµοκρασίες είναι υψηλές, η κατα-
νάλωση µπορεί να αυξηθεί µέχρι 
και 25%, αν ο οδηγός προσπαθήσει 
και «παγώσει» το εσωτερικό.

Αν το αυτοκίνητο είναι παρκαρι-
σµένο στον ήλιο για µεγάλο χρονι-
κό διάστηµα, πρέπει ο οδηγός πρώ-
τα να κινηθεί µε χαµηλή ταχύτητα, 
µε όλα τα παράθυρα ανοιχτά ώστε 
να φύγει η «λάβρα» από την καµπί-
να και κατόπιν να βάλει τον κλιµατι-
σµό. Τέλος, για να κρατήσει το αυ-
τοκίνητο τη µέγιστη αποδοτικότητά 
του, πρέπει να είναι άριστα συντη-
ρηµένο. Το λάδι του κινητήρα, για 
παράδειγµα, λιπαίνει, αλλά επίσης 
συµβάλλει στην απόδοση του κινη-
τήρα. Αυτό ισχύει για τα περισσότε-
ρα από τα αναλώσιµα που χρησιµο-
ποιούνται στο αυτοκίνητο.

ΠΩΣ ΜΕΙΩΝΕΤΑΙ Η ΚΑΤΑΝΑΛΩΣΗ 
Ο σωστός τρόπος οδήγησης και κάποιες απλές πρακτικές

µπορεί να εξοικονοµήσει καύσιµα και… ευρώ

AUTO/

Η θέσπιση ανώτατου ορίου ταχύτητας 
στα 130 χλμ./ώρα μπορεί αποφέρει οικονομικά 
οφέλη 950 εκατ. ευρώ ετησίως στη Γερμανία

Η θέσπιση του ανώτατου ορίου ταχύτητας στα 130 χλµ./
ώρα στην πλειονότητα των γερµανικών αυτοκινητοδρό-
µων που σήµερα δεν έχουν όριο, θα µπορούσε να απο-
φέρει οικονοµικά οφέλη τουλάχιστον 950 εκατοµµυρί-
ων ευρώ κάθε χρόνο, σύµφωνα µε έρευνα, που έγινε 
για λογαριασµό του Eυρωπαϊκού Συµβουλίου Ασφά-
λειας Μεταφορών.

Οι συγγραφείς της µελέτης καταλήγουν στο συµπέ-
ρασµα ότι το κέρδος από την εισαγωγή του ορίου ταχύ-
τητας των 130 χλµ./ώρα, σύµφωνα µε την πιο συντη-
ρητική εκτίµηση, θα αποφέρει τουλάχιστον κέρδος 950 
εκατοµµυρίων ευρώ ετησίως. Υπό το πρίσµα των γερµα-

νικών νόµων για την κλιµατική αλλαγή, οι οποίοι ανα-
γκάζουν την κυβέρνηση να µειώσει τις εκποµπές ρύπων, 
το όριο ταχύτητας θα πρέπει να θεωρείται µια πολιτι-
κή που είναι εφικτή να χρησιµοποιηθεί κυρίως µε περι-
βαλλοντικούς στόχους. Σύµφωνα µε την πιο πρόσφατη 
έκθεση του Eυρωπαϊκού Συµβουλίου Ασφάλειας Με-
ταφορών, ο κίνδυνος θανάτου σε γερµανικό αυτοκινη-
τόδροµο είναι περίπου διπλάσιος από ό,τι σε βρετανι-
κό ή δανικό. Σήµερα αρκετοί φορείς βλέπουν θετικά 
τη θέσπιση ορίων ταχύτητας στους δρόµους της Γερµα-
νίας, ενώ σε πολλές περιπτώσεις γίνονται εκστρατείες 
για να εφαρµοστεί το ανώτατο όριο των 130 χλµ./ώρα.
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Τ
ο να έχει µια οµάδα πο-
λυφωνία στην επίθεση, 
είναι δείγµα της σωστής 
δουλειάς που έγινε στην 

προετοιµασία και συνεχίζεται στις 
προπονήσεις. Όχι πως είναι λάθος 
το να υπάρχει ένας σταθερός «φά-
ρος» στην επίθεση, µία... µηχανή 
παραγωγής τερµάτων. Ωστόσο, αυ-
τό που συµβαίνει την τρέχουσα σε-
ζόν στους δύο συλλόγους της Θεσ-
σαλονίκης, είναι άξιο καταγραφής.  

Στον ΠΑΟΚ, έπειτα από το 
γκολ που σηµείωσε στο «Απόστο-
λος Νικολαΐδης», ο Μπράντον Τό-
µας έφτασε τα 11 σε όλες τις διορ-
γανώσεις. Ο Νέλσον Ολιβέιρα, ο 
βασικός φορ της οµάδας του Ραζ-
βάν Λουτσέσκου, έχει µείνει στα 9 
ενώ ακολουθούν οι εξτρέµ Κάλεντ 

Νάρεϊ και Αντρίγια Ζίβκοβιτς µε 8 
και 6, αντίστοιχα.  

Ο πρώην φορ της Μάλαγα έχει 
πετύχει 6 γκολ στο πρωτάθληµα της 
Super League (4 στην κανονική δι-
άρκεια και 2 στα Play Off) και άλ-
λα 5 στο Κύπελλο Ελλάδας. Κι όλα 
αυτά σε 34 συνολικά συµµετοχές, 
σκοράροντας 1 γκολ κάθε 116 αγω-
νιστικά λεπτά. Η αντίστοιχη επίδο-
ση του Ολιβέιρα είναι 1 γκολ κάθε 
246, για να γίνει αντιληπτό το µέγε-
θος της διαφοράς. Ο Πορτογάλος, 
πάντως, έχει δώσει και 3 ασίστ, σε 
αντίθεση µε τον Τόµας που δεν έχει 
προσφέρει γκολ σε συµπαίκτη του. 
Ο δε Νάρεϊ έχει 11 ασίστ και ο Ζί-
βκοβιτς 6.  

Κάτι αντίστοιχο συµβαίνει και 
στον Άρη. Με τα δύο γκολ που ση-

µείωσε απέναντι στον ΝΠΣ Βό-
λος, ο Λουίς Πάλµα έφτασε τα 13 
στη σεζόν σε όλες τις διοργανώσεις. 
Ο Αντρέ Γκρέι, που είχε ξεκινήσει 
φουριόζος, σκόραρε κι αυτός κό-
ντρα στους Θεσσαλούς κι έχει πλέ-
ον 12. Οι υπόλοιποι σκόρερ των 
«κίτρινων» ακολουθούν µε µεγάλη 
διαφορά, καθώς Χουάν Ιτούρµπε 
και Βλάντιµιρ Νταρίντα έχουν βρει 
δίχτυα 5 φορές, ενώ από 4 οι Μά-
νου Γκαρθία, Ντάνιελ Μαντσίνι και 
Αµπουµπακάρ Καµαρά. 

Βέβαια, Νταρίντα και Κα-

µαρά µετακόµισαν τον Ιανουά-
ριο στο «Κλεάνθης Βικελίδης» 
ενώ την ίδια µεταγραφική περίο-
δο αποχώρησε ο Ντάνιελ Μαντσί-
νι. Τα 13 γκολ του 23χρονου Πάλ-
µα µεταφράζονται ως εξής: 11 στο 
πρωτάθληµα της Super League 
(7 στην κανονική διάρκεια και 4 
στα Play Off), 1 στο Κύπελλο Ελ-
λάδας κι ακόµα 1 στα προκριµατι-
κά του UEFA Europa Conference 
League. Ο Ονδουριανός µεσοεπι-
θετικός έχει δώσει, παράλληλα, 8 
ασίστ και προπορεύεται και σε αυ-
τή τη στατιστική κατηγορία των συ-
µπαικτών του.  

Ο Πάλµα πετυχαίνει ένα γκολ 
κάθε 159 αγωνιστικά λεπτά ενώ 
ο Γκρέι βρίσκει δίχτυα κάθε 182’. 
Οι δυο ποδοσφαιριστές έχουν πα-

ραπλήσιο χρόνο συµµετοχής, µε 
τον Τζαµαϊκανό φορ να έχει και 3 
ασίστ στο ενεργητικό του. Ωστόσο, 
ο Γκρέι πέτυχε 5 γκολ στα τέσσερα 
µατς της Ευρώπης και 6 στην κανο-
νική διάρκεια της Super League, 
µε το τελευταίο να καταγράφεται 
στις 29/12/2022 κόντρα στον Πα-
ναιτωλικό, προτού βρει ξανά δί-
χτυα την Τετάρτη (3/5) απέναντι 
στον Βόλο. Από φάση που ετοίµα-
σε ο... Πάλµα.  

Να επισηµανθεί, τέλος, η σπου-
δαιότητα του Νταρίντα από την ηµέ-
ρα που αποκτήθηκε από τον Άρη. Ο 
32χρονος Τσέχος, πέραν των 5 τερ-
µάτων σε µικρό χρονικό διάστηµα, 
έχει µοιράσει και 4 ασίστ ενώ από 3 
έχουν κι οι Ιτούρµπε, Μάρβιν Πίρ-
σµαν, Ράφαελ Καµάτσο.  

ΜΠΡΑΝΤΟΝ

ΤΟΜΑΣ  
Όταν ο πρώτος σκόρερ, δεν είναι ο... βασικός επιθετικός

Παρά το νεαρό της ηλικίας του, ο Ερλινγκ 
Χάαλαντ, εξακολουθεί να «γράφει Ιστορία», 
καθώς έγινε ο πρώτος σκόρερ σε µια σεζόν της 
Premier League, πετυχαίνοντας το 35ο γκολ 
του µε την φανέλα της Μάντσεστερ Σίτι, στην 
νίκη µε 2-0 επί της Γουέστ Χαµ, για την 28η 
αγωνιστική του αγγλικού πρωταθλήµατος.

 Στο 71ο λεπτό της αναµέτρησης, ο Νορ-
βηγός επιθετικός, διαµόρφωσε το τελικό σκορ 
και πέρασε στο «Πάνθεον» του κορυφαίου 
πρωταθλήµατος στον πλανήτη.  «Η πρώτη 
µου σκέψη, µετά την ανάκτηση της µπάλας, 
στο κέντρο του γηπέδου, είναι να τρέξω προς 
το τέρµα», σχολίασε µετά το τέλος του αγώνα, 
στο µικρόφωνο του Sky Sports, ο Χάαλαντ 
και πρόσθεσε:

«Ο Τζακ (σ.σ. Γκρίλις) µου είπε πριν από το 
παιχνίδι ότι ήθελε να κάνει την ασίστ στο γκολ 
ρεκόρ και ήξερα ότι θα το κάνει. Είδα τον τερ-
µατοφύλακα να βγαίνει, αλλά ήταν µια τέλεια 
ασίστ Τζακ. Είναι µια ξεχωριστή βραδυά και 
µια ιδιαίτερη στιγµή, ναι. Είµαι πολύ χαρού-
µενος και πολύ υπερήφανος. ∆εν ξέρω τι άλ-
λο να πω».   Στην πρώτη του σεζόν µε τα «χρώ-
µατα» της Σίτι, ο χαρισµατικός άσος «έσβησε» 
το ρεκόρ µε τα τα 34 γκολ του Άντι Κόουλ µε 
την Νιούκαστλ το 1993-94 και του Άλαν Σίρερ 
µε την Μπλάκµπερν την επόµενη σεζόν. Η κο-
ρυφαία κατηγορία του αγγλικού ποδοσφαί-
ρου, είχε τότε 22 οµάδες και 42 αγωνιστικές, 
ενώ από την σεζόν 1995-96, στον «Μαραθώ-
νιο» συµµετέχουν 20 οµάδες και διεξάγονται 

38 αγώνες. Και ο Χάαλαντ, χρειάσθηκε µόλις 
31 συµµετοχές για να κάνει αυτό το ρεκόρ.

«∆εν θα µπορούσα να ευχηθώ αυτό να 
συµβεί, από έναν καλύτερο παίκτη από αυ-
τόν», έγραψε ο Σίρερ στο Twitter και συµπλή-
ρωσε: «Είναι ο καλύτερος». Πρέπει να πάµε... 
πίσω στην αγωνιστική περίοδο 1966-67 και 
πολύ πριν τη δηµιουργία της Premier League 
το 1992, για να βρούµε έναν πιο παραγωγικό 
σκόρερ από τον Χάαλαντ. Και αυτός, ήταν ο 
Ουαλός, Ρον Ντέιβις, ο οποίος σκόραρε 37 φο-
ρές µε την Σαουθάµπτον.

Αξίζει να σηµειωθεί, ότι στο τέλος του αγώ-
να, ο Πεπ Γκουαρντιόλα ζήτησε από όλους 
τους παίκτες του και το επιτελείο να συγχαρούν 
τον Χάαλαντ.

Ο Χάαλαντ «γράφει Ιστορία»



29
ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ - ΠΟΛΙΤΙΚΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑ TODAY PRESSFR

EEΣάββατο 6 & Κυριακή 7 Μαΐου 2023

SPORTS TODAY/

Ε
βδοµήντα τέσσερα 
χρόνια συµπληρώ-
θηκαν την Πέµπτη 
από την τραγωδία της 

Superga. Ήταν 4 Μαΐου, 1949, 
το ρολόϊ έδειχνε 18:05, όταν... 
εξαφανίστηκε η Grande Torino, 
σε ένα αεροπορικό δυστύχη-
µα, που συγκλόνισε τον κόσµο 
του ποδοσφαίρου.  «4 Μαΐου 
1949-4 Μαΐου 2023. Η Grande 
Torino, το καµάρι της Ιταλίας. 
Οι ήρωες είναι πάντα αθάνατοι 
στα µάτια όσων τους πιστεύουν», 
έγραψε στα socila media η Το-
ρίνο. «Στη µνήµη των θυµάτων 
της Superga, µια τραγωδία που 
έπληξε την Τορίνο πριν από 74 
χρόνια. Αιώνια φιλία», ήταν η 
ανάτρηση της Μπενφίκα, η οµά-
δα µε την οποία η Τορίνο είχε 
αγωνιστεί σε φιλικό.

Η τραγωδία προηγήθηκε 
εννέα χρόνια αυτήν της Μάντσε-
στερ Γιουνάιτετ στο Μόναχο, αλ-
λά η διαφορά είναι ότι η Τορίνο, 
που ήταν τότε, η καλύτερη οµά-
δα στην Ευρώπη, εξαφανίστη-
κε εντελώς, σε µία εποχή όπου 
το ποδόσφαιρο δεν είχε τηλεο-
πτική παρουσία. Είχε κατακτή-
σει τέσσερις διαδοχικούς τίτλους 
στην Ιταλία και κατά την διάρ-
κεια του έτους της τραγωδίας, 
ήταν επικεφαλής στο δρόµο για 
έναν πέµπτο, αν και η οµοσπον-
δία της απένειµε το πρωτάθλη-

µα µετά θάνατον. Και όχι µόνο 
για λόγους ευαισθησίας, αφού 
όλοι ήταν πεπεισµένοι ότι η Το-
ρίνο θα ήταν αδύνατο να χάσει το 
πρωτάθληµα.

Η Grande Torino χάθηκε 
πάνω στην Superga Basilica, 
τον επιβλητικό λόφο λίγο έξω 
από το Τορίνο, σηµείο αναφο-
ράς της πόλης στον ιταλικό Βορ-
ρά. Το µοιραίο αεροπλάνο απο-
γειώθηκε από τη Λισαβόνα στις 
10:40 µε προορισµό το Τορί-
νο. Το προηγούµενο απόγευ-
µα η Τορίνο είχε παίξει σε φιλι-
κό µε την Μπενφίκα προς τιµήν 
του αρχηγού της, Φερέιρα. Εί-
χε προγραµµατιστεί µία στάση 
για ανεφοδιασµό στην Βαρκε-
λώνη, αφού το αεροσκάφος Fiat 
δεν διέθετε αρκετή αυτονοµία. 
Τα µέλη της αποστολής κατέβη-
καν και έφαγαν. Το µετεωρολο-
γικό δελτίο ανέφερε ότι ο καιρός 
στην Ιταλία ήταν πολύ άσχηµος, 
µε οµίχλη και δυνατό άνεµο. Η 
ορατότητα στο αεροδρόµιο ήταν 
στα 1.200 µέτρα, ωστόσο στον 
λόφο της Σουπέργκα έφτανε µό-
λις στα 40 µέτρα. Λίγο µετά την 
Σαβόνα, ο πιλότος αναγκάστηκε 
να πετάξει χαµηλότερα, ώστε να 
αυξήσει την ορατότητά του. Κα-
θώς, όµως, το αεροσκάφος προ-

σέγγιζε το Τορίνο, µετά από µία 
πτήση που πέρασε από Τουλόν, 
Νίκαια, Σαβόνα, συγκρούστη-
κε µε µία εκκλησία στον κορυφή 
του λόφου.

Σχετικά µε την τραγωδία 
πολλά έχουν ειπωθεί και γρα-
φτεί. Για σφάλµα στον υπολο-
γισµό του υψοµέτρου, αλλά και 
τον έντονο άνεµο. Η σύγκρου-
ση ήταν σφοδρή και περισσότε-
ρο από το ήµισυ του αεροπλάνου 
αποσυντέθηκε κατά την κρούση, 
αφήνοντας µόνο ένα µέρος της 
ουράς, εµφανώς άθικτο.

Και οι 31 επιβάτες του αερο-
σκάφους έχασαν τη ζωή τους. 
Οι 18 ήταν παίκτες της Τορίνο. 
Οι δύο προπονητές, δύο παρά-
γοντες και τρεις δηµοσιογράφοι 
που συνόδευαν την οµάδα, ήταν 
ανάµεσα στους νεκρούς. Από 
εκείνη την Τορίνο, επέζησε µόνο 
ένας ποδοσφαιριστής, ο Σάουρο 
Τόµα, ο οποίος δεν είχε ταξιδέ-
ψει στη Λισαβόνα, εξαιτίας τραυ-
µατισµού στο γόνατο.

Ο µύθος της οµάδας έκανε το 
τραύµα της καταστροφής ακόµα 
πιο βαθύ. ∆εν χάθηκε µόνο ένας 
ολόκληρος σύλλογος στην κα-
λύτερη στιγµή της Ιστορίας του. 
Μαζί του ξεκληρίστηκε και η 
εθνική οµάδα της Ιταλίας, αφού 

οι δέκα από τους ένδεκα βασι-
κούς παίκτες της Τορίνο, έπαιζαν 
στην «σκουαντρα ατζούρα» µε 
την προσθήκη του τερµατοφύλα-
κα της Γιουβέντους.

∆ύο ηµέρες αργότερα, το Το-
ρίνο «ντύθηκε» στα µαύρα για 
την κηδεία των θυµάτων του δυ-
στυχήµατος. Περισσότεροι από 
500.000 άνθρωποι βγήκαν στο 
δρόµο για να αποχαιρετήσουν 
τους παίκτες που αγάπησαν πο-
λύ. Άµεση και η συµπαράστα-
ση που έφτασε από τον υπόλοι-
πο κόσµο. Στις 26 Μαΐου 1949 
πήγε στο Τορίνο, για έναν φιλι-
κό αγώνα, η Ρίβερ Πλέιτ του Αλ-
φρέντο ντι Στέφανο. Αγώνας 
που έγινε µετά από τηλεφώνη-
µα του προέδρου της οµάδας της 
Αργεντινής, Αντόνιο Αλµπέρ-
το, στον οµόλογό του της Τορίνο, 
Φερούτσιο Νόβο προτείνοντας 
του ένα παιχνίδι που θα σηµατο-
δοτούσε την νέα αρχή της ιταλι-
κής οµάδας. 

Το γήπεδο Comunale γέµι-
σε, την φανέλα της Τορίνο φόρε-
σαν 11 αστέρια της εποχής, όλοι 
τους παίκτες άλλων ιταλικών 
οµάδων που µε αυτόν τον τρόπο 
θέλησαν να τιµήσουν τους αδι-
κοχαµένους συναδέλφους τους. 
Το παιχνίδι  ολοκληρώθηκε µε 
ισοπαλία 2-2 και από εκείνη την 
ηµέρα η Τορίνο άρχισε την συγ-
γραφή νέας ιστορίας.

ΟΤΑΝ... ΕΞΑΦΑΝΙΣΤΗΚΕ 
Η GRANDE TORINO

«Η ομάδα θα 
ενισχυθεί σε τέτοιο 
βαθμό που πάμε
για τρεμπλ»
Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του ΟΑΚΑ ενέ-
κρινε οµόφωνα το σχέδιο της Σύµβασης 
Παραχώρησης του κλειστού γυµναστηρίου 
«Νίκος Γκάλης» στην ΚΑΕ Παναθηναϊκός.

Η δήλωση Γιαννακόπουλου
Την φιλοδοξία του να ενισχυθεί ο Παναθηνα-
ϊκός, τόνισε µε ανάρτηση του στο Instagram, 
ο ∆ηµήτρης Γιαννακόπουλος. Ο «ισχυρός άν-
δρας» των «πρασίνων», επIσήµανε ότι µετά και 
την µεταβίβαση του ΟΑΚΑ στον Παναθηνα-
ϊκό, η «οµάδα θα ενισχυθεί σε τέτοιο βαθµό 
που όλοι θα πανηγυρίζουν νταµπλ και τρεµπλ 
όπως στο παρελθόν». Συγκεκριµένα ο ∆ηµή-
τρης Γιαννακόπουλος έγραψε:

«Επειδή η θέση του Παναθηναϊκού 
δεν είναι στις τελευταίες θέσεις στην Ευρώ-
πη αλλά ούτε και η δεύτερη στην Ελλάδα.
Επειδή πλέον θα έχουµε δικό µας γήπε-
δο, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται σε δυνατότη-
τα επένδυσης για την αναβάθµιση της συ-
νολικής οικογενειακής εµπειρίας στους 
χώρους του γηπέδου, για τους φιλάθλους µας.
Επειδή η Ευρωλίγκα έχει δείξει κάποια 
δείγµατα αλλαγής προς την σωστή κα-
τεύθυνση µετά την αλλαγή της επί σει-
ρά ετών αποτυχηµένης διοίκησής της και 
την έλευση µίας διοίκησης που έχει στό-
χο την πραγµατική ανάπτυξη του προϊόντος.
Επειδή µόνο κρατώντας ψηλά την οµάδα και 
ελκυστικό το πρoϊόν, µπορεί να βρεθούν επεν-
δυτές, συνεπενδυτές για την οµάδα.

Επειδή όσο λείπει ο γάτος χο -
ρεύουν τα πον τ ίκ ια...  Α λ λά κυρί -
ως επειδή το αίµα νερό δεν γίνεται...
Η οµάδα θα ενισχυθεί σε τέτοιο βαθµό που, µε 
την βοήθεια του Θεού, θα δώσει την δυνατό-
τητα σε όλους µας να πανηγυρίζουµε νταµπλ 
όπως στο πρόσφατο παρελθόν και τρεµπλ 
όπως στο λίγο πιο µακρινό παρελθόν.

ΥΓ. Όποιος θέλει είναι µαζί µας και όποιος 
µπορεί απέναντι...

DPG 7000»

Δημήτρης 
Γιαννακόπουλος

ΟΤΑΝ... ΕΞΑΦΑΝΙΣΤΗΚΕ ΟΤΑΝ... ΕΞΑΦΑΝΙΣΤΗΚΕ 

 74 χρόνια από την τραγωδία της Superga 



Π
άνελ µε ειδικούς σε θέ-
µατα υγείας από όλο τον 
κόσµο θα συνεδριάσει 
σήµερα για να αποφασί-

σει εάν η COVID-19 συνεχίζει να συ-
νιστά κατάσταση έκτακτης ανάγκης 
µε βάση του κανόνες του Παγκόσµιου 
Οργανισµού Υγείας (ΠΟΥ), ένα καθε-
στώς που βοηθά να διατηρηθεί το δι-
εθνές ενδιαφέρον για την πανδηµία. 

Ο ΠΟΥ εξέδωσε για πρώτη φορά τον 
ανώτατο επίπεδο συναγερµού για την 
COVID στις 30 Ιανουαρίου του 2020, 
και το πάνελ αυτό συνεχίζει έκτοτε, σε 
συναντήσεις που γίνονται κάθε τρεις 
µήνες, να διατηρεί σε ισχύ το καθε-
στώς αυτό.

Ωστόσο, µια σειρά από χώρες 
έχουν αρχίσει πρόσφατα να αίρουν το 
εγχώριο καθεστώς έκτακτης ανάγκης, 

όπως οι ΗΠΑ. Ο γενικός διευθυντής 
του ΠΟΥ δρ. Τέντρος Αντανόµ Γκε-
µπρεγεσούς έχει δηλώσει πως ελπί-
ζει φέτος να τερµατιστεί η διεθνής κα-
τάσταση έκτακτης ανάγκης.

∆εν υπάρχει ακόµα συναίνεση ως 

προς την απόφαση που ίσως λάβει το 
πάνελ, σύµφωνα µε τα όσα δήλωσαν 
στο Reuters σύµβουλοι του ΠΟΥ και 
ανεξάρτητοι εµπειρογνώµονες.

«Είναι πιθανόν να τερµατιστεί η 
κατάσταση έκτακτης ανάγκης, αλλά εί-
ναι κρίσιµης σηµασίας να περάσει το 
µήνυµα ότι η COVID παραµένει µια 
περίπλοκη πρόκληση για τη δηµόσια 
υγεία», δήλωσε η καθήγητρια Μάριον 
Κούπµανς, Ολλανδή ιολόγος που συµ-
µετέχει στο πανέλ του ΠΟΥ. Η Κού-
πµανς αρνήθηκε να κάνει άλλες εικα-
σίες αναφορικά µε τις συζητήσεις, οι 
οποίες είναι εµπιστευτικές.

Πηγή κοντά στις διαπραγµατεύ-
σεις δήλωσε ότι η άρση του καθεστώ-
τος «έκτακτη κατάσταση διεθνούς εν-
διαφέροντος για τη δηµόσια υγεία», ή 
PHEIC, µπορεί να επηρεάσει τις προ-

σπάθειες χρηµατοδότησης ή συνεργα-
σίας. Άλλη πηγή δήλωσε ότι η µη προ-
βλεψιµότητα του ιού καθιστά δύσκολες 
τις αποφάσεις σε αυτή τη φάση.

«∆εν έχουµε εξέλθει από την παν-
δηµία αλλά έχουµε φθάσει σε διαφο-
ρετικό στάδιο», δήλωσε ο καθηγητής 
Σαλίµ Αµπντούλ Καρίµ, επιφανής ει-
δικός στην COVID που στο παρελ-
θόν ήταν σύµβουλος της κυβέρνησης 
της Νότιας Αφρικής στις προσπάθει-
ες αντιµετώπισης της πανδηµίας. Ο 
Καρίµ, που δεν µετέχει στο πάνελ του 
ΠΟΥ, δήλωσε ότι, εάν αρθεί το κα-
θεστώς έκτακτης ανάγκης, οι κυβερ-
νήσεις θα πρέπει να συνεχίσουν τα 
προγράµµατα διενέργειας τεστ, εµβο-
λιασµού και θεραπειών.

Άλλοι δήλωσαν ότι είναι ώρα 
να µάθουµε να συµβιώνουµε µε την 
COVID ως µία διαρκή απειλή για την 
υγεία, όπως ο HIV ή η φυµατίωση.

«Όλες οι καταστάσεις έκτακτης 
ανάγκης πρέπει να τερµατιστούν», δή-
λωσε ο Λόρενς Γκόστιν, καθηγητής 
Νοµικής στο πανεπιστήµιο Τζορτζτά-
ουν των ΗΠΑ, που παρακολουθεί τον 
ΠΟΥ. «Περιµένω ότι ο ΠΟΥ θα τερµα-
τίσει την έκτακτη κατάσταση διεθνούς 
ενδιαφέροντος για τη δηµόσια υγεία. 
Εάν ο ΠΟΥ δεν την τερµατίσει...(αυτή 
τη φορά), τότε σίγουρα θα το πράξει 
την επόµενη φορά που θα συνεδριά-
σει η αρµόδια επιτροπή».
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Ψευδείς διαγνώσεις διαβήτη!
ΠΙΣ: Οι ιατροί οφείλουν να μην συνταγογραφούν για απώλεια βάρους το Ozempic

ΥΓΕΙΑ/

Με αφορµή τη δηµοσιότητα για τη χρήση του φαρµάκου 
Ozempic, που προορίζεται για ασθενείς µε διαβήτη, από αν-
θρώπους που επιθυµούν να χάσουν βάρος, µε αποτέλεσµα 
να παρουσιάζονται ελλείψεις, ο Πανελλήνιος Ιατρικός Σύλ-
λογος (ΠΙΣ)τονίζει ότι «για την προµήθειά του, και παρά την 
απαράδεκτη καθηµερινή πρακτική της απευθείας αγοράς 
από το φαρµακείο, οι ασθενείς θα πρέπει να το προµηθεύο-
νται µετά από ιατρική συµβουλή και χειρόγραφη συνταγή. 
Γιατί όπως κάθε φάρµακο, χορηγείται σύµφωνα µε τις ενδεί-
ξεις του». Επιπλέον οι ιατροί, σηµειώνει ο ΠΙΣ, οφείλουν να 
µην το συνταγογραφούν για απώλεια βάρους, θέτοντας ψευ-
δώς την διάγνωση του διαβήτη. Ο ΠΙΣ επισηµαίνει δύο επι-
στηµονικά στοιχεία: Η σεµαγλουτίδη (Ozempic) είναι φάρ-
µακο, που προορίζεται για την αντιµετώπιση του διαβήτη. 
Στην χώρα µας χορηγείται σε διαγνωσµένους διαβητικούς 
ασθενείς µόνο µε ηλεκτρονική συνταγή.

Υπάρχει σκεύασµα που βοηθά όσους επιθυµούν να χά-
σουν βάρος της ιδίας οικογενείας, η λιραγλουτίδη (saxenta), 
το οποίο περιέχει ποσότητα δραστικής ουσίας κατάλληλη για 

αυτόν τον σκοπό (και µεγαλύτερη από την απαιτούµενη για 
την ρύθµιση του διαβήτη). Το φάρµακο αυτό δεν καλύπτεται 
από τον ΕΟΠΥΥ και δεν συνταγογραφείται ηλεκτρονικά.

Ο ΠΙΣ υπογραµµίζει ότι «οι φαρµακοποιοί οφείλουν 
να µη χορηγούν την λιραγλουτίδη χωρίς συνταγή γιατρού, 
εφαρµόζοντας όσα διδάσκονται σε όλες τις φαρµακευτικές 

σχολές του πλανήτη ανά τους αιώνες». Επίσης «η Πολιτεία 
οφείλει να εντάξει την παχυσαρκία στις νόσους που περιλαµ-
βάνονται στην ηλεκτρονική συνταγογράφηση, ώστε να µπο-
ρούν να συνταγογραφηθούν ηλεκτρονικά ακόµα και φάρ-
µακα που δεν αποζηµιώνονται. Οφείλει ανέκαθεν βεβαίως 
να υποβάλει το αυτονόητο για ευρωπαϊκή χώρα, της χορή-
γησης φαρµάκων µόνο µε ιατρική συνταγή κατά τις επιτα-
γές της επιστήµης».

Όπως αναφερει ο ΠΙΣ οι πολίτες που επιθυµούν να χά-
σουν βάρος χρειάζεται να γνωρίζουν ότι η επίτευξη αυτού του 
δύσκολου στόχου δεν είναι εφικτή εύκολα µε «θαυµατουρ-
γά» φάρµακα και µεθόδους. Απαιτεί συστηµατική προσπά-
θεια διαρκείας και υιοθέτηση υγιεινού τρόπου ζωής. Εφόσον 
στην προσπάθεια αυτή εντάσσεται και η λήψη φαρµάκων, 
χρειάζεται να λαµβάνουν ιατρική συµβουλή και καθοδήγη-
ση για να είναι αυτή ασφαλής και αποτελεσµατική. «Τέλος 
για όσους εµπιστεύονται τις διαδικτυακές πληροφορίες, σας 
ενηµερώνουµε ότι ο Dr Google δεν εφηµερεύει ποτέ», κα-
ταλήγει ο ΠΙΣ.

Ειδικοί του ΠΟΥ σταθµίζουν εάν ο κόσµος είναι έτοιµος 

COVID:  Τέλος η κατάσταση 
έκτακτης ανάγκης 
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Στις 8 η Αφροδίτη εισέρχεται στον Καρκίνο και θα αποζητάτε την ηρεµία, τη γαλήνη, την ασφάλεια και την αρµονία στον οικογενειακό σας χώρο. Εκµεταλ-
λευτείτε σωστά το χρόνο σας  για να γεµίσετε µπαταρίες και να κατασταλάξετε σε αποφάσεις για το µέλλον σας. Αποφύγετε όσοι είστε δεσµευµένοι παρα-
στρατήµατα, καθώς θα είστε επιρρεπείς σε πειρασµούς. Περισσότερο ευνοούνται τα ζώδια του νερού (Καρκίνοι, Σκορπιοί, Ιχθείς) και της γης (Ταύροι, Παρ-
θένοι, Αιγόκεροι).

Γεμίστε μπαταρίες, κατασταλάξετε σε αποφάσεις

ΚΡΙΟΣ
Μην ασχοληθείτε µε υποθέσεις που θα σας 
µπερδέψουν και προσωπικά και στις σχέσεις 
σας µε τους άλλους. Η αυτοπεποίθησή σας σε 
συνδυασµό µε τις ευκαιρίες που θα σας δο-
θούν και τις συγκυρίες που θα είναι ευνοϊκές 
για εσάς, θα φέρουν ευχάριστες προοπτικές 
στο συναισθηµατικό σας τοµέα. Όσοι είστε αδέ-
σµευτοι, αρπάξτε τις ευκαιρίες και ξεκολλήστε 
από το παρελθόν. Επειδή το πάθος και οι σε-
ξουαλικές σας επιθυµίες φαίνεται να κυριεύ-
ουν τις επιλογές σας, φροντίστε να µη φερθεί-
τε εγωκεντρικά.

ΤΑΥΡΟΣ
Μεγάλη άνοδο στην κοινωνική σας ζωή, θα εί-
ναι το δώρο της µέρας για τους περισσότερους 
από εσάς. Λύστε διεξοδικά θέµατα που εκκρε-
µούν πάνω στη σχέση σας, αλλά από την άλλη 
δε θα σας αφήσει ανικανοποίητους στο θέµα 
του έρωτα. Ίσως να είναι κάπως δύσκολο κά-
ποια πρόσωπα να κερδίσουν την εµπιστοσύνη 
και την καρδιά σας, όµως, οι πολλές γοητευτι-
κές και ενδιαφέρουσες γνωριµίες θα αναστα-
τώσουν τις µέρες σας. 

∆Ι∆ΥΜΟΙ
Μια χαρά θα τα καταφέρετε και αυτή τη βδο-
µάδα, αφού δε θα υπάρχει κάτι σηµαντικό να 
ανατρέψει τα σχέδιά σας ή να σας χαλάσει την 
ψυχολογία. Απεναντίας, όλα θα φαίνονται να 
δουλεύουν για εσάς και για την υλοποίηση των 
επιθυµιών σας. Στις δυσκολίες που θα εµφανι-
στούν τις τελευταίες ηµέρες του µήνα, τολµήστε 
να βρείτε µια άκρη στις σηµαντικές συνοµιλίες 
σας αλλά και στις πιο δύσκολες συνεργασίες σας.

ΚΑΡΚΙΝΟΣ
Προσπαθήστε να γίνετε ελκυστικότεροι και 
κερδίστε τα συναισθήµατα του ατόµου που κι-
νεί το ενδιαφέρον σας. Αναζητήστε την καλή 
ζωή, µια που η διάθεσή σας για φλερτ θα είναι 
αυξηµένη. ∆ε θα λείψουν από τη ζωή σας οι αι-
σθηµατικές κατακτήσεις, αλλά δε θα πρέπει να 
προχωράτε µε αργούς ρυθµούς που θα κουρά-

σουν τους άλλους, µια που δεν έχουν όλοι την 
ίδια υποµονή µε εσάς.

ΛΕΩΝ
Μη ντραπείτε να ζητήσετε βοήθεια και συµβου-
λές για κάτι που θέλετε να ξεκινήσετε και δεν 
ξέρετε το πώς. Ξεκολλήστε από αρνητικές κα-
ταστάσεις και ανοίξετε τα φτερά σας στο µέλ-
λον. ∆ε χρειάζεται να κάνετε αγορές που δε σας 
είναι απαραίτητες και θα σας βγάλουν από τον 
προϋπολογισµό σας. Για να µην προκαλέσετε 
την τύχη σας και λειτουργήσει σε βάρος σας, 
σταµατήστε να είστε απόλυτοι.

ΠΑΡΘΕΝΟΣ
Οι καινούριες γνωριµίες που θα κάνετε, αλλά 
και αυτές που ήδη έχετε θα αναπτυχθούν και 
θα αποδώσουν καρπούς που θα είναι για το 
δικό σας συµφέρον. ∆είξτε ανταπόκριση στα 
καλέσµατα και στις προσκλήσεις που θα σας 
κάνουν φίλοι, γνωστοί ή αγαπηµένα σας πρό-
σωπα, για να µη χάσετε καµία ευκαιρία. Θα 
έχετε την απαιτούµενη ενέργεια και δυναµι-
σµό, για να προχωρήσετε µε σίγουρα και θε-
τικά βήµατα. 

ΖΥΓΟΣ
Κινηθείτε µε γνώµονα τη λογική, ώστε να ξε-
περάσετε µε επιτυχία τα όποια εµπόδια και δυ-
σκολίες βρεθούν στο δρόµο σας και για να ανα-
κάµψετε οικονοµικά. Οι δεσµευµένοι, θα έχετε 

την ευκαιρία να αναζωογονήσετε τη σχέση και 
να δώσετε και πάλι την πρώτη θέση στο ροµα-
ντισµό. Το µόνο που χρειάζεται είναι να µην 
έχετε υπερβολικές απαιτήσεις, χωρίς αυτό να 
σηµαίνει πως πρέπει να κάνετε συµβιβασµούς. 
Ενισχύεται η τάση σας για καινούριες γνωριµί-
ες και θα την πολλαπλασιάζει. 

ΣΚΟΡΠΙΟΣ
Οι καθηµερινές σας υποθέσεις θα προωθού-
νται, ενώ οι προσφορές που θα προκύψουν 
θα είναι αρκετές. Θα έρθουν στην επιφάνεια 
επαγγελµατικές υποχρεώσεις και εκκρεµότη-
τες, που θα πρέπει να τακτοποιήσετε άµεσα, 
για να µην ανακόψετε την ανοδική σας πορεία. 
Προβείτε στις απαραίτητες συναντήσεις, συ-
ζητήσεις και επαφές, όµως, µην κινηθείτε πα-
ρασκηνιακά, γιατί αυτό θα σας βλάψει. Απο-
φύγετε να πάρετε µέρος σε εντάσεις, που θα 
προκαλέσουν ρήξη µε τους συνεργάτες σας ή 
µε άτοµα κύρους. 

ΤΟΞΟΤΗΣ
Βρείτε τρόπο να χαλαρώσετε και να ξεφύ-
γετε από την καθηµερινότητα, καθώς θα 
υπάρξουν κάποιες καθυστερήσεις ή αναβο-
λές στα σχέδιά σας. Η βδοµάδα θα σας βοη-
θήσει µε µεγαλύτερη σαφήνεια να διακρίνε-
τε τι ακριβώς αγαπάτε, αλλά και τι πρέπει να 
κάνετε για να το αποκτήσετε ή να το διατη-
ρήσετε. Τώρα είναι η κατάλληλη περίοδος 

για να πάρετε επίσηµες και πιο ουσιαστικές 
αποφάσεις, έστω και αν θα αφορά τη συναι-
σθηµατική σας ζωή ή ένα γάµο. 

ΑΙΓΟΚΕΡΩΣ
Το πλανητικό σκηνικό θα παίξει σηµαντικό 
ρόλο στη διαµόρφωση µιας καλύτερης κατά-
στασης, αφήνοντάς σας να αποτολµήσετε πιο 
µεγάλα βήµατα, που θα βάλουν τις βάσεις 
για να δηµιουργηθούν καλύτερες σχέσεις. Οι 
εξωτερικές δυνάµεις µπορεί να παίξουν ανα-
τρεπτικό ρόλο, αλλά θα είναι αρκετά περιορι-
σµένες, ώστε αν σας έχει µείνει κάποιο απω-
θηµένο για µια σχέση που δεν προχώρησε, 
να µπορέσετε να δοκιµάσετε ξανά ή να κάνε-
τε πιο αισθητή την παρουσία σας. 

Υ∆ΡΟΧΟΟΣ
Η βδοµάδα είναι αρκετά ενθαρρυντική και 
ευνοϊκή σε όλα τα επίπεδα των σχέσεων 
σας, αφού θα σας προσφέρει τέλεια επικοι-
νωνία αλλά ευκαιρίες καινούριων γνωριµι-
ών. Αφιερώστε το χρόνο σας στην έρευνα 
των επαγγελµατικών σας δραστηριοτήτων, 
για να µάθετε λεπτοµέρειες που µελλοντι-
κά θα σας είναι πολύτιµες. Οργανωθείτε και 
θέστε σε εφαρµογή πολλά από τα νέα σας 
σχέδια. Προγραµµατίστε ότι έχετε να κάνε-
τε ώστε να µην υπάρχουν πίσω σας εκκρε-
µότητες που θα σας εµποδίσουν να συνεχί-
σετε τα σχέδιά σας. 

ΙΧΘΥΣ
Οι καλές προϋποθέσεις για πρόοδο που θα 
δηµιουργηθούν ακόµα και στις αντιξοότη-
τες, θα κρατούν την ψυχολογία σας σε τέλεια 
φόρµα. Όσοι από εσάς επιθυµείτε να χάσετε 
κάποια κιλά, επιχειρήστε το τώρα που θα σας 
είναι πιο εύκολο, καθώς το έντονο στρες και 
το άγχος που κουβαλούσατε, θα είναι αισθη-
τά µειωµένο. Κάντε πράγµατα για τον εαυτό 
σας ξεκινώντας από τη βελτίωση της εµφά-
νισής σας και απολαύστε το µήνα συντροφιά 
µε άτοµα που συµπαθείτε και δε σας ψυχο-
πλακώνουν. 

STAR WARS/6/5-12/5

Από τη
Άντα Λεούση

Αριθµολόγος 
-Μελλοντολόγος-Αστρολόγος

● 210-4131584 ● 210-4222828 ● 6971709239 (what’s up) ● 6932232132 (vodafone)
● Email: aleousi@gmail.com ● FB: @leousianta ● Site: www.virginialeousi.com

Τηλέφωνα για προσωπικό ή τηλεφωνικό ραντεβού
µε δυνατότητα πρόβλεψης και µέσω εφαρµογής:

3131



Κυριάκος Μητσοτάκης: «Το όραμα της Περιφέρειας Αττικής ταυτίζεται με το όραμα,
το δικό μου, προσωπικά, για μία Ελλάδα παραγωγική, για μία Ελλάδα κοινωνική,
για μία Ελλάδα πράσινη και ψηφιακή, για μία Ελλάδα δίκαιη, για μία Ελλάδα ισχυρή»

ΓΙΩΡΓΟΣ
ΠΑΤΟΥΛΗΣ
Με 2.000 μεγάλα και μικρά 
έργα «η Αττική αλλάζει»
Απολογισμός νίκης για μια νέα 5ετία 

Συνέντευξη
στη

Μάρθα 
Λεκκάκου

■ Σελ. 16-19

Θέκλα-Ευαγγελία 
Παρασκευούδη
(Υποψήφια Βουλευτής 
- Νέα Δημοκρατία Α’ Αθηνών)

Αργύρης Οικονόμου
(Δήμαρχος Ελευσίνας)

«Η Ελευσίνα 
πραγματικό 
κέντρο 
πολιτισμού, 
όπως της αξίζει» 

«Πολιτισμός 
είναι η κάθε 
μας πράξη»

■ Σελ. 20-21■ Σελ. 14-15
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